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Kamnik, 25. marec 201150. leto©t. 6   

Pred nami je praznik obËine Kamnik, ki ga v spomin na rojstvo 
velikega KamniËana, rodoljuba, generala in pesnika Rudolfa Maistra 
praznujemo 29. marca. Letoπnje praznovanje je v znamenju πtevil-
nih kulturnih in zgodovinsko obarvanih prireditev, ki potekajo æe 
vse od 9. marca in jih bo 9. aprila zaokroæil tradicionalni Maistrov 
pohod. Slovesno bodo namenu predane zakljuËene investicije, po-
membne za kvalitetnejπe æivljenje obËanov: vrtec KamenËek ter 
ploËnik in javna razsvetljava v Podgorju. 

Osrednja slovesnost v poËastitev spomina na Rudolfa Maistra bo v 
ponedeljek, 28. marca, ob 17. uri pri spomeniku Rudolfa Maistra na 
Trgu talcev, sodelovala bo »astna Ëeta Slovenske vojske, slavnostna 
govornica bo ministrica za obrambo dr. Ljubica JeluπiË. Uro pozneje 

To nedeljo, 27. marca, bodo zvonovi v zvoniku znamenite cerkve sv. 
Primoæa in Felicijana pri Sv. Primoæu ponovno zadoneli in povabili k 
≈primoπkim« svetim maπam. Maπe bodo vedno ob 11. uri: 27. marca, 3. in 
10. aprila, 1. in 8. maja, 12. junija - ob godu sv. Primoæa in Felicijana, 26. 
junija - ob godu sv. Petra in 25. septembra na Slomπkovo nedeljo.

Reportaæo s priljubljene pohodniπke poti na zadnji zimski dan, minulo 
nedeljo, objavljamo na 9. strani.

SmuËarska tradicija predstavlja del naπe bogate dediπËine, na Kamni-
πkem se je smuËanje razvilo predvsem na Veliki planini, posejani z veË 
kot sto pastirskimi bajtami, ki v zimskem Ëasu nudijo zavetje turistom 
in bajtarjem. SmuËarsko tradicijo negujejo in ohranjajo v Druπtvu 
uËiteljev, trenerjev in sodnikov smuËanja Kamnik s sekcijo za smuËa-
nje po starem ≈Kamniπke grËe«. Letos so s sodelovanjem Agencije za 
turizem in podjetniπtvo Kamnik organizirali jubilejno, deseto sreËanje 
ljubiteljev smuËanja po starem za pokal ≈©INKEL« (skodla). 

V pozdrav praz-
niku obËine Kamnik 
so zapeli tudi mladi 
g lasov i .  V  Domu 
kulture Kamnik sta 
se v organizaciji OI 
JSKD Kamnik in pod 
pokrovitel j stvom 
ObËine Kamnik v 
dveh dneh, 15. in 
16. marca, zvrstila 
dva koncerta Obmo-
Ëne revije otroπkih in 
mladinskih pevskih 
zborov obËine Kam-
nik. V dveh dneh je 
svoje veselje do pet-
ja predstavilo preko 
πeststo mladih pevk 
in pevcev v πtirinaj-
stih pevskih zborih. 
VeË na 7. strani.  

VERA MEJA»

V torek, 29. marca, bo v Kamniku v okviru dræavnega presejalnega 
programa za raka dojk DORA priËela delovati mobilna enota. Na 
presejalno mamografijo v to mobilno enoto bodo vabljene vse æenske 
med 50. in 69. letom iz Osrednjeslovenske regije. ©iritev programa 
DORA, ki sovpada s praznikom obËine Kamnik, bo pozdravila slav-
nostna govornica gospa Barbara MikliË Türk, pokroviteljica DORE, 
predstavniki Ministrstva za zdravje in Onkoloπkega inπtituta pa bodo 
predstavili πiritev programa v Osrednjeslovensko regijo. Slavnosti 
dogodek se bo priËel ob 12. uri na Glavnem trgu v Kamniku, kjer je 
mobilna enota tudi postavljena.                       VeË na 10. strani.

 Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo med vami v 
petek, 8. aprila. Rok za oddajo Ëlankov in fotografij je v petek, 1. aprila, 
zahvale in oglase pa lahko oddate πe v sredo, 6. aprila, v uredniπtvu v 
Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83 91 311, 
041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Aktualno πtevilko Kamniπkega obËana lahko prebirate tudi v elektronski 
izdaji na www.kamnik.si ali tam pobrskate po arhivskih πtevilkah.

Kranj ska 3a, Kam nik
tel.: 01/831 04 81
051/399 577

Pestra izbira tkanin za ZAVESE, 
ki vam jih izdelamo po meri.

Brezplačno šivanje nagubanih 
zaves.

prešite odeje, vzglavniki in 
prevleke, sedežniki
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bodo pred Maistrovo rojstno hiπo na ©utni zadonele podoknice 
v izvedbi moπkega pevskega zbora Solidarnost. Na slavnostni seji 
obËinskega sveta v Domu kulture Kamnik ob 19. uri pa bodo po-
deljena letoπnja priznanja obËinska Kamnik. 

Prejemnike priznanj predstavljamo na straneh 4. in 5, prazniËni 
nagovor æupana in program prireditev ob prazniku pa na 3. strani. 

Upam, da se sreËamo vsaj na kateri od prireditev, saj je praznik obËine 
vendarle praznik nas vseh - obËanov, ki æivimo v teh lepih krajih pod 
Kamniπkimi planinami, bogatih s kulturno-zgodovinskimi in naravnimi 
lepotami.  

Odgovorna urednica SA©A MEJA»

Na lesenih ≈dilcah« 
za pokal ©inkel

Na sonËno soboto, 12. marca, smo na Glavnem trgu v Kamniku in 
pozneje na Veliki planini obËudovali starodobne smuËarje z lesenimi 
smuËmi, palicami in drugo starodobno opremo, veËina od njih se je 
odela tudi v dobro ohranjena ali po krojih iz Ëasov, ki so jih pred-
stavljali, izdelana oblaËila. Slog smuËanja, skladen z opremo, obleko 
in obdobjem, ki so ga predstavljali, pa so prikazali na Veliki planini, 
ki nas je priËakala v zimskem razpoloæenju.

VeË na strani 8.                                                             VERA MEJA»
V nedeljo bodo zapeli 
zvonovi na vrhu Sv. Primoæa

Z VESELJEM PETI ZNAMO 
IN LU©TNO SE IMAMO ...

ProraËun obËine Kamnik 
soglasno sprejet

Minulo sredo je na seji obËinskega sveta vseh 29 svetnikov in 
svetnic soglasno sprejelo predlog obËinskega proraËuna za leto 2011, 
ki ga je pripravil in v skladu z nekaterimi predlogi in amandmaji 
svetniπkih skupin dopolnil æupan Marjan ©arec s svojo ekipo iz ob-
Ëinske uprave ObËine Kamnik. KamniËanke in KamniËani smo lahko 
z izidom zadovoljni, saj zaradi potrditve proraËuna za leto 2011 
lahko priËakujemo nemoteno tekoËe financiranje in investiranje. 
Za vse obËane in obËanke je izrednega pomena sprejetje lokalnega 
energetskega koncepta, ki nam obljublja Ëistejπi zrak in mestno reko 
ter zniæanje energetske porabe in poslediËno stroπkov za ta namen. 
»e pa bomo ta koncept izvajali, pa je odvisno le od nas samih.

VeË na 2. strani.

Mobilna enota presejalnega 
programa za raka dojk DORA 
priËenja s slikanjem v Kamniku
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»e smo za marËevsko izredno sejo zapisali, da je potekala v har-
moniËnem vzduπju, moramo za deseturno redno sejo zapisati ravno 
nasprotno, saj je potekala v vzduπju velikih turbulenc, neprestanih 
prekinitev, vroËih argumentiranj svetniπkih odloËitev, dodatnih in 
dolgotrajnih usklajevanj znotraj svetniπkih skupin ter celo resnih 
namigov na zlorabo glasovanja enega svetnika, ki v trenutku gla-
sovanja ni bil na svojem mestu. Raziskujejo, Ëe je namesto njega 
na njegovo tipko pritisnil nekdo drug. Kljub vsemu pa je vseh 29 
svetnikov in svetnic soglasno sprejelo predlog obËinskega proraËuna 
za leto 2011, ki ga je pripravil in v skladu z nekaterimi predlogi in 
amandmaji svetniπkih skupin dopolnil æupan Marjan ©arec s svojo 
ekipo iz obËinske uprave ObËine Kamnik. KamniËanke in Kamni-
Ëani smo lahko z izidom zadovoljni, saj zaradi potrditve proraËuna 
za leto 2011 lahko priËakujemo nemoteno tekoËe financiranje in 
investiranja. Vsekakor pa je za vse obËane in obËanke izrednega 
pomena sprejetje lokalnega energetskega koncepta, ki nam obljublja 
Ëistejπi zrak in mestno reko ter zniæanje energetske porabe in po-
slediËno stroπkov za ta namen. »e pa bomo ta koncept izvajali, pa 
je odvisno le od nas samih.

»istejπi zrak in okolje ter ekonomsko 
uËinkovita in okoljsko sprejemljiva 
oskrba z energijo 

Aleπ ©korjanc, vodja oddelka za gospodarske javne sluæbe, je 
obrazloæil razloge za sprejem lokalnega energetskega koncepta. 
Energetski zakon in drugi predpisi lokalnim skupnostim pred-
pisujejo obvezno izdelavo in sprejem lokalnega energetskega kon-
cepta (v nadaljevanju LEK). Lokalna skupnost s tem dokumentom 
doloËi naËin bodoËe oskrbe z energijo, ukrepe za uËinkovito rabo 
energije, so-proizvodnjo toplote in elektriËne energije ter uporabo 
obnovljivih virov energije. Energetski zakon doloËa, da morajo 
izvajalci energetskih dejavnosti in lokalne skupnosti v svojih raz-
vojnih dokumentih naËrtovati obseg porabe in obseg ter naËin 
oskrbe z energijo. ObËine so dolæne izvajati programe uËinkovite 
rabe energije in izrabe obnovljivih virov energije v okviru svojih 
pristojnosti. Z nacionalnim energetskim programom so dolæne 
usklajevati tudi svoje prostorske in druge plane razvoja. S spre-
jetjem lokalnega energetskega koncepta bo obËina Kamnik izpol-
nila formalne pogoje za Ërpanje nepovratnih sredstev (v skladu z 
objavljenimi javnimi razpisi) za izvajanje akcijskega programa, ki 
je sestavni del LEK-a in dejansko predstavlja priloænost za razvoj 
lokalne skupnosti v smeri energetsko uËinkovite oskrbe z energijo in 
nadomeπËanja fosilnih goriv z obnovljivimi viri energije. Sprejetje 
LEK-a bo prvi korak k priËetku racionalnega pristopa k izvajanju 
ukrepov s podroËij uËinkovite rabe energije, veËjega vkljuËevanja 
lokalnih obnovljivih virov energije v sisteme oskrbe ter k ekonom-
sko uËinkoviti in okoljsko sprejemljivi oskrbi z energijo pri vseh 
skupinah porabnikov energije v obËini Kamnik. Na osnovi analize 
obstojeËega stanja na podroËju energetske rabe in oskrbe z ener-
gijo ter analize in ugotavljanja πibkih toËk so predlagani moæni 
bodoËi koncepti energetske oskrbe z upoπtevanjem Ëim veËje 
uËinkovitosti rabe energije pri vseh porabnikih (gospodinjstva, 
industrija, obrt, javni sektor...). Predlagani ukrepi soËasno prispeva-
jo k zmanjπanju emisij toplogrednih plinov in onesnaæenosti okolja, 
kar je πe eden od ciljev LEK-a. 

po njihovem mnenju v njem premalo zastopana geotermalna in 
vetrna energija (Janez BalantiË). Matej Tonin, NSi, je med drugim 
opozoril, da lahko sprejmemo vse akcijske koncepte, vendar je 
od nas odvisno ali in v kolikπni meri jih bomo upoπtevali in de-
jansko izvajali v vsakdanjem æivljenju. Glede problematike TISA 
piroliza je videl luËko na koncu tunela kot moænost reπitve v 
daljinskem oz. toplovodnem ogrevanju. Civilna inciativa obËanov 
se strinja, da bi lahko Piroliza delovala, Ëe bi kurila le Ëisto bioma-
so. Rudi Verπnik, SDS, je pozdravil LEK, vendar opomnil, da bo 
zahteval dodatna obËinska sredstva najmanj v viπini med 18.000 
do 25.000 evri. Opozoril je tudi na neæeleno svetlobno onesna-
æevanje. Mateja Poljanπek, LDS, je podprla LEK s komentarjem: 
≈»e bi se ogrevali z biomaso, bi tako poskrbeli tudi za bolj 
zdravo æivljenjsko okolje za naπe obËane, saj bi porabili manj 
kurilnega olja in elektriËne energije.« Robert Kokotec, SDS, je 
opozoril, da bi morala biti fotovoltaika bolj poudarjena, da bi jo 
lahko vzpostavili na kmetijskih zemljiπËih, saj je precej kmetov 
zainteresiranih za to in da bi morali v LEKU predpisati 24 urni 
monitoring na velikih kuriπËih. ≈Naπ cilj mora biti energetska 
samozadostnost,« je bil odloËen Kokotec. Janez Straæar, NSi, je 
pohvalil projekt LEK kot zelo dober ∑ izpostavil je le skrb, 
da ne bi neizkoriπËen obleæal v predalu. Opozoril je, da bodo 
morali zdaj prerazporejati sredstva v obËinskem proraËunu, ker 
trenutno niso predvidena za ta namen in predlagal ustanovitev 
javnega podjetja kot edino moænost porabe energije dveh velikih 
toplarn ∑ PIROLIZA TISA (nekoË STOL) in Svilanit, da se izkljuËi 
izsiljevanje lastnika toplarne. Rudolf Pfajfar, LTS ∑ Za Kamnik, je 
v prejπnjem mandatu vodil energetsko komisijo in povedal, da so 
zaradi razprπenosti energijskih virov in razliËnosti konceptov pri 
pripravi energetskega koncepta naleteli na zaËetne teæave. Preko 
upravnikov so priπli do doloËene slike, ki ni dobra - onesnaæe-
vanje Kamniπke Bistrice, do Duplice so speljane πiroke cevi, ki 
bi lahko ogrevale celo Duplico, pa je æal ne. Problematiko TISE 
je oznaËil kot zelo kompleksno. Lastnik bi moral spoznati, da 
mora biti masa Ëistejπa in morajo doseËi veËji izkoristek energije. 
NajveËji potencial za Kamnik Pfajfar vidi v uporabi biomase. 
Joæe Zagorc, LTS ∑ Za Kamnik, je pozval k zdravi meri skepse: 
≈Zdaj je ‘modna’ lesna masa ∑ ponudniki ustvarjajo povpraπevanje 
predvsem zato, da imajo nek dobiËek, zato je potrebno imeti pri 
vseh novih stvareh zdravo mero skepse. Potrebno pa je slediti 
dolgoroËnim trendom varovanja okolja in ki kaæe na nujno zma-
njπanje energetske porabe in izpustov.« Poudaril je, da jih je v 
prvi fazi LEK nekoliko zbudil, saj vidijo, da imamo lahko manjπo 
porabo energije, manj izpustov, nova delovna mesta, tudi finanËno 
varËevanje. Zagorc vidi v tem veliko priloænosti za javno-zasebno 
partnerstvo. FotovoltaiËne elektrarne (sonËna elektrarna) se lahko 
trenutno postavljajo le na stavbnih zemljiπËih in trenutno πe ne 
na kmetijskih zemljiπËih. 

Sredstva proraËunske rezerve bodo 
porabljena za sanacijo petih plazov

Martina Bajde, podsekretarka ∑ vodja oddelka za gospodarske 
dejavnosti in finance, je predstavila predlagano in nujno sanacijo 
petih plazov (v Porebru, nad cesto Tunjice Zdravilni Gaj, Studenca 
12A ∑ popolna zapora javne poti, ki je tudi πolska pot ter plaz 
pod cerkvijo na Selih). Sredstva proraËunske rezerve se upo-
rabljajo za financiranje izdatkov za odpravo posledic naravnih 
nesreË. 

Svetnice in svetniki so odlok soglasno sprejeli in s tem zagotovili 
sredstva za sanacijo nekaterih plazovitih obmoËij. Sprejetje od-
loka pomeni osnovo za izpolnitev zakonskega pogoja za pridobitev 
dræavnih sredstev za odpravo posledic poplav in neurij iz preteklih 
let. FinanËne posledice v skupni viπini 241.000 evrov bremenijo 
proraËunsko rezervo, za katero je v Odloku o proraËunu ObËine 
Kamnik za leto 2011 predlaganih 250.000 evrov. 

ObËina Kamnik prodaja del svojih 
nepremiËnin

ObËinski svet obËine Kamnik je soglasno sprejel letni naËrt ravna-
nja z nepremiËnim premoæenjem obËine Kamnik za leto 2011.

Maja Hauptman, podsekretarka - vodja oddelka za premoæenj-
sko-pravne in sploπne zadeve, je obrazloæila, da zakon o stvarnem 
premoæenju dræave in samoupravnih lokalnih skupnosti v 11. Ëlenu 
doloËa, da naËrt ravnanja z nepremiËnim premoæenjem vsebuje 
naËrt pridobivanja nepremiËnega premoæenja, naËrt razpolaganja 
z nepremiËnim premoæenjem dræave oz. samoupravne lokalne 
skupnosti in naËrt najema nepremiËnega premoæenja. 

NaËrt razpolaganja (naËrt razpolaganja, pridobivanja in naËrt 
najemov pod ocenjeno vrednostjo 100.000¤), ki ga bo sprejel æu-
pan, naj bi vseboval predvsem prodaje, ki so bile predvidene, ne 
pa realizirane v letu 2010, npr.: montaæni bivalni objekt v Termah 
»ateæ - brunarica tip B-20 smreka, orientacijska vrednost: 10.000¤, 
20/100 deleæa bencinske Ërpalke v Golicah, orientacijska vrednost 
10.000¤, razna zemljiπËa za potrebe zaokroæitve gradbenih parcel 
in razna kmetijska zemljiπËa.

Letni naËrt pridobivanja bo vseboval nepremiËnine, ki jih bo 
ObËina Kamnik morala pridobiti v last v letu 2011, da bo lahko 
nemoteno opravljala svoje obveznosti - gre predvsem za nakupe 
zemljiπË za potrebe izgradnje komunalne infrastrukture.

ObËina Kamnik naËrtuje, da bo v letu 2011 prodala nepremiËnine, 
kot so v Podgorju parcele / travnik: 3.071 m2 z orientacijsko 
vrednostjo 200.000 ¤, v k.o. Nevlje 5.369 m2, vrsta dejanske rabe 
zemljiπËa je zazidljivo obmoËje, namenjeno stanovanjski gradnji, 
orientacijska vrednost 250.000 ¤ (solastniπkega deleæa obËine ter 
KO Kamnik s skupno velikostjo parcel cca 972 m2, vrsta dejanske 
rabe zemljiπËa je zazidljivo obmoËje, namenjeno stanovanjski 
gradnji, orientacijska vrednost je 150.000,00 ¤. 

ObËina Kamnik bo v letu 2011 najela nepremiËnino objekta z 
zunanjo ureditvijo - vrtec KamenËek (bruto tlorisna povrπina 
objekta 978,37 m2, nepremiËnina bo namenjena izvajanju pred-
πolskega varstva in vzgoje, viπina najemnine je 11.952,00 ¤/mesec, 
lastnik nepremiËnine je Jelovica Invest, d.o.o. iz ©kofje Loke). 
Objekt je v letu 2010, po predhodnem dogovoru z ObËino Kamnik 

(podeljena je bila stavbna pravica), zgradila druæba Jelovica Hiπe, 
d.o.o.. Ker ObËina ni razpolagala z zadostnimi sredstvi, da bi sama 
zgradila potrebne kapacitete za predπolsko vzgojo in varstvo, je iz-
gradnjo objekta zagotovila navedena druæba, ki bo sedaj (po svojem 
pravnem nasledniku) zgrajen objekt v celoti dala v najem obËini oz. 
VVZ Antona Medveda.

©port in rekreacija za vse KamniËane  
od 1 do 100 let

ObËinski svet obËine Kamnik je sprejel Letni program πporta 
v obËini Kamnik za leto 2011, ki doloËa izvajanje Nacionalnega 
programa πporta v Republiki Sloveniji na ravni lokalne skupno-
sti. Vesna Krmavnar, podsekretarka - vodja oddelka za druæbene 
dejavnosti, je obrazloæila razloge za sprejem letnega programa 
in oceno stanja in sicer da letni program πporta doloËa obseg in 
vrsto πportnih dejavnosti, ki se sofinancirajo iz javnih sredstev 
ter obseg sredstev, ki se za njihovo uresniËevanje zagotovijo 
v obËinskem proraËunu. S sprejemom letnega programa πporta 
za leto 2011 se ObËina Kamnik zavezuje, da bo uresniËevala javni 
interes v πportu na lokalnem nivoju. Cilji letnega programa πporta 
za leto 2011 so med drugim spodbujanje in zagotavljanje pogojev 
za opravljanje in razvoj πportnih dejavnosti v obËini; uskladi-
tev pogojev in meril za sofinanciranje πportnih programov z 
obËinskimi proraËunskimi sredstvi in z dejanskimi zmoænostmi 
obËinskega proraËuna za potrebe πporta; naËrtovanje, gradnjo 
in vzdræevanje javne πportne infrastrukture, ki je pomembna za 
celotno lokalno skupnost. Za celotno podroËje πporta in rekreacije 
so v letu 2011 planirana finanËna sredstva v viπini 777.500 ¤. V 
proraËunu ObËine Kamnik 2011 se zagotovijo sredstva za πportne 
programe, ki jih izvajajo zavodi s podroËja VIZ (vrtci, osnovne in 
srednje πole) in πportna druπtva in klubi, zveze πportnih druπtev in 
drugi zasebni izvajalci. 

29 x ZA predlog obËinskega proraËuna  
za leto 2011 

Po veË kot enourni razpravi svetniπkih skupin, svetnic in 
svetnikov ter poroËevalke je sledila obrazloæitev amandmajev 
oziroma amandmajev na amandmaje. Razprava vseh 25 amand-
majev je potekala pribliæno 3 ure, nekatere so svetniki in svet-
nice sprejeli, druge spet ovrgli (razpravo posameznega amand-
maja si boste lahko ogledali Ëez nekaj dni na http://www.kotv.
si/kamnik/seje), na koncu pa so Predlog Odloka o proraËunu 
obËine Kamnik za leto 2011 ∑ 2. obravnava sprejeli soglasno z 
29 glasovi za.

Predlagatelj je podal svoja staliπËa na vloæene amandmaje in 
amandmaje na amandmaje k predlogu odloka o proraËunu ob-
Ëine Kamnik za leto 2011 v drugi obravnavi. Tako so svetnice in 
svetniki od predlaganih 8 amandmajev s strani LTS potrdili kar 7 
amandmajev in enega zavrnili, s strani LDS so od 9 amandmajev 
sprejeli 6, zavrnili 1 in umaknili 1 amandma, s strani NSi so od 4 
predlaganih amandmajev sprejeli 1, zavrnili 2, 1 amandma je NSi 
umaknila sama, sprejeli so po en amandama s strani SDS in SLS. 
»lana obËinskega sveta Matej Slapar in Ana Marija Suhoverπnik 
sta predlagala po en amandma, vendar sta bila oba zavrnjena 
(Slapar ∑ izdelava projektne dokumentacije za prizidek k PO© 
Mekinje in Suhoverπnik ∑ poveËanje sredstev za Zavod Kotlov-
nica), LDS je med drugim zagotovil postavitev skate parka za 
Domom kulture Kamnik (v viπini 11.000 evrov), LTS pa zmanjπal 
plaËe obËinske uprave za 150.000 evrov in ta sredstva namenil 

ProraËun obËine Kamnik soglasno sprejet ∑ brez formalne koalicije

Cilje izdelave in izvedbe lokalnega energetskega koncepta ob-
Ëine Kamnik lahko strnemo v naslednja dejstva: uËinkovita raba 
energije pri vseh skupinah odjemalcev, trajnostna energetska 
oskrba, poveËanje in hitrejπe uvajanje lokalnih obnovljivih virov 
energije (lesna biomasa, sonËna energija, itd.), spodbujanje uva-
janja so-proizvodnje toplote in elektriËne energije, zmanjπanje 
obremenitev okolja, uvedba energetskih pregledov stanovanjskih 
in javnih stavb, uvedba energetskega knjigovodstva in energet-
skega menedæmenta za javne stavbe, zmanjπanje stroπkov energi-
je v obËinskih javnih stavbah, uvedba uËinkovitega energetskega 
svetovanja, informiranja in izobraæevanja. 

≈Gre za pomemben pripomoËek pri naËrtovanju strategije ob-
Ëinske kratkoroËne in srednjeroËne energetske politike. V njem 
so zajeti naËini, s pomoËjo katerih lahko uresniËimo obËini prila-
gojene reπitve za uËinkovite, gospodarne in okolju prijazne ener-
getske storitve v gospodinjstvih, podjetjih in javnih ustanovah. 
Da je predlagani LEK dobro pripravljen, so potrdili tudi nekateri 
svetniki, ki so Lokalni energetski koncept v prvi obravnavi tudi 
sprejeli s 27 glasovi ZA,« so potrdili na obËinski upravi.

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d.,
25. 3. 2011.

IZJAVE DNEVA:
Matej Tonin, NSi: ≈Za mene je Velika planina to kar je Eifflov 

stolp za Pariz!« Poudaril je, da so v NSi vedno pripravljeni pre-
vzemati odgovornost za Veliko planino. 

Janez Straæar, NSi: ≈Za skate park namenjate 11.000 evrov, kaj 
pa obnova sakralnih objektov in spomenikov?«

Rudolf Pfajfar; LTS − za Kamnik: ≈Ne sme biti vpraπanja ali se 
vlaga denar v Veliko planino ali ne, ker Ëe ne bo delovala, je nihËe 
ne bo odkupil. NihËe ne kupi pokvarjenega avta!« 

Joæe Koroπec, SLS: ≈PoËakajmo eno leto, drugo leto mora biti 
boljπe, vendar je zaradi tekoËega financiranja in vlaganja v inve-
sticije situacija zelo resna in bom podprl proraËun.«

Nina Mavrin, SNS: ≈ Nekaj stvari v novem predlogu proraËuna 
za 2011 se je spremenilo na boljπe, vendar ali tu res nihËe ne po-
zna besede VAR»EVANJE?« 

Janez BalantiË, ZARES: ≈Podpiramo drugo branje obËinskega 
proraËuna, Ëeprav ni bil sprejet niti en naπ predlog, ker æelimo 
biti konstruktivni.«

Gordan AmbroæiË, DeSUS: ≈Velika planina danes - prodan je 
dom in parkiriπËe - kdo bo kupil le πkatlo in æico?! So stvari, ki 
sodijo skupaj!«

Matej Tonin, NSi: ≈ Prvi osnutek proraËuna je bil slab, drugi ni 
bil bistveno boljπi, cenili pa smo trud obËinske uprave in smo se 
vzdræali, danes je veËina amandmajev NSi zavrnjena, vendar smo 
ZA proraËun v drugi obravnavi. Nikoli nismo æeleli nagajati in 
karkoli prepreËevati - imeli smo skupni cilj, da izboljπamo proraËun 
in to se je danes zgodilo.« 

Matjaæ Malovrh, Gradbeni inπtitut ZRMK (s strokovnjakoma Pri-
moæem Krapeæom in Francem Hrovatinom, oba Gradbeni inπtitut 
ZRMK, d.o.o.) je predstavil LEK (Letni energetski koncept) obËine 
Kamnik. Izpostavil je πibke toËke z vidika oskrbe in rabe energije 
(nevarnost odklapljanja javnih objektov iz daljinskega sistema 
- kot je Svilanit), opozoril je tudi, da na nivoju obËine ni ener-
getskega menedæerja, ki bi deloval v skladu z naËrtno usmerjenim 
razvojem energetskega omreæja, v javnih objektih ni energetskega 
knjigovodstva, na Duplici je velik objekt, ki bi se lahko prikljuËil 
na javno energetsko omreæje... Predlagal je postavitev toplovoda 
od Duplice do Svilanita in prikljuËitev vseh velikih objektov v 
tem pasu. Kot je dejal, je v Kamniku pomembno doseËi zmanjπ-
anje porabe fosilnih goriv, zmanjπanje emisij CO2 ter zmanjπanje 
toplotnega onesnaæenja Kamniπke Bistrice. Z izpolnitvijo pred-
laganega naËrta bi na obËinskem nivoju prihranili 14.000 do 17.000 
evrov. Posebej pa je izpostavil, da je izrednega pomena obveπËanje 
in ozaveπËanje vseh obËanov.

Svetniπke skupine NSi, SDS, LDS, LTS so pozitivno ocenile LEK, 
slabosti pa so izpostavili predvsem pri SDS-u in ZARES-u, ker je 

za K9 ∑ πole, ne glede na to, da je Martina Bajde opozorila ob-
Ëinski svet, da imajo vsi javni usluæbenci pogodbe in bo te plaËe 
potrebno izplaËati iz drugih sredstev. 

Amandma o uskladitvi proraËuna je bil sprejet.
Ker smo zaradi maratonske seje in izteka redakcije predËasno 

morali zapustiti sejo, smo s strani Janje Zorman Macure, odnosi z 
javnostmi ObËine Kamnik, naknadno pridobili informacije, da so 
»lani ObËinskega sveta obravnavali in sprejeli πe Predlog okvirne-
ga programa dela ObËinskega sveta obËine Kamnik za leto 2011. S 
25 glasovi za je bil sprejet tudi amandma svetniπke skupine LDS, da 
se v jesensko zasedanje uvrsti toËka dnevnega reda z naslovom 
≈Predlog Odloka ObËinskega podrobnega naËrta K7 Alprem ∑ 1. 
obravnava« in Predlog pravilnika o spremembah in dopolnitvah 
Pravilnika o dodeljevanju proraËunskih sredstev za pospeπevanje 
razvoja malega gospodarstva v obËini Kamnik.

NINA IRT
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Pomlad s plahimi, a vztrajnimi kora-
ki stopa v deæelo, dnevi so vse daljπi, 
vreme nas vabi v naravo. Smo v dneh 
praznovanja obËinskega praznika, ki 
slavi rojstni dan naπega velikega roja-
ka, generala Rudolfa Maistra. Pomlad 
je Ëas, ko stvari dobijo novo podobo, 
vse postane preæeto z optimizmom in 
upanjem. 

Za nami je zapleteno politiËno obdo-
bje, ki se je zaËelo na zaËetku leta po 
mojem imenovanju podæupanov. To je 
sproæilo kar nekaj (milo reËeno) ne-
strinjanja pri nekaterih, celo obtoæb o 
izkljuËevanju drugaËe misleËih, da ne 
nadaljujem naprej. Tako sem bil v mese-
cu januarju tarËa nekaterih medijev, Ëeπ, 
da v pogovore o proraËunu nisem vklju-
Ëeval vseh, da je proraËun slab (nekateri 
so me celo pozivali k odstopu po komaj 
dveh mesecih æupanovanja), da sem iz-
kljuËil svoje podpornike ... VeËkrat sem 
poudaril, da nisem izkljuËil nikogar, 
kajti samo imenovanje podæupanov le-
tega ne pomeni. Sodelovanje je zame 
πirπi pojem. Zato danes ugotavljam, da 
so se nekateri, æal, izkljuËili sami, kar 
vsekakor ni bil moj namen. Druga po-
membna toËka odloËanja sta bili dve 
mestni πoli, katerih problematiko sem 
podedoval. Projekt sem dal na tehtnico, 
vendar ne z namenom, da bi ovrgel do-
sedanji projekt samo zato, ker ni moj, 
temveË so mi tako narekovale dane oko-
liπËine, pogojene z recesijo. Poleg tega 
zadeve niso bile take, kot so mi jih pred-
stavljali pred zaËetkom mandata. Zato 
tisti, ki trdijo, da obËinska uprava zavira 
projekt πol oziroma ga odlaga v daljno 
prihodnost, nimajo prav. Na izredni seji 

2. marca 2011 so strokovnjaki s podro-
Ëja gradbeniπtva in statike podali svoje 
ugotovitve, sklepi obËinskega sveta pa 
so bili rezultat upoπtevanja stroke, kon-
struktivne razprave, ne pa posameznih 
politiËnih ambicij. Za te sklepe je glaso-
valo 24 svetnikov od 29, kar nakazuje πe 
toliko veËjo legitimnost. Delovanje ob-
Ëinske uprave je jasno in transparent-
no, zato smo gradivo objavili na spletni 
strani, da je imel vsak obËan moænost 
vpogleda. Nekateri so nam oËitali, da 
smo proraËun in πole obravnavali mimo 
odborov. Poslovnik obËinskega sveta v 
primeru izredne seje tovrstne obravna-
ve ne predvideva, tudi gradivo mora biti 
dostavljeno svetnikom tri dni pred sejo, 
mi smo ga zagotovili pet dni prej. Na 
redni seji, 23. marca 2011, je obËinski 
svet z vsemi 29 glasovi ZA in nobenim 
proti potrdil proraËun za leto 2011, kar 
dokazuje, da je proraËun v danih raz-
merah optimalen, saj vsem æeljam res ni 
bilo mogoËe ustreËi. Moramo biti realni 
in si to priznati.

Mnogi menijo, da je pomlad najlepπi 
letni Ëas, vse se prebuja in æivljenje dobi 
nov smisel. Zato je πe toliko veËja sim-
bolika, da ObËina Kamnik praznuje svoj 
praznik ravno na zaËetku pomladi. Æe 
ves mesec se odvijajo razliËne prireditve 
v sklopu obËinskega praznika, ki bodo 
svoj vrhunec dosegle na predveËer 
praznika, 28. marca 2011, s tradicional-
no proslavo pred Maistrovim spomeni-
kom in slavnostno sejo v Domu kulture, 
kjer bomo podelili priznanja zasluænim 
obËanom. Æal posmrtno bo za Ëastnega 
obËana proglaπen France TomπiË, zaËet-
nik demokratiËnih procesov v Sloveniji. 

Naj poudarim, da je bila pri tej odloËitvi 
politika enotna. PrazniËni dnevi naj ne 
bodo Ëas medsebojnih obtoæevanj in 
raznih oblik nestrpnosti do soËloveka, 
temveË morajo biti Ëas miru, potrpljenja 
in pogledov, zazrtih v prihodnost ObËi-
ne Kamnik, hkrati pa praznik vseh naπih 
obËank in obËanov. 

Spoπtovane KamniËanke, spoπtovani 
KamniËani! Iskreno vam Ëestitam ob na-
πem obËinskem prazniku in vam æelim, 
da bi imeli Ëim veË tistega zanosa, ki 
ga je poosebljal naπ veliki rojak Rudolf 
Maister v kljuËnih trenutkih naπe zgodo-
vine. Moja misel pa je namenjena tudi 
vam, drage matere, zato vam ob vaπem 
prazniku iskreno Ëestitam in vam æelim 
vse dobro.

VA© ÆUPAN 
MARJAN ©AREC

Razstava  
≈Vojna za Slovenijo«

V sklopu prireditev ob obËinskem prazniku ObËine Kamnik so v torek, 
22. marca, v galeriji Doma Kulture Kamnik odprli razstavo Vojaπkega 
muzeja Slovenske vojske z naslovom ≈Vojna za Slovenijo«. Gre za sicer 
stalno razstavo Vojaπkega muzeja s sedeæem v kadetnici vojaπnice Rudolfa 
Maistra v Mariboru, s katero gostujejo πirom po Sloveniji. Razstava sama, 
kot je povedal kustos dr. Blaæ Torkar, ne prikazuje samo 10 dni vojne za 
Slovenijo, ampak celotno obdobje osamosvajanja naπe dræave.

Rudolf Maister v otroπkih oËeh
V avli ObËine Kamnik je do konca aprila na ogled razstava z na-

slovom ≈Rudolf Maister v otroπkih oËeh«. Gre za razstavo likovnih 
del nadebudnih tri do petletnikov iz VVZ Antona Medveda Kamnik. 
Mladi umetniki so ustvarjali na temo poznavanja Rudolfa Maistra, 
upodabljali so njegovo rojstno hiπo na ©utni.

Odprtje razstave 17. marca je z nagovorom pospremil podæupan 
Robert Kokotec, ki je spregovoril o pomenu domovinske vzgoje in 
pomembnih moæeh iz naπega mesta, ki so v zgodovini odloËilno 
vplivali in pripomogli k vzpostavitvi naπe dræave. Direktorica VVZ 
Antona Medveda Renata Hojs je poudarila pomen tovrstne vzgoje pri 
zgodnjem zavedanju in πiritvi obzorja naπih mladih krajanov.

Otroci so pripravili prisrËen program, v katerem so najprej zapeli 
himno svojega vrtca, pokazali nekaj znanja o Rudolfu Maistru, najbolj 
pa je navduπil petletni Maks Kotnik Kranjec s pripovedjo zgodbe o 
Kamniπki Veroniki.

������������������������

�������������������������
����������������������

mag. Julijana Bizjak Mlakar, predsednica

Spoπtovane KamniËanke, spoπtovani KamniËani!

Na razstavi so bili poleg æupana Marjana ©arca, ki je v svojem govoru 
poudaril, da je naπa dræava v tej vojni pokazala in dokazala kdo smo in 
kaj zmoremo, ter predstavnikov Vojaπkega muzeja prisotni tudi Ëastniki, 
ki so poveljevali enotam teritorialne obrambe iz obËine Kamnik v Ëasu 
osamosvajanja, predstavniki Manevrske strukture narodne zaπËite obËine 
Kamnik, bivπi pripadniki teritorialne obrambe, ki so dolga leta opravljali 
najpomembnejπe dolænosti v ObËinskem πtabu za teritorialno obrambo 
obËine Kamnik, nekateri svetniki, podæupanja in predstavniki obËinske 
uprave.

Razstavo si v galeriji Doma Kulture Kamnik lahko ogledate do po-
nedeljka, 4. aprila.

Janja Zorman Macura
ObËina Kamnik

VSEM OB»AWNKAM IN OB»ANOM  
OB OB»INSKEM PRAZNIKU  

ISKRENO »ESTITAM IN ÆELIM VSE DOBRO. 

 MIHA NOVAK, 
 NA»ELNIK UE KAMNIK, S SODELAVCI 
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Ivi Humar zlato priznanje 
ObËine Kamnik za 
njeno zavzeto in veË kot 
polstoletno delovanje na 
humanitarnem podroËju 

Iva Humar iz GodiËa, rojena 
16. 12. 1931 v druæini osmih otrok, 
je upokojenka Gozdnega gospo-
darstva Ljubljana, Enota Kamnik, 
s πtiridesetimi leti delovne dobe 
in aktivna Ëlanica ObmoËnega 
zdruæenja RdeËega kriæa Kamnik, 
krajevnega odbora GodiË, skoraj 
πestdeset let. Vsa leta je nepogre-
πljiva pri motiviranju krvodajalcev 
in izvajanju socialne dejavnosti. Ves Ëas sluæbovanja je aktivno oza-
veπËala sodelavce o pomembnosti darovanja krvi in kar 80 odstotkov 
zaposlenih je na njeno pobudo postalo krvodajalcev. Tudi sama je bila 
aktivna krvodajalka, kri je darovala petindvajsetkrat.

V krajevnem odboru RK GodiË je priËela delati pred 60 leti, sprva 
kot tajnica, pozneje kot predsednica. V Krajevnem odboru je aktivna 
πe danes. Med prvimi je skupaj s Krajevno skupnostjo GodiË organi-
zirala novoletna obiskovanja in obdarovanja starostnikov, invalidov in 
osamljenih krajanov. Ti obiski so tradicionalni æe skoraj 60 let. Ljudje 
so pozornosti zelo veseli.

Humarjeva je æe vrsto let Ëlanica delovnih teles OZ RK Kamnik, je 
predstavnica OZ RK Kamnik na skupπËini RKS in πe vedno aktivna 
na vseh krvodajalskih akcijah. Vrsto let je spremljala krvodajalce na 
odvzem krvi na Zavod RS za transfuzijsko medicino v Ljubljano, 
zadnjih pet let pa je aktivna pri organizaciji krvodajalskih akcij v 
Kamniku. Vse naloge opravlja z velikim veseljem, pridobiva nove, 
mlade krvodajalce, saj jih zna prepriËati za prvi odvzem, potem pa 
sami z veseljem nadaljujejo to humano poslanstvo.

Za svoje delo je prejela æe veË priznanj s strani OZ RK Kamnik. 
Leta 1983 je ob 30-letnici krvodajalstva prejela tudi priznanje skupπ-
Ëine RK Slovenije z nazivom ≈Priznanje zasluge za krvodajalstvo za 
dolgoletno plemenito delo pri razvijanju solidarnosti med ljudmi na 
podroËju krvodajalstva«.

Iva Humar je vsestransko aktivna upokojenka, æe petnajsto leto pre-
peva v pevskem zboru DU Kamnik, πe vedno rada smuËa na smuËiπËih 
po Sloveniji s svojimi otroki in vnuki.

Branku Novaku zlato 
priznanje ObËine Kamnik 
za njegov hortikulturni, 
zgodovinski, internetni, 
okoljski in okoljevarstveni 
prispevek k razvoju 
Kamnika in krajevne 
skupnosti Perovo

Branko Novak je eden izmed 
dveh ælahtniteljev maslenic, trajnic 
iz druæine lilijevk, v Sloveniji. V 
letu 1999 je vzgojil æivo oranæno-
rdeËo maslenico in jo poimenoval 
≈Kamnik«. Maslenica Kamnik je 
edina rastlina, ki nosi ime po na-
πem kraju. S tem, ko je Branko Novak vzgojil novo sorto maslenice in 
jo kot ≈Kamnik« uradno registriral pri American Hemerocallis Society, 
je nedvomno pokazal svoj odnos do rodnega mesta. Ime Kamnik je 
ponesel v domaË in svetovni hortikulturni prostor. Njegov doseæek 
je pomemben prispevek k ugledu in promociji Kamnika, ki bo ostal 
trajen. Maslenica Kamnik danes æe raste v veË kamniπkih in drugih 
vrtovih po Sloveniji, vrtoljubci jo cenijo, nekateri preko nje spoznajo, 
drugi tudi obiπËejo Kamnik. VeË let je imel Branko Novak, gojitelj 
maslenic in hkrati ≈oËe« veË teh cvetlic, najveËjo zbirko maslenic v 
Sloveniji. Izdelal je prvo spletiπËe vrtnih trajnic v Sloveniji, je ustanovni 
Ëlan Slovenskega druπtva za kulturo vrtov in narodne zbirke rastlin.

Branko Novak zadnjih pet let posebno aktivno sodeluje s svetom 
KS Perovo in mu pomaga na vseh podroËjih delovanja: za KS Perovo 
je ljubiteljsko izdelal spletno stran, aktivno je sodeloval pri pripravi 
prve πtevilke glasila Perovski list, z njegovim delom in podporo je svet 
KS Perovo izpeljal veË projektov, pomembnih za krajane, aktiven je 
na podroËju okoljevarstva.

Na podroËju okoljevarstva Branko Novak æe od 80. let aktivno 
deluje v dobrobit celotne obËine. Seznanja in opozarja dræavne in 
lokalne pristojne sluæbe ter krajane na onesnaæevanje perovske livarne, 
opravlja lastne meritve, sodeluje z vodstvom livarne. Æe veË kot 30 
let, zlasti pa v obdobju 1990-1992, je aktivno sodeloval in bil pobudnik 
pri zavzemanju za ekoloπko sanacijo vseh kamniπkih industrijskih one-
snaæevalcev. Pomembno je prispeval k reπevanju odlagaliπËa odpadkov 
na Duplici, organizaciji in izvedbi prvega spomladanskega ËiπËenja 
obreæja rek Kamniπke Bistrice in Nevljice, prvega zbiranja odpadnih 
baterij. Prizadeval si je za Kamniπko-Savinjski regijski park, za ohra-
njanje planπarske znaËilnosti Velike planine, boljπe plodne zemlje, za 
bio in ekokmetovanje in za pospeπen razvoj kmeËkega turizma. Skrbi 
za zeleno osveπËanje ljudi v medijih, sodeluje pri pripravi okoljske 
zakonodaje. Zasluæen je, da je Kamnik zaËel in πe danes odlaga od-
padke na Barju. S sodelovanjem in vodenjem okoljskih projektov v 
obËini je znatno prispeval k okoljskemu in okoljevarstvenemu razvoju 
Kamnika.

Branko Novak je bil prvi predsednik Zelenih Kamnika, od vsega 
zaËetka je sodeloval v kamniπkem Demosu. V letih 1990-1992 je bil 
izvoljen za poslanca v Zbor obËin Republiπke skupπËine in bil Ëlan 
KVIAZA, komisije za javne finance, odbora za pravosodje, za promet 
in za lokalno samoupravo. Aktivno je sodeloval v obdobju osamo-
svajanja Slovenije, sprejemanju prve slovenske demokratiËne ustave in 
dræavotvorne zakonodaje, nove valute, prizadeval si je, da bi kamniπka 
obËina postala mestna obËina. Z vsem tem, tudi s prispevkoma: Zeleni 
v obdobju sodelovanja v kamniπkem Demosu (1990∑1992) in Poslanec 

PREJEMNIKI LETO©NJIH PRIZNANJ OB»INE KAMNIK
Francetu TomπiËu posmrtni naziv Ëastni obËan 
ObËine Kamnik za izjemne doseæke na podroËju 
demokratizacije slovenske druæbe in njegov 
prispevek pri osamosvajanju Slovenije 

France TomπiË sodi med najpomembnejπe Slovence zadnjih dveh 
desetletij 20. stoletja. Rojen je bil v ©marci 2. avgusta leta 1937. Kot 
strojni inæenir je dlje Ëasa sluæboval v NemËiji, kjer je spoznal razliko 
med evropskim demokratiËnim sistemom in komunistiËno ureditvijo v 
nekdanji Jugoslaviji. Ko se je vrnil v Slovenijo, se je kljub æivljenjskemu 
tveganju zavestno odloËil, da se bo z vsemi svojimi moËmi zavzel za 
odpravo komunizma. Ob litostrojski stavki je ustanovil prvo stranko, 
s Ëimer je Slovenijo postavil v prve vrste dræav v vzhodnem bloku, ki 
so prekinile enostrankarski sistem in zaËele z demokratiËnimi spre-
membami. S tem je izkazal ne le pogum, paË pa vizionarstvo, uresni-
Ëil svoje zgodovinsko poslanstvo in umestil Slovenijo med moderne 
demokratiËne dræave. 

France TomπiË je bil vizionar, aktivist, domoljub, resnicoljub, demo-
krat in prijatelj ljudi v stiski. Bil je eden glavnih pobudnikov slovenske 
pomladi, simbol moderne socialdemokratske politike in borec za pravi-
ce slovenskega delavstva. V nasprotju z vladajoËimi politiki takratnega 
enopartijskega reæima, ki so se sklicevali na delavske interese in bolj 
ali manj zlorabljali delavsko govorico, je bil TomπiË pravi delavski, 
sindikalni, zares socialdemokratski voditelj.

France TomπiË je s svojim politiËnim poslanstvom zaËel leta 1986, 
ko se je v Kamniku vkljuËil v razpravo o zazidalnem naËrtu B3 Novi 
trg in organiziral obËane, da so se uprli nameravanim razlastitvam 
zemlje na Kamniπkem. Naslednji uspeπni poskus organiziranja zunaj 
sistema oblasti je izvedel v Litostroju leta 1987, ko je vodil stavko 5.000 
litostrojskih delavcev, med katero je bil ustanovljen iniciativni odbor 
Socialdemokratske zveze, prve opozicijske stranke v tedanji komuni-
stiËni Vzhodni Evropi. Po ustanovitvi poljske Solidarnosti, ki je dosegla 
sindikalne svoboπËine, je bila prav ustanovitev stranke najveËji udarec 
enopartijskim sistemom celotnega vzhodnega bloka. France TomπiË 
je s tem zaËel boj za demokratiËne spremembe v Sloveniji, takrat je s 
svojim politiËnim programom priægal iskrico, ki je zanetila slovensko 
pomlad. Slovenija je prav po TomπiËevi zaslugi konec osemdesetih let 
odigrala v Evropi vodilno vlogo pri demokratizaciji vzhodnega bloka. 
Brez pretiravanja lahko zapiπemo, da je berlinski zid zaËel pokati prav 
v Ljubljani. 

V slovenski ustavi je zapisano, da je Slovenija socialna in pravna dræa-
va, da je dovoljena svoboda politiËnega in sindikalnega organiziranja, 
vse to je sad dela in poguma Franceta TomπiËa.

France TomπiË je bil Ëlovek konkretnih dejanj. Ni se zadovoljil samo 
s kritiko, ampak je svojo besedo ter tudi æivljenje zastavil za to, da 
so delavci prviË v takratni Sloveniji in Jugoslaviji priπli do politiËnih 
pravic.

Ko je bila leta 1989 ustanovljena Socialdemokratska zveza Slovenije, 
ki velja za predhodnico sedanje Slovenske demokratske stranke, je 
France TomπiË postal njen prvi predsednik. Jeseni istega leta je vode-
nje stranke prepustil dr. Joæetu PuËniku in se vkljuËil v organiziranje 
DemokratiËne opozicije — Demos. V tem obdobju je aktivno deloval 
tudi v Demosu na Kamniπkem. Na prvih svobodnih demokratiËnih vo-
litvah aprila 1990 je bil izvoljen za delegata v DruæbenopolitiËni zbor 
SkupπËine republike Slovenije in v njem aktivno deloval do leta 1992. 
Bil je eden glavnih pobudnikov pluralizacije sindikalnega gibanja, saj 
je prevzel organiziranje prvega sindikata, ki ni izhajal iz takratne mo-
nopolne slovenske sindikalne organizacije. Sindikat KNSS Neodvisnost 
je bil tako ustanovljen spomladi 1990 in France TomπiË je bil njegov 
predsednik do leta 1997. Na volitvah 1992 je tudi kandidiral za pred-
sednika dræave. Ko je bil na vrhuncu politiËne moËi, se je umaknil iz 
aktivne politike, ostal pa je povezan z ljudmi, ki so si prizadevali za 
razvoj demokracije — njegove politiËne zapuπËine.

France je o svojem æivljenju in prehojeni politiËni poti pisal tudi 
spomine. Njegova æelja je bila, da iz teh zapisov nastane pisno delo 
- knjiga kot njegovo sporoËilo poznejπim generacijam. Ker je nepri-
Ëakovano umrl, sta knjigo Franceta TomπiËa Od stavke do stranke 
uredili in dokonËali njegova æena Marta in dr. Rosvita Pesek. Izπla je 
v decembru lansko leto.

v Zboru obËin Republiπke skupπËine v Zborniku ob 20-letnici koalicije 
Demos na Kamniπkem, je pomembno prispeval k zgodovini Kamnika 
in Slovenije.

Branko Novak je ljubiteljsko izdelal veË spletiπË, pomembnih za 
Kamnik: kamniπkih Ëastnih meπËanov in obËanov, Sadnikarjeve mu-
zejske zbirke, Budnarjeve muzejske hiπe, slikarjev Iva Kordaπa in 
Marjana ©ublja, likovnika Toneta ÆnidarπiËa ter fotografinje Ive ©ubelj 
Kramar, v splet je prenesel Hiengov Kamnik - portret iz zraka, likovno 
galerijo ©utna 2003, nizkofrekvenËni hrup, KS Perovo, Druπtvo De-
mos na Kamniπkem, PGD Nevlje. Z zbiranjem, smiselnim urejanjem, 
avtorskim ustvarjanjem in prenaπanjem za Kamnik pomembne vsebine 
na splet je pomembno prispeval k spletnemu razvoju, promociji in 
ugledu Kamnika. 

Primoæu Hiengu zlato 
priznanje ObËine Kamnik 
za njegov izjemen 
fotografski opus o 
Kamniku in njegov πirπi 
prispevek k promociji 
obËine Kamnik

Novinar, urednik in fotograf 
Primoæ Hieng se je rodil leta 1955 
v Ljubljani, kjer je konËal osnov-
no πolo in gimnazijo. Æe v srednji 
πoli se je zaËel ukvarjati z novi-
narstvom, saj je æe v 2. letniku 
gimnazije redno sodeloval z ured-
niπtvom Ljubljanske strani Ëasnika 
Delo. Za svoje zgodnje novinarsko 
delo je prejel priznanje Mladi novinar revije M, kasnejπe Mladine. Med 
πtudijem novinarstva na FSPN v Ljubljani je skoraj dve leti sodeloval 
pri ustvarjanju oddaje Mladi za mlade na TV Slovenija. V tem Ëasu je 
delal tudi kot urednik dopisniπkih strani pri reviji Mladina. Leta 1978 
se je zaposlil na Radiu Glas Ljubljane, kjer je delal kot novinar in ured-
nik vse do leta 1994. V letih 1987 do 1991 je bil poleg rednega dela πe 
urednik dopisniπtva sodelavcev iz πirπe ljubljanske regije. Novinarstvu 
je ostal zvest vse do danes. Æe πtirinajsto leto je glavni in odgovorni 
urednik revije Kamniπke novice. Je tudi avtor prispevkov, Ëlankov in 
intervjujev, kjer ga πe posebej odlikuje izbran jezik ter skrb za Ëist in 
lep slovenski jezik. Njegov prispevek k obveπËanju Kamnika in okolice 
ter k njegovi promociji je izjemno pomemben in obseæen.

Primoæ Hieng se zavzema za kakovostno reportaæno fotografijo, kar 
mu mogoËa njegovo dovrπeno fotografsko znanje in izraæanje. Je Ëlan 
Fotokluba Ljubljana, s sodelovanjem na πtevilnih skupinskih razstavah 
pa je jeseni 2007 prejel naziv Fotograf 1. razreda Fotografske zveze 
Slovenije. Pripravil je 40 samostojnih fotografskih razstav in sodeloval 
na 230 skupinskih razstavah; za svoje fotografsko delo je prejel 60 
nagrad in priznanj. Kot novinar-fotograf je objavil prek 18.000 foto-
grafij, njegove fotografije pa so tudi del mnogih knjiænih oprem in 
prospektov. V zadnjih letih se posveËa fotografiranju iz zraka, v letih 
2007 do 2010 je fotografiral iz zraka obmoËja celotne obËine Kamnik, 
vkljuËno z Veliko planino in Kamniπkimi planinami. To delo ni bilo 
izjemno le v fotografskem smislu, temveË je zahtevalo veliko poguma, 
zahtevno pa je bilo tudi v logistiËnem smislu. Nastala je serija πtirih 
zelo odmevnih razstav z naslovom Kamnik ∑ portret iz zraka, ki so 
bile najbolj obiskane razstave v Kamniku, saj so obËanom odkrile nov 
pogled na lepote Kamnika, njihove domove in okolico. 

Vrh fotografovega πtiriletnega ustvarjanja dela je izid obseæne avtor-
ske foto monografije ∑ knjige Kamnik ∑ portret iz zraka, ki je izπla 
leta 2010, in je bila zaradi izjemnega zanimanja kmalu razprodana. S 
tem je Kamnik kot prva slovenska obËina dobil izjemno knjigo barvnih 
fotografij celotnega obmoËja obËine, posnetih iz zraka. Pomemben je 
tudi prispevek Primoæa Hienga k programu Budnarjeve muzejske hiπe. 
V zadnjih πtirih letih je pripravil nekaj tematskih fotografskih razstav, 
povezanih s Kamnikom in njegovimi prireditvami, aktivno pa sodeluje 
pri oblikovanju programa te male muzejske hiπe.

Ivanki UËakar srebrno 
priznanje ObËine Kamnik 
za πirjenje kulture in 
znanja v obËini Kamnik 
in v slovenskem prostoru 
s promocijo branja, 
medkulturnega dialoga, 
pripadnosti domovini in 
lokalni skupnosti.

Prof. Ivanka UËakar s promoci-
jo branja, medkulturnega dialoga, 
pripadnosti domovini in lokalni 
skupnosti neutrudno dela za πir-
jenje kulture in znanja. Æe vrsto 
let aktivno sodeluje pri pripravi kamniπkih razstav in zbornikov, pri 
raziskovanju pomembnih kamniπkih ustvarjalcev, o katerih objavlja 
Ëlanke in sodeluje pri izdajah njihovih del. Viden pa je njen prispevek 
tudi pri sodelovanju z razliËnimi kulturnimi organizacijami v Kamniku 
in v Sloveniji ter pri pripravi razliËnih tekmovanj, prireditev in tele-
vizijskih oddaj. 

Leta 1978 je prof. Ivanka UËakar postala knjiæniËarka na O© Frana 
Albrehta v Kamniku, kjer dela πe sedaj. Na zaËetku je pouËevala 
slovenπËino in srbohrvaπËino, najveË Ëasa in energije pa je posvetila 
knjiænici, njeni strokovni in organizacijski prenovi ter bibliopedagoπki 
dejavnosti. Kot ena prvih knjiæniËark v Sloveniji je zaËela z novo 
metodo pouËevanja, z bibliopedagoπkimi urami, ki so z devetletko 
prerasle v knjiæniËno-informacijska znanja. Tako je knjiæniËno opis-
menila generacije uËencev. Kot mentorica Bralne znaËke jih je uvajala 

Občankam in občanom čestitke ob 
prazniku Občine Kamnik,

29. marcu.

KOMUNALNO PODJETJE KAMNIK d.d.
KAMNIK, Cankarjeva 11
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Marija Marjeta Mali je soustanoviteljica ene prvih æupnijskih Karitas 
v Sloveniji, ki se je takrat imenovala Medæupnijska Karitas Kamnik. Od 
ustanovitve do danes, to je æe 20 let, je prostovoljka, od tega 15 let kot 
tajnica ÆK Kamnik. VeË let se je trudila s pridobivanjem sredstev za 
letovanje otrok enoroditeljskih druæin in letovanja ogroæenih druæin, 
pri Ëemer je tudi sama organizacijsko in fiziËno sodelovala. 

Ves Ëas se za humanitarno delovanje izobraæuje, pridobiva nove 
humanitarne prostovoljce, svoje znanje pa prenaπa tudi na njih. 

V Ëasu ustanovitve je bila zaradi dogodkov v Bosni in Hercegovini 
humanitarna institucija nujno potrebna, saj je bil naval beguncev tudi v 
Kamnik velik. Malijeva je to videla, zato se je pri tem zelo angaæirala, 
saj je Karitas pod njenim vodstvom pridobivala sredstva za pomoË z 
dvakratnimi letnimi dobrodelnimi prireditvami, za kar je dobila kasneje 
tudi pohvalo Bosanske vlade. Je tudi prejemnica pohvale ©kofijske Ka-
ritas Ljubljana in tako zasluæna za promocijo in ugled ObËine Kamnik 
- tako doma kot tudi zunaj naπe dræave.

Marjanu Schnablu 
bronasto priznanje ObËine 
Kamnik za njegovo veË kot 
40-letno prizadevno delo 
na podroËju smuËanja

Marjan Schnabl kot uËitelj smu-
Ëanja aktivno deluje v tej πportni 
panogi æe od leta 1968, ko je opra-
vil prvi strokovni izpit in si pri-
dobil naziv ≈UËitelj alpskega smu-
Ëanja«. Takoj je priËel z delom v 
SmuËarskem klubu Kamnik in Po-
droËnem zboru uËiteljev, vaditeljev 
in trenerjev smuËanja Kamniπkega 
podroËja, uspeπno vodil tedanjo pi-
onirsko Alpsko πolo, vodil πtevilne 
smuËarske teËaje doma in v tujini za mladino in odrasle, sodeloval 
pri razliËnih smuËarskih tekmovanjih kot organizator, sodnik in kot 
tekmovalec, vodil Zimovanja v otroπkih vrtcih in vodil Zimske πole v 
naravi za osnovne πole. Pri nadaljnjem izobraæevanju v smuËarskem 
πportu je opravil πe izpite za sodnika alpskega smuËanja in teke, do 
dræavnega nivoja, pridobil je mednarodno licenco profesionalnih uËite-
ljev smuËanja ISIA in amatersko licenco IVSI, bil dolga leta podroËni 
demonstrator in vzgojil πtevilne nove smuËarske kadre. Poleg tega si 
je v letu 2003 po uspeπno opravljenih izpitih pridobil pri Ministrstvu 
za notranje zadeve RS πe naziv ≈Nadzornik smuËiπËa«. Objavil je veË 
Ëlankov s podroËja smuËanja v Kamniπkem obËanu in Biltenu, ki izide 
ob vsakoletnem sreËanju ljubiteljev smuËanja po starem.

Od leta 1968 aktivno deluje kot tajnik, se redno udeleæuje strokov-
nih seminarjev za potrditev ustreznih licenc, je Ëlan SmuËarske zveze 
Slovenije in Ëlan Zdruæenja uËiteljev in trenerjev smuËanja Slovenije. 
Veliko je deloval v organih pretekle ©portne zveze Kamnik, veË let 
je Ëlan »astnega razsodiπËa pri SmuËarski zvezi Slovenije in Ëlan 
UËiteljev-veteranov Slovenije. Od leta 1972 do 1987 je redno sodeloval 
pri organizaciji in izvedbi velikih mednarodnih skakalnih prireditev v 
Planici. Zadnje desetletje se s posebno poglobljenim strokovnim pri-
stopom posveËa smuËanju po starem, skrbi za avtentiËnost opreme in 
tehnike ter s tem ohranja bogato smuËarsko dediπËino, kar ima delno 
prikazano tudi v svoji zasebni zbirki. Pri tem sodeluje s priznanimi 
zgodovinarji in poznavalci zgodovine smuËanja, kor so: dr. Borut Ba-
tagelj, dr. E. John B. Allen iz USA, ing. Aleπ GuËek in drugimi. 

Za svoje veË kot 40-letno prizadevno delo na podroËju smuËanja je 
prejel πtevilna priznanja, pohvale in nagrade, ne samo pri smuËarskemu 
πportu, paË pa tudi pri Zdruæenju slovenskih vojaπkih Ëastnikov, Zdru-
æenju veteranov vojne za Slovenijo, Lovski zvezi Slovenije idr.

Tomu Petku bronasto 
priznanje ObËine Kamnik 
za njegovo vztrajno delo 
pri organiziranju πportnih 
aktivnosti na podroËju 
gorskega teka

Tomo Petek je bil pred 20 leti 
pobudnik in ustanovitelj ©portnega 
druπtva ©martno, v katerem je bil 
izbran za prvega predsednika. Ves 
Ëas je aktivni gorski tekaË in za-
stopa obËino Kamnik in ©portno 
druπtvo ©martno po vsej Sloveniji, 
vËasih pa ga pot zanese tudi v 
tujino. Ko zaradi poπkodbe glave 
leta 1996 ni mogel aktivno teËi, se je odloËil, da v okviru svojega 
matiËnega druπtva organizira Miklavæev tek kar sam. Ker je bila ude-
leæba na prvem teku kar spodbudna, je Miklavæev tek v organizaciji 
Toma Petka postal tradicionalen in skoraj nepogreπljiv gorski tek med 
tekaËi. Da ima Tomo odliËne organizacijske sposobnosti, so opazili 
tudi na Atletski zvezi Slovenije in 6. Miklavæev tek doloËili za izbirno 
tekmo Slovenske reprezentance v gorskih tekih. V letu 2010 je tako 
v organizaciji Toma Petka potekal tradicionalni 10. Miklavæev tek, ki 
se ga je v teækih zimskih razmerah udeleæilo 152 rekreativnih tekaËev 
iz vse Slovenije.

v svet branja kakovostne literature, posebej s prireditvami in gosto-
vanji slovenskih in v zadnjem Ëasu tudi tujih avtorjev. Kot kulturna 
koordinatorica je pripravljala kulturne dneve, povezane s Kamnikom, 
njegovo zgodovino in pomenom (obiski franËiπkanske knjiænice, zna-
meniti KamniËani, PleËnikovo leto).

V zadnjih dvajsetih letih prof. Ivanka UËakar na πoli koordinira 
razliËne projekte (Kriπtof Kolumb ∑ 1992/93, France Preπeren ∑ 19-
99/2000, Fran Albreht, ob 40-letnici smrti ∑ 2002/2003, ©tiridesetletnica 
πole 2002/2003, Nevi ∑ neveljski mamut, ob 70-letnici odkritja okostja 
mamuta, 2008/2009, 120-letnica rojstva Frana Albrehta ∑ 2009/2010). O 
teh projektih je objavljala Ëlanke v lokalnem informativnem Ëasopisu 
Kamniπki obËan. Ob obletnicah je pripravljala razstave, vodnike po 
razstavah in sodelovala pri zbornikih, ki jih je izdala πola. Med naj-
pomembnejπe razstave sodi razstava Od daleË sem te sanjal ... Fran 
Albreht (1889∑1963). Oktobra 2007 je kot del spominske prireditve 
ob 20. obletnici postavitve spomenika dr. Francetu Steletu v Tunjicah 
pri Kamniku pripravila razstavo njegovih publikacij in publikacij o 
njem. 

Ivanka UËakar je zelo dejavna tudi zunaj πole, saj sodeluje z MatiËno 
knjiænico Kamnik, z druπtvi in posameznimi kamniπkimi ustvarjalci, 
znana je tudi v slovenskem okviru, saj je delovna Ëlanica druπtev, 
ki se ukvarjajo s πirjenjem bralne kulture (Bralno druπtvo, Druπtvo 
bibliotekarjev).

Vilku Riflu srebrno 
priznanje ObËine Kamnik 
za njegove raziskave 
zgodovine naselij, æivljenja 
in navad prebivalcev, 
obrti, industrije in 
naravnih bogastev v obËini 
Kamnik ter za njegovo 
publicistiËno dejavnost

Vilko Rifel, rojen leta 1966, iz 
Æage 11 svojo poklicno izobrazbo 
nadgrajuje s πolanjem za poklic 
hortikulturnega tehnika. Je delaven 
in ustvarjalen Ëlovek. Svoj prosti 
Ëas namenja raziskavam zgodovine industrije, obrti, ljudi kamniπke 
obËine, ljudskih obiËajev, narave in naravnih bogastev. Raziskoval in 
opisal je prebivalce doline »rne, æivljenje rokovnjaËev, pastirjev na 
Veliki planini, delo belih rudarjev v rudniku kaolina »rna, Ërnih mli-
narjev v smodniπnici, pridobivanje apna, kalcita, Ëistilnega praπka. Za 
raziskovanje se ni usposobil z ustreznim πtudijem, paË pa metodoloπko 
in jezikovno napreduje s stalnim delom. O njem lahko reËemo, da je 
odliËen amater raziskovalec, ki pa zaradi æelje po novem vedenju in 
delavnosti prekaπa marsikoga z ustrezno izobrazbo.

Za vsako raziskavo pregleda obstojeËo literaturo, spraπuje ljudi in si 
zapisuje njihove spomine, vse to potem dopolni s svojimi dognanji in 
slikovnim gradivom (skice, fotografije). Vse æivljenje zbira fotografije, 
ki jih je posnel sam ali pa so mu jih dali drugi. Zaradi mnoæice po-
datkov, navedene literature, odliËnih fotografij in drugega slikovnega 
gradiva so njegove knjige zanimive za izobraæene in preproste bralce. 
VeËino knjig je izdal v samozaloæbi. 

Na πirino njegovega dela kaæejo naslovi knjig in Ëlankov Vilka Rifla: 
Dolina »rne in njeni prebivalci (2004), Pridobivanje kaolina v dolini 
»rna in kalcita v Stahovici (2006), Velika planina v odsevu Ëasa (2009). 
Slike v zadnji knjigi po kvaliteti in zanimivosti presegajo delo marsika-
terega poklicnega fotografa. Tudi v Kamniπkem zborniku je objavil vr-
sto Ëlankov: Ledinska imena jugovzhodnega dela Velike planine (2002), 
Rudarjenje v »rni in njeni okolici (2004), Kamniπki Ërni mlinarji (2004), 
Kamniπki Ëistilni praπek (2006), NesreËe pri izdelavi Ërnega smodnika 
v kamniπki smodniπnici (2006), Apnarska dejavnost na obmoËju dolin 
Kamniπke Bistrice in »rne (2008), Kamniπki podobar Franc Ksaver Ton- 
ËiË (2008), Pojav rokovnjaπtva v Kamniku in njegovi okolici (2010). Na 
kvaliteto njegovega dela kaæejo tudi objave v strokovnih monografijah. 
Leta 2006 je v soavtorstvu z Uroπem Herlecem v Mineralnih bogastvih 
Slovenije, publikaciji Prirodoslovnega muzeja Slovenije, objavil Ëlanek 
Minerali v Rudniku kaolina »rna pri Kamniku. 

MedobËinskemu muzeju Kamnik srebrno priznanje 
ObËine Kamnik za njegovo 50-letnico delovanja in 
prizadevanje za ohranjanje kulturne dediπËine na 
πirπem kamniπkem obmoËju

MedobËinski muzej Kamnik v letu 2011 praznuje 50-letnico delo-
vanja. Muzej Kamnik je ustanovila ObËina Kamnik 4. decembra 1961. 
Kasneje je kot Kulturni center Kamnik zdruæeval knjiænico in sklad 
ljubiteljskih dejavnosti. Po letu 2004 deluje kot medobËinski javni 
zavod, ki skrbi za varovanje, hranjenje in predstavljanje premiËne 
kulturne dediπËine na πirπem kamniπkem obmoËju, saj sta ga poleg 
ustanoviteljice ObËine Kamnik soustanovili πe ObËini Trzin in Komen-
da. S sklepom vlade RS pa je tudi pridobil pooblastilo za opravljanje 
dræavne javne sluæbe muzejev.

Od ustanovitve do danes je muzej zbral preko 18.000 predmetov, 
10.000 dokumentarnega gradiva in 2.900 strokovnih knjig. Muzej sode-
luje s skupnostmi, druπtvi in posamezniki, ki v okviru svoje dejavnosti 
pripravljajo zbirke, razstave in druge oblike predstavljanja premiËne 
kulturne dediπËine in jim strokovno pomaga. Prav tako opravlja men-
torsko delo pri raznih raziskovalnih nalogah - od osnovnoπolske do 
fakultetne stopnje.

Izoblikovale so se bogate muzejske zbirke, ki jih dopolnjujejo z 
nakupi, darili, arheoloπkimi izkopavanji. Kot rezultati strokovnega dela 
nastajajo obËasne in stalne muzejske razstave na gradu Zaprice in v 
Galeriji Miha Maleπ, zlasti z obËasnimi razstavami pa poskuπajo slediti 
aktualnim temam, ki so zanimive πirπemu krogu domaËih in tujih obis-
kovalcev. Sodelujejo v skupnih projektih slovenskih muzejev ter redno 
gostujejo po drugih muzejih in razstaviπËih obËin soustanoviteljic, torej 
v Trzinu in Komendi. Bogata izdajateljska dejavnost ob razstavah, v 
obliki vabil, plakatov, zloæenk, πe dopolnjuje kulturno-turistiËno po-
nudbo. ©tudijsko pripravljeni razstavni katalogi pa marsikdaj odkrivajo 
πe nepoznana in neraziskana podroËja naπe preteklosti in ustvarjalnosti, 
v letih delovanja jih je izπlo kar 45.

Obiskovalcem razliËnih starosti in πolam so namenjene pedagoπke in 
andragoπke dejavnosti muzeja (otroπke delavnice, predavanja, vodstva, 
πtudijski kroæek). Odvijajo se razne spremljajoËe dejavnosti, kot so: 
simpoziji, koncerti, recitali, predstavitve raziskovalnih nalog in novih 
knjig. S svojimi programi se muzej pribliæuje vsem generacijam ob-
Ëanov in jim zagotavlja dostopnost kulturnih dobrin. Omeniti velja: 
Muzejsko poletno noË, Dneve kulturne dediπËine, Dan muzejev, Veseli 
dan kulture, slovenski kulturni praznik, obËinski praznik ipd.

Muzej ima prostore za opravljanje svojih dejavnosti v gradu Zapri-
ce in v Galeriji Miha Maleπ na Glavnem trgu. Grajski kompleks se je 
od ustanovitve muzeja leta 1961 vseskozi temeljito in strokovno pre-
navljal - tako v spomeniπko varstvenem pogledu kot v muzeoloπkem 
pogledu. 

MedobËinski muzej Kamnik s svojim delom predstavlja regionalno 
kulturno raznolikost ter æivljenje ljudi, ki jih je zaznamovala veËti-
soËletna zgodovina, obiskovalcem pa omogoËa, da na svojstven naËin 
doæivljajo kulturo dediπËino, ki je izredno bogata in nadaljuje dolgo 
zgodovino muzealstva na Kamniπkem, ki se je zaËelo ob koncu 19. 
stoletja s prvo zasebno zbirko na Slovenskem, odprto za javnost, to 
je Sadnikarjevo zbirko. S svojimi zbirkami, dokumentacijo, razstavami 
in prireditvami spodbuja pozitivni odnos do lastne kulturne dediπËine. 
S svojo odprtostjo in dostopnostjo, z znanjem in izkuπnjami pa je 
nepogreπljiv vir spoznavanju preteklosti, ki omogoËa razumevanje 
sedanjosti πirπega osrednjeslovenskega prostora.

SimfoniËnemu orkestru Domæale ∑ Kamnik srebrno 
priznanje ObËine Kamnik za njegovo uspeπno 40-letno 
glasbeno delovanje in promocijo Kamnika

SimfoniËni orkester Domæale - Kamnik je nastal jeseni leta 1971 
z zdruæitvijo salonskega orkestra Zavoda za glasbeno izobraæevanje 
Domæale in kamniπkega Komornega orkestra. Æe v prvih letih delo-
vanja je izoblikoval svoj program dela. Obsegal je danes æe tradicio-
nalne novoletne koncerte, ki so bili takrat prvi tovrstni v Sloveniji. 
Novoletni koncerti so bili zamisel ustanovitelja orkestra in njegovega 
prvega dirigenta Tomaæa Habeta. Program orkestra je vseboval tudi 
letne koncerte pred zakljuËkom sezone, stilne koncerte v muzeju 
Jelovπkove umetnosti v Grobljah in nastope na vseh pomembnejπih 
proslavah in prireditvah v obeh obËinah. V naslednjih letih je raz-
πiril delovanje na podroËje glasbene vzgoje mladine s komentiranimi 
koncerti. Pripravljal je tudi koncerte zimzelenih melodij, koncerte v 
naravi, boæiËne koncerte in koncerte sakralne glasbe. Sodeloval je na 
otvoritvah razstav in ustanov, na sreËanjih ljubiteljskih orkestrov in 
na zakljuËnih in diplomskih nastopih Ëlanov orkestra. 

Od ustanovitve do leta 1992 je opravljal delo umetniπkega vodje in 
dirigenta Tomaæ Habe, za njim so se zvrstili: Aleksandar SpasiË, Ste-
fan Garkov, Simon Dvorπak, s sezono 2009/2010 je vodenje orkestra 
prevzel Simon KreËiË. 

Za svoje delo je orkester leta 1972 prejel Kersnikovo nagrado, 
leta 1977 mu je Kulturna skupnost ObËine Domæale podelila srebrno 
Kersnikovo plaketo. Istega leta je prejel tudi priznanje ObËine Kam-
nik, nagrado Toma Brejca, ≈za uspeπno 15-letno delovanje in doseæeno 
umetniπko raven«. Ob 30-letnici uspeπnega dela in nastopanja pa je za 
prispevek k razvoju glasbene kulture prejel bronasto plaketo ObËine 
Domæale. 

Orkester je doslej posnel pet zgoπËenk. Sodeloval je z mnogimi 
slovenskimi skladatelji, ki so napisali nekaj skladb posebej zanj, med 
njimi Tomaæ Habe, Jani Golob, Aleπ Strajnar in Primoæ Ramovπ. So-
deloval je tudi z mnogimi zbori in priznanimi solisti, tudi mnogimi 
KamniËani. V sezoni 1999/2000 je sodeloval s Kulturnim druπtvom 
Miran Jarc ©kocjan in reæiserjem Alojzem Straæarjem pri izvedbi 
operete Radovana Gobca Planinska roæa. Opereta je bila z dirigentom 
dr. Mirkom Cudermanom v poletnem gledaliπËu na Studencu pri Dom- 
æalah izvedena enajstkrat. 

Orkester ima trenutno 56 Ëlanov. Sestavljajo ga ljubitelji glasbe: 
uËenci osnovnih πol, dijaki in πtudenti razliËnih smeri, obrtniki, zdrav-
niki, ekonomisti, komercialisti, inæenirji strojniπtva, organizatorji dela, 
glasbeniki instrumentalisti in uËitelji glasbe. Ob posluπanju orkestra 
se Ëuti posebna povezanost med Ëlani, saj ni bil nikoli v ospredju 
posameznik, temveË skupina. Glasbenike njihova razliËnost zdruæuje, 
tako se drug od drugega uËijo, medsebojno sodelujejo, se dopolnjujejo, 
prilagajajo, predvsem pa uæivajo ob skupnem muziciranju in æelijo to 
prenesti tudi na posluπalce. Zase pravijo: ≈Smo amaterji, a zvenimo 
kot profesionalci! 

Mariji Marjeti Mali bronasto priznanje ObËine 
Kamnik za njeno prizadevno prostovoljno delo na 
podroËju humanitarnih dejavnosti

Metka Mali s sodelavci Karitas v novih prostorih.
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Na izredni seji je ObËinski svet 
med drugim sprejel sklep o priori-
tetni prenovi in dozidavi O© Toma 
Brejca ∑ kar je obratno, kot je to 
doloËal ≈Smolnikarjev Plan 2008«. 
Starπi otrok obeh πol menijo, da 
nova izhodiπËa gradnje pomenijo, da 
se mora vse zaËeti znova, s tem pa 
potrato Ëasa in denarja. Njihovemu 
mnenju se v veliki meri pridruæu-
je tudi Tone Smolnikar, ki pa je 
poudaril, da predstavlja svoja oseb-
na staliπËa in ne staliπË LTS - Za 
Kamnik, iz katere se je po volitvah 
umaknil. 

Ob tej priloænosti je pozdravil 
nedavni sestanek vodstva obËine 
na Ministrstvu za gospodarstvo o 
problematiki druæbe Velika planina 
ter prisotne seznanil z zavrnitvijo 
obravnave kazenske ovadbe, ki jo 
je Robin Majnik vloæil proti nekda-
njemu vodstvu druæbe Velika pla-
nina. Ker se zaradi zakljuËevanja 
redakcije prejπnje πtevilke Ëasopisa 
nismo mogli udeleæiti konference, 
smo to poroËilo naslonili na gradi-
vo za novinarje in tonski posnetek 
Smolnikarjevega govora.

Gradnja mestnih πol æe od 
zaËeta ni bila enostavna 
naloga

Tone Smolnikar je sprejete skle-
pe na izredni seji ObËinskega sveta 
komentiral kot navadno ≈zablodo«, 
saj po njegovem mnenju ni v niËe-
mer jasno, ali se bo O© Toma Brej-
ca gradila oz. adapitrala na osnovi 
æe pripravljenih projektov, ki so 
bili vkljuËno z O© Frana Albrehta 
in zunanjimi πportnimi objekti iz-
brani na javnem nateËaju ZAPS-a. 
Meni, da je zaËetek gradnje v letu 
2011 le iluzija, prepriËan pa je, da 
ni nemogoËe, da bi se po veljavnem 
ureditvenem naËrtu in pridobitvi 
soglasja za gradbeno dovoljenje 
(od ARSO) πola Frana Albrehta 
res lahko zaËela graditi. Po njego-
vem mnenju naËrt, ki so ga izdelali 
v Ëasu njegovega æupanovanja, in 

Nekdanji æupan Tone Smolnikar o gradnji mestnih πol

tudi morebitna racionalizacija tega 
projekta ne bi trajala toliko Ëasa, 
kolikor je potrebno za nov raz-
pis na ZAPS-u, spremembo OPPN 
K9 ©ole, ponovno projektiranje in 
pridobivanje soglasij za gradbeno 
dovoljenje. Predstavil je tudi kro-
nologijo dejavnosti UN K9 πole, ki 
podrobneje opredeljuje potek po-
stopkov za izgradnjo nove πole in 
adaptiranja oziroma dozidavo πole 
Toma Brejca in razkril doloËene 
dokumente, ki priËajo o prizadeva-
nju nekdanjega vodstva obËine za 
Ëimprejπnjo gradnjo mestnih O© ∑ 
po njegovih besedah gradnja æe od 
zaËetka ni bila enostavna zgodba. 
Tone Smolnikar je opozoril, da bi 
ob koncu lanskega leta na Skladu 
za πole ObËine Kamnik moralo biti 
6 milijonov evrov, Ëe bi tudi v za-
kljuËnem raËunu upoπtevali veljavni 
proraËun 2010 in poleg 750.000, ki 
jih je kot æupan namenil v ta Sklad, 
namenili πe dodatnih naËrtovanih 
750.000 evrov. 

ObËina je sposobna  
O© Frana Albrehta zgraditi  
s proraËunskim denarjem

Dolgoletni kamniπki æupan pravi, 
da je vseskozi zatrjeval, da je Ob-
Ëina Kamnik sposobna O© Frana 
Albrehta zgraditi s proraËunskim de-
narjem, pripravljati projekte za O© 
Toma Brejca in pripraviti finanËno 
projekcijo, vkljuËno z morebitnimi 
dræavnimi sredstvi in posojilom. V 
preteklosti so strokovnjaki ugotovili 
statiËno nevarnost te πole, zato so se 
vsi projekti osredotoËili na to oceno 
strokovnjakov in izkljuËili moæno 
adaptacijo v najπirπem pomenu te 
besede in se opredelili za nadomest-
no gradnjo. Na zadnjem pogovoru 
s projektantom πole Frana Albrehta 
je ugotovil, da z morebitno raciona-
lizacijo πole in ob trenutni situaciji 
v gradbeniπtvu konËna cena ne bi 
smela presegati 10 milijonov evrov, 
torej bi v letu 2011 namenili 2 mili-
jona in v letu 2012, ko bi se jeseni 

uËenci lahko preselili v novo πolo, 
πe 2 milijona. 

O gradnji oziroma obnovi O© 
Toma Brejca

Prejπnja obËinska uprava se je, 
po Smolnikarjevih besedah, vse-
skozi zavedala in poudarjala, da je 
potrebno statiËno sanirati tudi O© 
Toma Brejca ter jo posodobiti. Tudi 
ocena izgradnje oz. obnove πole 
Toma Brejca je po njegovih podat- 
kih uokvirjena v cca. 6 milijonov 
evrov, dober milijon pa je potreben 
πe za ureditev zunanjih πportnih ob-
jektov. Izpostavil je vpraπanje glede 
prometnega reæima oz. urejanja 
kroæiπËa in podhoda na ©olski ulici. 
Pojasnil je, da so zaradi tega trikrat 
spreminjali OPPN, kar je bistveno 
zavleklo nadaljnje projektiranje in 
pridobivanje gradbenega dovoljenja 
za πolo Frana Albrehta. PrepriËan 
je, da bi prometno ureditev lahko 
urejali tudi pozneje. 

Reπitve za obe πoli,  
kot jih vidi Smolnikar 

Nekdanji æupan je povzel, da 
glede na svoje izkuπnje lahko trdi, 
da je najprej treba zgraditi nekoli-
ko ≈racionalizirano« O© Frana Al-

brehta, nato preseliti otroke Toma 
Brejca v staro πolo in dozidati oz. 
obnoviti πolo Toma Brejca, kar naj 
bi podprli tudi πtevilni strokovnjaki. 
Opozarja, da nihËe ne pomisli, kje 
bodo uËenci πol med sanacijo oz. 
obnovo πol. Spomnil je, da so bila 
to bistvena vpraπanja v letu 2006, 
ko so se odloËili za novogradnjo. 
Podal je takratno oceno celovite 
sanacije (ne samo statiËne, saj je 
πola Frana Albrehta v slabem sta-
nju, poæarno nevarna ...) v vrednosti 
cca 3,5 milijonov evrov, ocena pre-
vozov in premestitev uËencev za 
eno πolsko leto pa je bila cca. 1 
milijon evrov. Po njegovem spremi-
njanje projektov, tj. nov javni raz-
pis, spreminjanje OPPN, ponovno 
projektiranje, pridobivanje soglasij 
za gradbena dovoljenja, pomeni, da 
v prihodnjih treh letih ne bo zgra-
jenega niti enega novega razreda v 
mestnih πolah. Ocenil je, da tisti, ki 
æelijo ≈obrniti vso stvar na glavo«, 
nosijo veliko odgovornost, ker bodo 
projekt mestnih πol spreminjali, za 
nekaj let oddaljevali, uËence, uËite-
lje in vodstvi πol pa πe naprej pre-
puπËali nevarnostim in nemogoËim 
pogojem.

NINA IRT

Naπa obËina ima z Veliko planino 
in njeno πirπo okolico teæavo, to je 
dejstvo. Pravzaprav ne vemo, kaj bi 
od Velike planine ter doline Kamni-
πke Bistrice æeleli imeti. Reπitve raz-
voja tega obmoËja nismo nikoli iskali 
skozi prizmo pozitivnih uËinkov na 
gospodarstvo in okolje, temveË vedno 
samo skozi vsakoletne odhodke iz ob-
Ëinskega proraËuna. Mnogi bi druæbo 
prodali, jo celo oddali zastonj, gradili 
cesto, ni pa idej kaj potem. 

V LDS menimo, da je potrebno za-
radi ekonomskega in okoljskega traj-
nostnega razvoja vseh treh planin in 
doline ohraniti gondolo in sedeænico. 
Tisti, ki govorijo o cesti, ki bo reπila 
vse teæave, pozabijo povedati, da je 
obstojeËa cesta speljana po zasebnih 
zemljiπËih, kar pomeni odkup zemljiπË, 
priprava ceste na takπnem terenu je 
zahtevna in draga. Ker bi πlo za javno 
cesto, bi jo morali vzdræevati vse leto, 
kar znaπa po preliminarnih ocenah 
okoli 200.000 evrov letno. In tudi Ëe 
bi se odloËili za ≈cesto«, bi si morali 
predhodno odgovoriti na vpraπanje 
kakπen razvoj si æelimo, do kje cesta, 
koliko parkiriπË in podobno in kaj 
pomeni cesta brez gondole. 

Velika planina najbolj prepoznavni 
simbol obËine Kamnik 

Na izredni seji obËinskega sveta je 
bil pri toËki o proraËunu tudi sklep, 
namenjen Veliki planini, ki ga je 
predlagala obËinska uprava. Gondola 
na Veliko planino potrebuje nov mo-
tor in v ta namen smo svetniki æe v 
lanskem proraËunu namenili 155.000 
evrov, letos pa je potrebno zagotoviti 
πe 600.000 evrov, da se motor v celoti 
plaËa ter namesti. Ta denar je bil in 
je v proraËunu πe vedno predviden. O 
sklepu sem na seji razpravljala, tako 
kot πe nekateri kolegi, v zraku pa je 
ostalo vpraπanje, ali z neizglasovanim 
sklepom odvzemamo sredstva za nor-
malno delovanje gondole in sedeænice 
v letoπnjem letu in tudi v prihodnje. 
Odgovora s strani obËinske uprave 
ni bilo, æupan pa se je nato odloËil, 
da umakne sklep in to pospremil z 
besedami, da oËitno nihËe ne æeli pre-
vzeti odgovornosti za sklep. 

Upam si trditi, da glede na raz-
pravo sklep ne bi bil izglasovan in 
preko stranskih vrat bi nekateri v 
obËinski upravi konËno dosegli svoj 
cilj. Ukinitev nihalke in dvosedeænice 
za zmeraj. Kajti razprave so bile v 
smislu, da gondole nihËe veË ne upo-
rablja, vsaj med svetniki ni skoraj ni-

kogar, ki bi se vozil z gondolo, cesta 
pa je bila postavljena kot reπitev vseh 
teæav. Pri tem pa gondola na Veliko 
planino vsako leto prepelje pribliæno 
50.000 ljudi. Z zaprtjem gondole bi 
del teh potnikov priπel na planino po 
cesti in povzroËil πe veË teæav, veËji 
del teh potnikov pa na planino sploh 
ne bil priπel. 

Ko govorimo o dajanju denarja 
v podjetje Velika planina, nismo πe 
nikoli ocenili, kaj nam ekonomsko in 
okoljsko prinesejo obiskovalci Velike 
planine, koliko denarja porabijo na 
planini, ali jim denar v resnici znamo 
≈pobrati«, koliko denarja porabijo v 
obËini, kakπen vpliv ima πtevilo obis-
kovalcev na okolje, ipd. Tudi to so 
podatki, ki bi morali biti vraËunani v 
razpravo o zaprtju gondole. 

»e se æeli podjetje spraviti v steËaj, 
naj se to jasno pove, vendar hkrati z 
izraËuni kaj to pomeni za obËinsko 
blagajno. Ne pozabimo, da je podjetje 
Velika planina obËinska last, in da za 
vse dolgove ter stroπke ob steËaju od-
govarja in jih bo poravnala obËina. 

Nerentabilnost æiËniËarskega pre-
voza ni problem samo Kamnika ali 
naπe dræave. Razlika je samo ta, da 

mi enostavno ne znamo vzpostaviti 
modela, ki bi prinaπal koristi vsem 
v obËini, Ëe bi Velika planina æive-
la, kot bi lahko. Pred dnevi je bil 
v Delu objavljen Ëlanek o pobudi, 
da se æiËnicam, ki delujejo skozi vse 
leto in opravljajo funkcijo javnega 
prevoza podeli dræavna subvencija, 
kot jo dobivajo druge oblike javnega 
prevoza, avtobus in æeleznica. Pobuda 
je na Ministrstvu za promet naletela 
na dober odmev. Vendar pa bo treba 
imeti za takπno subvencijo æiËniËarski 
prevoz opredeljen kot javni prevoz. 
To pa je tisto, kar v LDS-u æe ves Ëas 
zagovarjamo. ObËina naj del sredstev 
vloæi v javni prevoz, Ëe bo izveden 
projekt na dræavi, bo del subvencije 
prispevala dræava, ves preostali del 
podjetja Velike planine pa se pri-
vatizira. 

OdloËitev o naËinu mobilnosti bo 
imela vpliv na razvoj doline Kam-
niπke Bistrice ter na planino in ne-
odgovoren pristop k temu vpraπanju 
ima lahko nepopravljive posledice. »e 
smo πe v lanskem letu vedeli, kako 
bomo urejali problem podjetja Veli-
ka planina, danes oËitno temu ni veË 
tako, in kot edino reπitev nam æelijo 
predstaviti idejo o ukinitvi gondole, 
kar pa po mnenju LDS ni prava od-
loËitev. 

Mateja Poljanπek,
obËinska svetnica LDS

Minulo sredo se je na seji obËinskega sveta sprejemal ProraËun za 
leto 2011 v drugem branju. V trenutku, ko tole piπemo, πe ne vemo 
ali je predlog proraËuna potrjen ali ne. S predlogom proraËuna se ne 
strinjamo apriori, ampak zato, ker je slab.

Svetniki Liste Toneta Smolnikarja — Za Kamnik menimo, da je predlog 
slab, hkrati pa se zavedamo, da se v enem letu ne da doseËi vsega (npr. 
zgraditi πole). VËasih celo v nekaj letih ne moreπ spremeniti veliko, saj 
æe priprava projektov zahteva svoj Ëas. A vemo, da se da marsikaj reπiti 
s pogovorom, Ëe sta se le dve strani pripravljeni pogovarjati. Æelje veËi-
ne svetniπkih skupin niso upoπtevane, mogoËe so le vzete na znanje. S 
predlogom proraËuna se ne strinjamo predvsem zato, ker se prekomerno 
poveËujejo stroπki za plaËe uradnikov, ki naj bi bile sicer zamrznjene, in 

Enotno v dobro obËanov materialni stroπki obËinske uprave. Na ta raËun se zniæujejo sredstva za 
investicije, kulturne dejavnosti (delovanje knjiænice in turistiËnih dru-
πtev) ipd. Res pa je, da so se ponovno poveËala sredstva za predπolsko 
vzgojo. In res je, da so bila sredstva, ki jih je obËina pred leti dobila 
vrnjena od t.i. vlaganj v telefonijo, prenesena v ©olski sklad. Torej ne na-
sedajte izjavam ≈v proraËunu imamo manj denarja, ker nimamo sredstev 
telefonije«. Je æe res, da je (le nekoliko) manj denarja, ker je slovensko 
gospodarstvo πe v recesiji (in se iz nje ne zna ali noËe povzpeti), je pa 
tudi res, da je predlog letoπnjega proraËuna premalo ambiciozen na 
prihodkovni strani. Zakaj npr. ne bi dajali drsaliπËa po konËanju sezone 
drsanja v Kamniku v najem? Zakaj ne bi razvili ugodne gospodarske 
politike, ki bi v obËino privabljala proizvodnjo in odpirala nova delo-
vna mesta? »e se govori o recesiji in pomanjkanju denarja (ob tem, da 
je viπina predlaganega proraËuna na nivoju lanskega), potem naj tudi 
omenjene postavke ostanejo na nivoju odhodkov 2010. Zato smo na seji 

Na prvi izredni seji obËinskega sveta se je zgodilo to, kar smo svetniki Slo-
venske demokratske stranke v prejπnjem mandatu neπtetokrat oËitali æupanu 
in njegovi koaliciji. Infrastruktura niso samo ceste, vodovod in kanalizacija, 
ampak tudi vrtci, πole, πportni objekti, domovi upokojencev in na koncu tudi 
pokopaliπËa. Demografska πtudija, ki jo je predstavil Lokus, je pokazala, da 
je ob naravnem prirastu prav priseljevanje tisto, ki je povzroËilo, da πe vedno 
nimamo dovolj prostora za najmlajπe. Seveda je vsakomur jasno, razen sno-
valcem projekta K-9 πole, ki so ob gradnji novih πol naËrtovali enake kapaci-
tete kot so sedanje. Zgodilo bi se, da bi ob novozgrajenih πolah uvajali tudi 
dvoizmenski pouk. Demografski trendi predvidevajo ob spreminjanju πolskih 
okoliπev tudi potrebo po gradnji dodatne nove πole. 

Zaradi navedenih demografskih razlogov in gospodarske krize, ki je dræavo 
Slovenijo zajela moËneje kot sosednje dræave, so se æupan in njegovi strokovni 
sodelavci odloËili revidirati projekt K-9 πole. Na izredni seji so pri obravnavi 
πol strokovne institucije predstavile stanje potresne varnosti za vsako πolo 
posebej. Enotna ugotovitev je bila, da je v bistveno slabπem stanju πola Toma 
Brejca in zato potrebna hitrejπega posega. Mestna obËina Ljubljana ima veË 
πol kot je naπa Frana Albrehta, zato so vse pregledale iste strokovne inπtitucije. 
Na naπe posebno vpraπanje koliko jih bodo poruπili, smo dobili odloËen od-
govor: nobene. Tudi ta novica je razlog veË, da πe enkrat razmislimo o obsegu 
in vrstnem redu, πe posebej, ko vemo, da je bilo v projektni nalogi K-9 πole 
vnaprej doloËeno, da se O© Frana Albrehta ruπi. 

Svetniki SDS smo bili v prejπnjem mandatu posebej kritiËni pri sprejemanju 
tako imenovanega DIIP (Dokument Identifikacije Investicijskega Projekta), ki 
je predvideval, da bo za gradnjo πol dræava namenila 4 mio in fundacija za 
πport 1,5 mio, Ëeprav nam je minister za πolstvo in πport v Ëasu obiska v Kam-
niku jasno povedal, da ima dræava v Sloveniji veËje probleme kot so naπi, zato 
naj sofinanciranja dræave ne priËakujemo. Namesto, da bi sredstva usmerili v 
sklad za πole, kot smo predlagali z amandmajem pri sprejemanju proraËuna 
2010, smo gradili povezovalko. Tudi nepovratna sredstva, pridobljena iz vra-
Ëanja vlaganj v telekomunikacijo v viπini 4,3 mio evrov, so se porabila z levo 
roko za gostilniπke obljube namesto za sklad za πole. Vse navedeno je gotovo 
upraviËen razlog za obËinsko upravo, da se loti revizije projekta K-9 πole. Kljub 
burni razpravi na seji smo sprejeli primerne sklepe, ki bodo omogoËili, da bo 
projekt K-9 πole umeπËen v realne okvire in predvsem finanËno vzdræen.

Zelo pomembna je bila tudi ponovna prva obravnava proraËuna, ki je 
bila na prejπnji seji zavrnjena. Tokrat ni bilo sliπati veËjih pripomb, saj so bile 
predhodno usklajene z vsemi svetniki in æupanom. V svetniπki skupini SDS 
na osnovi podatka, da so v strukturi proraËuna 2007 predstavljale druæbene 
dejavnosti 43%, v proraËunu 2011 pa æe 53%, ugotavljamo, da bo vsako leto 
manj denarja za uresniËevanje malih æelja po krajevnih skupnostih. Poleg πol 
nas Ëakajo πe drugi veliki projekti, kot so vrtci, Velika planina, kanalizacija, 
Ëistilne naprave, centralna Ëistilna naprava in nenazadnje tudi vodovodi, ki 
ga marsikatero naselje v obËini nima. Zaradi vsega tega bodo stroπki naraπËali 
hitreje, kot si danes lahko predstavljamo. 

Glede Velike planine, v katero bo v tem mandatu potrebno vloæiti 1.659.000 
evrov, pa je bil sprejet sklep, da se do konca leta intenzivno iπËe kupca. Svet-
niki SDS se utemeljeno spraπujemo, kaj se bo s tako velikim vloækom na Veliki 
planini spremenilo. PrepriËani smo, da niË, zato bo πe letos potrebna temeljna 
odloËitev kako naprej. 

SDS Kamnik

Projekt πole postavljen 
v realne okvire

O Veliki planini je bilo prelitega ogromno Ërnila. Vsi bi lahko o njej govorili ure 
in ure. Naj navedem zgolj nekaj najnovejπih dejstev: v proraËunu obËine Kamnik 
za leto 2011 se za delovanje druæbe Velika planina d.o.o. namenja 600.000 ¤. Do 
leta 2015 bo morala obËina za najnujnejπe vzdræevanje naprav (nihalka, sedeænica, 
vleËnici JurËek in Zeleni rob) vloæiti πe 910.000 ¤. V tem trenutku je ugotovljenih 
120.000 ¤ izgube iz naslova poslovanja v preteklosti, v letoπnjem in prihodnjem 
letu pa bo potrebno za tekoËe poslovanje nameniti πe dodatnih 270.000 ¤, ker 
bo imela druæba izpad prihodkov zaradi vzdræevalnih del. »e potegnemo Ërto, 
bo morala obËina Kamnik do leta 2015 vloæiti slaba 2 milijona evrov, pod pred-
postavko, da bodo prihodnje zime in poletja ≈normalna«, kar pomeni zime s 
snegom in poletja brez dolgotrajnega obdobja deæja. Omenjenih ≈normalnih« 
vremenskih pogojev pa ne more nihËe zagotoviti, zato se lahko zgodi, da bomo 
do leta 2015 v Veliko planino vloæili πe veË kot 2 milijona evrov. 

Nihalka je v πestdesetih letih prejπnjega stoletja zaËela na Veliko planino vo-
ziti prve potnike. Vse do zaËetka devetdesetih let je Veliki planini velik obisk 
zagotavljal sindikalni turizem. Ko je sindikalni turizem presahnil, se druæba ni 
znala oziroma zmogla preusmeriti v drugo obliko turizma, ki bi ji omogoËil nor-
malno funkcioniranje v spremenjenih okoliπËinah. Zadnjih dvajset let je druæba 
Velika planina d.o.o. æivotarila in propadala na obroke. Brez resnega razvoja in 
vlaganja v æiËniπke naprave je inventar druæbe postajal vsako leto starejπi in bolj 
iztroπen, prav tako pa je vsakoletno pokrivanje izgub iz obËinskega proraËuna 
pomenilo zgolj podaljπevanje agonije. Kot so pred Ëasom izraËunali na ljubljan-
ski Fakulteti za strojniπtvo, bi druæba Velika planina d.o.o. v tem trenutku za 
neko resno posodobitev in razvoj potrebovala 10 milijonov evrov, ki pa jih njen 
100 % lastnik, to je obËina Kamnik, ne bo nikoli imela. Lastnica Velike planine 
d.o.o., obËina Kamnik, se je v preteklosti izkazala kot neodgovorna in slaba 
gospodarica, zato smo v svetniπki skupini NSi videli odprodajo druæbe nekemu 
veËjemu slovenskemu partnerju, ki se ukvarja z æiËnicami in ki je dovolj velik, 
da bi zagotovil sredstva za razvoj Velike planine, kot edino moænost za reπitev 
druæbe Velika planina d.o.o. in s tem neko upanje za razvoj turizma na Veliki 
planini. V zaËetku marca smo zato obËinskemu svetu predlagali sklep, s katerim 
smo upravi druæbe naloæili, da do konca leta 2011 poiπËe potencialne kupce. 
ObËinski svetniki in svetnice so naπ sklep sprejeli. Nekateri so po seji naπ sklep 
hote ali nehote razumeli narobe, Ëeπ da smo s tem sklepom Veliko planino od-
prodali. To seveda ni res! PrviË: nihËe ne govori o prodaji Velike planine, ampak 
o druæbi Velika planina d.o.o., ki je v 100 % lasti obËine. DrugiË: nihËe ne pravi, 
da bomo druæbo Velika planina d.o.o. na koncu tudi prodali, saj se lahko zgodi, 
da kupcev zanjo niti ne bo, ali pa bomo dobili same nesprejemljive ponudbe. Naπ 
sklep je zgolj pomemben korak v iskanju moænosti za reπitev druæbe in odmik 
od sedanjega podaljπevanja dokonËnega propada druæbe.

Videti je, da se sedanji direktor druæbe Velika planina d.o.o. resniËno trudi. Ko-
liko kupcev bo naπel za druæbo, bomo videli konec leta. »e med vsemi slovenskimi 
æiËniËarji ne bo nobenega interesa, potem se bo morala kamniπka politika odloËi-
ti, koliko je pripravljena dajati letno za delovanje druæbe, ki upravlja z naπim tu-
ristiËnim biserom. »e dajemo letno za Dom kulture Kamnik 130.000 ¤, za Agen-
cijo za podjetniπtvo in turizem 300.000 ¤, za MatiËno knjiænico pol milijona ¤ 
 in za vrtce 6 milijonov ¤, potem bomo morali premisliti, koliko bomo dajali za 
Veliko planino, upoπtevajoË potrebe podjetja in pomen planine same. Velika 
planina je za Kamnik namreË nekaj podobnega kot Eifflov stolp za Pariz.

MATEJ TONIN

RE©EVANJE VELIKE PLANINE

Nekdanji kamniπki æupan Tone Smolnikar je 9. marca sklical novinar-
sko konferenco, kjer je razkril svoje mnenje o aktualnih dogodkih glede 
gradnje oziroma obnove dveh mestnih πol. Kot glavni razlog, da se je odloËil 
za ta korak, navaja vpraπanja πtevilnih KamniËanov po zadnji izredni seji 
ObËinskega sveta, na kateri so bili svetniki in svetnice seznanjeni z novim 
predlogom ObËinske uprave za obnovo πol, imenovanim ≈Plan 2011«. 

Mag. Ivan Kenda, svetovalec za pospeπevanje gospodarstva ObËine 
Kamnik, je po konferenci, katere se je udeleæil kot predstavnik ObËine 
Kamnik, komentiral in celo demantiral nekatere Smolnikarjeve trditve: 
≈ZaËetek razhajanja se je zaËel z izdelavo predloga Plana 2011, katerega 
namen je bil racionalizirati zelo bogato zastavljen Plan 2008, oz. DI-IP. S 
strani obËinskega sveta v letu 2010 potrjeni dokument je æal vseboval samo 
eno varianto izvedbe, obiËajno pa vsebuje vsaj dve... Postopki za izvedbo 
plana 2008 so se zaËeli æe v letu 2006, ko so bile razmere v dræavi πe zelo 
naklonjene gradnji nadstandardnih objektov. Po pridobljeni demografski 
πtudiji v letu 2011 pa je bilo ugotovljeno, da sta πoli iz Plana 2008 æe sedaj 
premajhni in bi bilo ne glede na Plan 2011potrebno preprojektiranje, kar 
za seboj potegne ponovno pridobivanje vseh soglasij, v desetih letih pa bi 
bilo potrebno zagotoviti πe dodatnih 18 oddelkov oz. kar novo πolo. 

Bivπi æupan trdi, da sedanje obËinsko vodstvo namenoma ruπi Plan 2008 
ne da bi pregledali vso dokumentacijo, a iz le-te je bilo ugotovljeno, da je 
nesporen zaËetek gradnje samo za O© Toma Brejca, za O© Frana Albrehta 
pa je potrebno najprej ugotoviti ali jo je moæno zgraditi bolj racionalno po 
Planu 2008 ali ne, po planu 2011 jo je namreË moæno sanirati, kar so pokaza-
le tudi statiËne presoje iz leta 2003 in 2006, oz. zadnje smernice ZAG-a, pod 
katere se je podpisal akademik prof. dr. Miha TomaæeviË s svojo ekipo. 

»e bo obveljal plan 2008, potem je pri O© Toma Brejca predviden najprej 
prizidek, v katerega bi se lahko preselili πolarji. Vodstvo O© je pripravljeno 
organizirati pouk tudi dvoizmensko, da bi konËno æe priπli do prepotrebnih 
prostorov. O© Frana Albrehta pa bi delovala nemoteno. Po Planu 2011 se 
zgradita najprej prizidka, uËenci se preselijo, sanacija O© Toma Brejca naj 
bi trajala okoli 8 mesecev, sledi sanacija O© Frana Albrehta, ki bi trajala 4 
mesece. Obe πoli se sanirata skladno s pravilniki in trenutno zakonodajo, ki 
velja za gradnjo objektov. ObËinski svet je na svoji izredni seji potrdil sklep, 
da ima v tem primeru prednost plan 2011.«

obËinskega sveta tudi predloæili amandmaje za prerazporeditev sredstev 
v viπini najmanj 300.000 evrov. 

©e vedno vztrajamo na gradnji in obnovi mestnih πol po t.i. Planu 
2008, za katere so bili sprejeti sklepi v prejπnjem mandatu in je upoπteval 
potresno in poæarno ogroæenost obeh mestnih πol. Za drugaËne sklepe 
(po t.i. Planu 2011 le sanacija) bo moral æupan in obËinski svet prevzeti 
materialno in kazensko odgovornost v primeru nesreËe (potres, poæar). 
Mi si tega ne upamo sprejeti!

In ja, svetniki in Ëlani Liste smo enotni. Svoje pomisleke in mnenja med 
seboj reπujemo z diskusijo in iz nje oblikujemo enotno mnenje. Diktat 
nikoli ni bil naËin dela v Listi. To sporoËamo vsem Ëlanom, podpornikom 
in somiπljenikom. DrugaËe misleËi nam niso groænja, prej navdih.

Svetniki Liste Toneta  
Smolnikarja − Za Kamnik
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V pozdrav prazniku obËine 
Kamnik so zapeli tudi mladi glaso-
vi. V Domu kulture Kamnik sta se 
v organizaciji OI JSKD Kamnik 
in pod pokroviteljstvom ObËine 
Kamnik v dveh dneh, 15. in 16. 

ObmoËna revija otroπkih in mladinskih pevskih zborov

Z VESELJEM PETI ZNAMO  
IN LU©TNO SE IMAMO ...

marca, zvrstila dva koncerta Ob-
moËne revije otroπkih in mladin-
skih pevskih zborov obËine Kam-
nik. V dveh dneh je svoje veselje 
do petja predstavilo preko πeststo 
mladih pevk in pevcev v πtirinaj-

stih pevskih zborih. Strokovni 
spremljevalec obmoËne revije je 
bil Karel Leskovec, program je 
povezoval Tone FtiËar. 

V torek, 15. marca, je na prvem 
koncertu nastopilo sedem otroπkih 
in mladinskih pevskih zborov: 
otroπki pevski zbor O© ©martno 
v Tuhinju, otroπki pevski zbor 
O© Stranje - podruænica Gozd, 
otroπki pevski zbor O© Marije 
Vere, otroπki pevski zbor ≈Tu-
hinjËki« O© ©martno v Tuhinju 
- podruænica ZG. Tuhinj, otroπki 
pevski zbor O© Stranje, mladin-
ski pevski zbor O© ©martno v 
Tuhinju in mladinski pevski zbor 
O© Stranje.

Mlade pevke in pevce je po-
zdravil kamniπki æupan Marjan 
©arec in pohvalil njihovo veselje 
in voljo do petja: ≈Pesem nas 
spremlja od rojstva. Posluh, ki ga 
imajo nekateri veË, nekateri manj, je 
treba negovati. Slovenci smo znani 
po petju, smo dobri pevci. Sloven-
ska duπa je vËasih nekoliko melanho-
liËna. Vesel sem, da mladi negujejo 
to tradicijo, saj se s pesmijo laæje 
premagujejo teæave«.

Dan pozneje, 16. marca, so v 
drugem delu ObmoËne revije otro-
πkih in mladinskih pevskih zborov 
obËine Kamnik zapeli mladi pevci 
sedmih zborov iz O© Toma Brejca 
in O© Frana Albrehta s podruæni-
cami ter Glasbene πole Kamnik:

IZ O© TOMA BREJCA MLAJ©I 
OTRO©KI PEVSKI ZBOR, STA-
REJ©I OTRO©KI PEVSKI ZBOR 
IN MLADINSKI PEVSKI ZBOR 
∑ vse tri vodi zborovodkinja Ma-
teja Kaliπnik, OTRO©KI PEVSKI 
ZBOR O© FRANA ALBREHTA 
KAMNIK z zborovodkinjo Petro 
Zupin, OTRO©KI PEVSKI ZBOR 
O© FRANA ALBREHTA, podru-
ænica NEVLJE z zborovodkinjo 
Mojco Antonin, OTRO©KI PEV-
SKI ZBOR ≈©KRJAN»KI« O© 
FRANA ALBREHTA, podruænica 
TUNJICE z zborovodkinjo Jano 
Trebuπak in MLADINSKI PEV-
SKI ZBOR GLASBENE ©OLE 
KAMNIK z zborovodkinjo Anico 
Smrtnik. 

Besedilo in fotografije:  
VERA MEJA»

MLADINSKI PEVSKI ZBOR O© ©MARTNO V TUHINJU. Zborovodja: Peter PogaËar, spremljava: Rok 
Rakar, klavir; uËenci ansambelske igre, Orffov instrumentarij: Lana BuËevec, Katjuπa Laniπek, ©pela 
Kadunc, Nika Pestotnik in Maruπa Æeleznik; kitaristka Katja Podbevπek. 

OTRO©KI PEVSKI ZBOR  
≈TUHINJ»KI« O© ©MARTNO 

V TUHINJU, podruænica  
ZG. TUHINJ. Zborovodkinja: 

Urπka Kotnik, spremljava: 
Peter PogaËar, klavir.    

OTRO©KI PEVSKI ZBOR O© STRANJE. Zborovodkinja: Karla Urh, spremljava: Martina Golob Bohte, klavir.

OTRO©KI PEVSKI ZBOR O© ©MARTNO V TUHINJU. Zborovodja: Peter PogaËar, spremljava: Rok 
Rakar, klavir, uËenci ansambelske igre, Orffov instrumentarij.

MLADINSKI PEVSKI ZBOR O© STRANJE. 
 Zborovodkinja: Karla Urh, spremljava: Tomaæ Plahutnik,

 citre; instrumentalisti izbirne vsebine O© Stranje. 

     OTRO©KI PEVSKI ZBOR O© MARIJE 
VERE KAMNIK. Zborovodkinja: Alenka 
Markus, spremljava: Anja Arko, klavir, 
solistka: Marjana PanËur.

    OTRO©KI PEVSKI ZBOR O© STRANJE, 
podruænica GOZD. Zborovodkinja: Karla Urh, 
spremljava: Martina Golob Bohte, klavir.

KOLEDAR PRIREDITEV
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Na lesenih ≈dilcah« za pokal ≈©inkel«
SmuËi so eno od najstarejπih prevoznih sredstev na Slovenskem. 

SmuËanje vËasih ni bilo le πport, temveË ob hudih zimah tudi edini 
moæni naËin potovanja po zasneæeni pokrajini. SmuËarska tradicija 
predstavlja del naπe bogate dediπËine, ki bi jo morali bolje izkoristiti 
v promocijske in turistiËne namene, πe posebej v hribovitih pokra-
jinah z geografskimi in klimatskimi znaËilnostmi. 

Na Kamniπkem se je smuËanje razvilo predvsem na Veliki planini, 
posejani z veË kot sto pastirskimi bajtami, ki v zimskem Ëasu nudijo 
zavetje turistom in bajtarjem. Po letu 1925 so pozimi in zgodaj spo-
mladi smuËarji najemali pastirske stanove za daljπe bivanje in smuko. 
To se je ohranilo do danaπnjih dni.

SmuËarsko tradicijo negujejo in ohranjajo v Druπtvu uËiteljev, tre-
nerjev in sodnikov smuËanja (DUTSS) v Kamniku, kjer so ustanovili 
sekcijo za smuËanje po starem ≈Kamniπke grËe«. Letos so s sodelo-
vanjem Agencije za turizem in podjetniπtvo Kamnik organizirali 

jubilejno, deseto sreËanje ljubiteljev smuËanja po starem za pokal  
≈©INKEL« (skodla). 

Na sonËno soboto, 12. marca, je Glavni trg utripal v duhu lesenih 
smuËi, palic in druge starodobne opreme smuËarjev. Predstavili so 
se tako obiskovalcem kot komisiji, ki je ocenjevala izvirnost in 
ohranjenost opreme ter celotne oprave. Slog smuËanja, skladen z 
opremo, obleko in obdobjem, ki so ga predstavljali, pa so nekaj 
ur pozneje prikazali na Veliki planini. Na Glavnem trgu je zbrane 
pozdravila tudi kamniπka podæupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar. 
Prireditev so zakljuËili v Kamniπki Bistrici ob spodnji postaji æiËnice, 
ki je popeljala tekmovalce na Veliko planino in z nje. Za pogostitev 
sta ob pomoËi sponzorjev tudi letos poskrbela zakonca Baronik iz 
Kamnika, pecivo pa so napekle æene ≈Kamniπkih grË«. Najboljπi so 
prejeli priznanja, prav tako druπtva, ki se æe vsa leta udeleæujejo te 
etnoloπke prireditve.  

Besedilo in fotografije: VERA MEJA»

Rezultati tekmovanja:
DeËki: 
1. mesto: Patrik VolËiË, Rovtarji 
2. mesto: Matevæ Kriænik, Podmeninski gadje 

Æenske:
1. Tilka MegliË, TræiË 
2. Breda »emaæar, Rovtarji 
3. Minka RezoniËnik, Podmeninski gadje 

Moπki:
1. Zvone Jereb, Gora 
2. Vojko Rot, ©D Kanin Bovec 
3. Franc RezoniËnik, Podmeninski gadje 

Veteranke: 
1. Sonja Graπek, Kamniπke GrËe 

Veterani: 
1. Franc Erjavπek, Velika planina 
2. Marjan JelovËan, Taleseni Kropa 
3. Marjan Schnabl, Kamniπke GrËe 

Gozdarji:
1. Aci Novinc, Rovtarji 
2. Tone Slapnik, Kamniπke GrËe 
3. Peter Erjavπek, Kamniπke GrËe 

Vojaki:
1. Brane TavËar, Rovtarji 
2. Joπko MegliË, TræiË 
3. Edo MerËun, Kamniπke GrËe 

Lovci :
1. Roman Blaπko, Gora 
2. Borut Zavolovπek, Veseli 
3. Luka Schnabl, Kamniπke GrËe 

Starosvetni smuËarji se lepo podajo v staro mestno jedro z znamenitimi 
hiπami ...

Rovtarji iz ©kofje Loke, ki jih smuËanje po starem povezuje æe 13 let, se kamniπke tradi-
cionalne prireditve SMU»ANJE PO STAREM ZA POKAL ©INKEL (skodla) udeleæijo 
vsako leto.

Stranjska godba deluje æe od leta 1929, veËkrat nastopa po naπi obËini, pa tudi drugje 
radi prisluhnejo starinskim inπtrumentom.

Ljubitelje smuËanja po starem, je na Glavnem trgu pozdravila pod-
æupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar. ©e posebej je njeno pozornost 
pritegnil Marjan Schnabl, ki se je na ≈prizoriπËe« pripeljal z znameni-
tim starinskim kolesom Durkop z letnico 1938. Zanimivo je, da je kolo 
takπno, s kakrπnim so se vozili pred 75. leti, vsi deli so πe originalni in 
odliËno ohranjeni, od okvirja, verige, balance z lesenimi roËaji, dinamo 
luËi, sedeæa. Marjan je tokrat predstavljal turnega smuËarja, smuËi iz 
leta 1933 so bile izdelane posebej za turno smuko, vezi imajo dva po-
loæaja: za hojo ali fiksiran poloæaj za smuËanje.

Velika planina je starosvetne smuËarje priËakala πe v ≈zimskem razpoloæenju«.Priprave na tekmovanje v tehniki smuËanja po starem.

Takole pa se je smuËalo vËasih.

Ohranjenost in izvirnost smuËarske opreme ter 
skladnost s prikazano tehniko smuËanja so oce-
njevali (z leve): dr. France MaleπiË, Marijan Stele 
in Janez ©korjanc. Vsi trije so πe vedno dejavni 
smuËarji in demonstratorji.

Starosvetnim smuËarjem ni mar za leta. Kamni-
Ëanka Sonja Graπek prav zares ne kaæe 81 let. 
KamniËani, pa tudi drugi, jo obËudujejo zaradi 
oprave in opreme, smuËanja po starem, vedrine 
... na planini pa je s slogom smuËanja prepriËala 
tudi komisijo in si prisluæila 1. mesto. »estitamo 
tudi iz uredniπtva!

Franc Erjavπek iz BistriËice v opra-
vi planπarja z Velike Planine je med 
smuËanjem veselo trobil na rog in 
vabil k ogledu spretnostnega spusta 
v tehniki iz davnih Ëasov.
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To nedeljo, 27. marca, bodo 
zvonovi v zvoniku znamenite 
cerkve sv. Primoæa in Felicijana 
pri Sv. Primoæu ponovno zado-
neli in povabili k ≈primoπkim« 
svetim maπam. Æe po tradiciji 
boæja pot sv. Primoæa in Felici-
jana vodi mnogo romarjev in po-
hodnikov k maπam tretjo, Ëetrto 

V nedeljo bodo zapeli zvonovi  
na vrhu Sv. Primoæa

in peto nedeljo v postu, drugo 
nedeljo po veliki noËi, 1. maja po 
namenu MekinjËanov, v nedeljo 
ob godu sv. Primoæa in Felicija-
na, v nedeljo ob godu sv. Petra 
in na Slomπkovo nedeljo.

Pred dvema letoma je bilo po 
dolgih letih obujeno romanje k 
sv. Primoæu po stari poti skozi 

Mekinje, Zduπo, Podjelπe, GodiË 
in Stahovico. Letos se bomo na 
to pot, po kateri so stoletja hodili 
naπi predniki, podali drugo nede-
ljo, 3. aprila. Odhod bo ob 8. uri 
izpred cerkve na ©utni, vrnitev 
v Kamnik okoli 15. ure. Romanje 
bo ob vsakem vremenu.

Sv. Primoæ, priljubljena pohod-
niπka toËka na nadmorski viπini 
850 metrov, je privlaËen tudi za-
radi bogate kulturno-zgodovinske 
dediπËine. Tu mogoËno domuje-
ta cerkvi, zvonika, od katerih je 
eden prosto stojeË, osmerokotna 
kapela in meænarija.

Na priljubljeno pohodniπko pot 
sem se minulo nedeljo, na zadnji 
zimski dan, podala s fotoaparatom.

 
Besedilo in fotografije:

VERA MEJA»

Vzpetini k Primoæu in k cerkvici sv. Petra je bila πe kako kos druæbica mladih, ki se veËkrat poda v naravo: 
kar πtiri sestre druæine Æeleznikar iz Tunjic - Petra, dipl. ekonomistka, dve leti dela v banki; Mateja, dipl. 
babica, v kratkem nastopi sluæbo babice v ljubljanski porodniπnici; Urπa obiskuje 4. letnik kamniπke gim-
nazije, vpisala se je na pedagoπko fakulteto, smer socialna pedagogika; najmlajπa 13-letna Nika je uËenka 
8. razreda O© Frana Albrehta in æeli postati medicinska sestra; Matejin fant Rok iz Viπnje Gore je dipl. 
fizioterapevt, Petrin fant Boπtjan iz Moπ pri Smledniku pa je botanik na golf igriπËu v Smledniku. Z raz-
igrano, sproπËeno druæbo je stekel zanimiv pogovor, med katerim smo se nauæili tudi Ëudovitega pogleda 
na pobeljene Kamniπke planine, pod njimi pa se je v soncu lesketal in vabil Kamniπki vrh ∑ tudi prijetna 
pohodniπka toËka. 

Na poti smo med mnogimi 
pohodniki sreËali tudi 3-letno 
Zalo BastiË iz Tunjic z oËijem 
Damjanom. Mamica Petra pa 
je lovila 6-letnega Oæbeja, ki je 
veselo tekel v dolino k dediju 
Janezu Gradiπku iz Stranj, 
kateri se povzpne k Sv. Primoæu 
skoraj vsak dan, veËkrat pa se 
mu pridruæi æena.

Lepo speljana, neza-
htevna pot v prelepi 
naravi je priljubljeno 
sprehajaliπËe ne le za 
ljudi, temveË tudi za 
njihove πtirinoæne pri-
jatelje. KamniËanka 
Sonja Munda z mal-
teæanom Tajem (na 
sliki desno) pogosto 
obiπËeta Sv. Primoæ. 
Z zlato prinaπalko in 
meπancema pa sta 
se od Sv. Primoæa 
vraËala Nena in Joæe 
Peterka s Kriæa pri 
Komendi. Kot sta 
povedala, jima je pot 
zelo vπeË in bi se rada 
podala tod veËkrat, 
Ëe bi jima Ëas to do-
puπËal.

Cilja, na katerega so se povzpeli prviË, so se razveselili KranjËani Fani 
in Miran Zupanec ter Miπa ©ujica in Samo Tiπler. Poleg sveæega zraka 
so uæivali v prekrasnem razgledu v dolino in na Kamniπke Alpe z do-
minantnim Grintovcem. Radi odkrivajo lepote Slovenije in Sv. Primoæ 
jih je prevzel. 

KamniËan Milan ©uπtar je velik 
ljubitelj in Ëastilec Sv. Primoæa in 
znamenitih spomenikov na vzpe-
tini, za katere je skrbel kar 23 let 
∑ od leta 1981 do 2004. Kmalu 
po prevzemu te odgovornosti je 
nad potjo zasadil sadno drev-
je in vseskozi skrbel zanj. Pred 
sedmimi leti je njegovo delo pri 
Sv. Primoæu prevzel Aleπ Sluga, 
okrepËevalnico pa Peter UrπiË iz 
gostiπËa ≈Pri planinskem orlu« v 
Stahovici. 79-letni Milan ©uπtar 
πe vedno rad obiπËe ta biser pod 
Veliko planino in to kar πtirikrat 
tedensko. Pred leti je imel resne 
zdravstvene teæave zaradi nesre-
Ëe, a jekleni moæ je vse premagal. 
Pravi, da pri Sv. Primoæu najde 
mir, sveæ zrak, lepe razglede ... 

Maπe bodo vedno ob 11. uri: 27. marca, 3. in 10. aprila,  
1. in 8. maja, 12. junija - ob godu sv. Primoæa in Felicijana, 

26. junija ∑ ob godu sv. Petra in 25. septembra 
 na Slomπkovo nedeljo.

NAGRADNI KUPON:
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Kar nekaj obËanov me je te dni vpraπalo, kaj 
bom obkroæila na bliænjem referendumu. Pove-
dala sem jim, da se bodo morali na referendumu 
odloËiti sami, zato naj dobro prisluhnejo argu-
mentom obeh strani.

Vsakdo se bo na referendumu 
moral odloËiti sam

Ko je priπel predlog Zakona o malem delu 
v parlament, ne da bi se minister Svetlik pred 
tem glede njegove vsebine uskladil s socialnimi 
partnerji, tega nisem odobravala. Nosilci oblasti 
bi se morali zavedati, da je njihova naloga v soglasju s prebivalstvom urejati 
probleme prebivalstva na najbolj praviËen naËin. PraviËne pa so reπitve, ki so 
sprejemljive za veËino in ne prizadenejo socialno ekonomskega poloæaja najbolj 
ranljivih skupin v druæbi. 

Zakon zagotovo ustrezno ureja πtudentsko delo, kjer so danes πtevilne ano-
malije. Upokojencem, ki so πe zdravi, bo zakon omogoËiti obËasno delo. Tudi 
to je dobro. UpraviËena pa je skrb sindikatov, da bo malo delo nezaposlenih 
ogrozilo delo zaposlenih za nedoloËen Ëas in poslabπalo poloæaj delavcev. To 
pomeni, da zakon ne ustreza definiciji praviËnosti. Zato sem si med parlamen-
tarno obravnavo predloga zakona prizadevala za izloËitev nezaposlenih iz 
tega zakona. Vendar te volje pri predlagatelju in v koaliciji, ki bi prepreËila 
referendum, ni bilo.

Ker bomo o zakonu odloËali na referendumu, je jasno, da se minister Sve-
tlik ni najbolje izkazal niti kot politik, ki bi moral iskati konsenz s socialnimi 
partnerji, niti kot nosilec oblasti, ki bi moral predlagati bolj praviËne reπitve. 
Na referendumu se bomo zato odloËali o tem, ali nekatere dobre reπitve v za-
konu lahko odtehtajo zniæanje delavskih pravic, ki bi jih povzroËila uveljavitev 
zakona. 

Vzpostaviti bi morali sisteme socialne varnosti
Na nedavni dobrodelni prireditvi sem se strinjala z nagovorom æupana Marja-

na ©arca, ki je med drugim povedal, da je prava dobrodelnost tista, ki jo nosimo 
v srcu in se odvija skrita oËem javnosti. »eprav tudi sama rada darujem, se ob 
tem poËutim tudi nelagodno. Ne zdi se mi prav, da so nekateri ljudje v naπi 
relativno premoæni druæbi odvisni od miloπËine. Ni prav, da smo v gospodarski 
krizi z denarjem vseh reπevali najbolj premoæne, zaradi krize pa najbolj trpijo 
revni. V revπËini jim je ostal ponos, ki mnogim prepreËuje, da bi se pred dobro-
delnimi organizacijami postavili v vrsto za hrano. 

Zanje bi naredili najveË, Ëe bi si vsi skupaj bolj prizadevali za vzpostavitev 
sistemov socialne varnosti. Takπnih, da nihËe, ki je delal ali je pripravljen delati, 
ne bi potreboval miloπËine. Zato je pomembno zahtevati, da so pokojnine in 
plaËe zadosti visoke. Za trdo delo bi morali dobiti pokojnine in plaËe, s katerimi 
bi se dalo dostojno preæiveti. Pomembno je, da sta zdravstvo in πolstvo brez-
plaËna, da ima vsakdo dostop do zdravstvenih storitev in do izobrazbe. Vse to 
smo vËasih æe imeli. Pa nam socialna dræava zaradi pohlepa posameznikov vse 
bolj spolzi iz rok. 

»aka nas bitka za nepridobitne javne zavode
Z Zakonom o zavodih se je s 1. aprilom 1991 preneslo druæbeno lastnino v last 

obËin in dræave, javni zavodi pa so dobili to premoæenje v upravljanje. V javne 
zavode so se preoblikovale organizacije, ki so opravljale dejavnosti posebnega 
druæbenega pomena. Zdravstveni domovi, ki so bili veËinoma zgrajeni s samo-
prispevki, so postali last obËin, bolniπnice pa so preπle v dræavno last. Javne za-
vode upravljajo preko svetov zavodov ustanovitelji (obËine, dræava), uporabniki 
in izvajalci zdravstvenih storitev. Direktor zavoda delo organizira in vodi delo in 
poslovanje zavoda, zavod zastopa in je odgovoren za zakonitost dela.

Te dni je potekala javna razprava o predlogu zakona ministrice Irme Krebs. 
Ministrica predlaga, da bi se premoæenje preneslo z obËin in dræave na javne za-
vode, ki bi postali finanËno samostojna podjetja oz. gospodarske druæbe, ki bi jih 
upravljali direktorji oz. uprave, nadzirali pa nadzorni sveti po vzoru podjetij. 

Precej verjetno je, da bi v primeru uveljavitve predloga ministrice po podobnih 
poteh, po katerih smo doslej izgubili prej druæbeno premoæenje podjetij, izgubili 
tudi javne zavode, ki bi bili zaradi finanËne avtonomije in sprememb upravljanja 
podvræeni prodaji in odtujevanju premoæenja, steËajem, likvidacijam in ostalim 
postopkom, ki veljajo za podjetja, ter spodbujeni h komercializaciji. 

mag. JULIJANA BIZJAK MLAKAR, poslanka DZ RS

DORA je dræavni program presejanja za raka dojk, ki omogoËa vsem 
æenskam med 50. in 69. letom pregled z mamografijo na vsaki dve leti, in 
sicer z vnaprejπnjim vabljenjem. V tem obdobju je najveËja verjetnost, da 
æenske zbolijo za rakom dojk, presejalna mamografija pa je pomembna, 
saj je z njo mogoËe odkriti bolezenske spremembe, ki πe niso tako velike, 
da bi jih lahko æenska zatipala pri samopregledovanju ali njen zdravnik 
pri kliniËnem pregledu. 

Cilj programa DORA je v presejani populaciji zmanjπati umrljivost æensk 
za rakom dojk za 25 do 30 odstotkov. Pogoj za uspeπnost programa je, da 
se vabilu na mamografski pregled odzove vsaj 70 odstotkov æensk. So-
delovanje æensk v organiziranem dræavnem presejalnem programu za raka 
dojk DORA je v njihovem interesu, saj jim zagotavlja veËjo kakovost kot 
dosedanje presejanje v diagnostiËnem sistemu. Zato strokovnjaki Onkolo-
πkega inπtituta priporoËajo, da se æenske odzovejo vabilu na pregled in 
se s tem vkljuËijo v program DORA. 

Æenske, ki ustrezajo merilom za udeleæbo v programu DORA, bodo 
z Onkoloπkega inπtituta Ljubljana prejele pisno vabilo, na katerem bosta 
æe doloËena datum in ura pregleda. V program pa se lahko naroËijo tudi 
same, tako, da pokliËejo telefonsko πtevilko: 01 5879 561 vsak dan od 9.00 
do 11.00 ure, ali piπejo na elektronski naslov: dora@onko-i.si. Za dodatne 
informacije lahko pokliËejo tudi v sprejemno pisarno presejalno-diagno-
stiËnega centra na OI na telefonsko πtevilko: 01 5879-875. Za sodelovanje 
v programu DORA æenske ne potrebujejo napotnice. 

Statistika od samega zaËetka programa DORA do konca leta 2010 kaæe 
visoko udeleæbo æensk na povabilo k slikanju. V obdobju od 21. aprila 2008 
do 31. decembra 2010 je bilo na presejalno slikanje vabljenih 17.384 æensk, 
slikanja se jih je udeleæilo 14.211, kar predstavlja 81,75-odstotno udeleæbo. 
Med slikanimi æenskami so pri 123 odkrili raka. 

Pri presejalnih programih je najpomembnejπa vrhunska kakovost, zato 
je Onkoloπki inπtitut po priporoËilih evropskih strokovnjakov s preseja-
njem priËel v manjπem obsegu, saj prilagajanje dela Evropskim smernicam 
za zagotavljanje kakovosti v presejanju za raka dojk zahteva Ëas. Program 
DORA se je zaËel aprila 2008 v stacionarni enoti na Onkoloπkem inπtitutu 
Ljubljana z vabljenjem æenske iz Mestne obËine Ljubljana, v letu 2010 pa 
se je delovanje programa razπirilo na slikanje v mobilnih enotah - maja v 
mobilni enoti v Ljubljani, junija pa nato πe v mobilni enoti v Trbovljah. 
Ta mobilna enota se je zdaj preselila in priËenja s slikanjem v Kamniku. 
Ko bodo ustrezno strokovno usposobljeni novi presejalni centri ∑ tako 
tehniËno kot kadrovsko ∑ se bo podroËje πirilo in postopno bodo v pro-
gram Dora vkljuËene æenske od 50. do 69. leta iz vse Slovenije.

JANJA ZORMAN MACURA, ObËina Kamnik

PO»ASTILI SMO 
MEDNARODNI DAN ÆENSK

Na predveËer 8. marca so Æenski 
forum Socialnih demokratov, pred-
sedstvo OO SD Kamnik in obËinski 
svetniki SD v prijetno okolje kavar-
ne Marjance povabili obËanke in 
obËane. 

Petra, Andrej in Rafko, ki so le-
tos nosili glavno breme organizacije 
kulturnega dogodka ob mednarod-
nem dnevu æensk, so æenskam ob 
prihodu v kavarno podarili rdeËe 
nageljne. »lanice SD so obiskoval-
ce pogostile z doma pripravljenim 
pecivom. 

Kulturno prireditev je odliËno 
povezoval Andrej Pestotnik. Pri-
sotne je navduπilo petje Moπkega 
pevskega zbora Solidarnost. Pred-
sednica Æenskega foruma SD Roza 
Lavrinc je obËuteno deklamirala 
pesem o mami, ki jo je napisala pri 
πestnajstih letih v koncentracijskem taboriπËu, kamor jo je med vojno izgnal 
okupator. Poslanka DZ RS in podæupanja mag. Julijana Bizjak Mlakar je v 
svojem govoru spomnila na stoletno borbo æensk za enakopravnost. Almina 
AgoviÊ je v recitaciji predstavila poloæaj æenske v moderni druæbi. Mira Jarc 
je prisotne razveselila s pesmimi ob zvokih kitare. 

Po kulturni prireditvi so obËinski svetniki SD z udeleæenci prireditve πe 
pozno v noË kramljali o aktualnih vpraπanjih enakopravnosti obeh spolov 
v dræavi in v obËini.

M.J.M.

©portno, turistiËno in kulturno 
druπtvo Brezje nad Kamnikom 
obratuje s polno paro. 

Na obËnem zboru v februarju 
so predstavili letni naËrt dela, v 
katerega je bila zajeta tudi po-
Ëastitev praznikov, ki sta posve-
Ëena æenam in naπim ljubim mu-
Ëencem. V ta namen je upravni 
odbor v goste povabil Kulturno 
druπtvo Tuhinj, ki je imelo v ro-
kavu prav poseben adut. Tistega 
sobotnega veËera se je nad Golo-
bovo delavnico zbralo presenet-
ljivo veliko dobrovoljcev, ki so 
z nestrpnostjo Ëakali na zaËetek 
igre. Izkuπena in preverjena igral-
ska skupina zagnanih Tuhinjcev 
se je spretno sprehodila Ëez oder 
in z lahkoto opravila Avdicijo, 
ki ji manjka le πe πËepec do 30. 
reprize. ObËinstvo so navduπili 
in poskrbeli, da smeha ta veËer 
ni manjkalo.

Po zakljuËku igre so bili nav-
zoËi deleæni pogostitve, ki so 
jo pripravile vaπke gospodinje, 

Osteoporoza je ena najpogo-
stejπih, a najmanj prepoznavnih 
bolezni. Je tiha, poËasi napredu-
joËa bolezen, ki se pojavi brez 
opozorilnih znakov in ne boli. 
Kosti se hitreje in laæje lomijo, 
ker izgubijo trdnost in postane-
jo krhke. Zlomi se dogajajo pri 
obiËajnih dnevnih obremenitvah. 
VeËina ljudi ne ve, da imajo oste-
oporozo, dokler se kost ne zlomi. 
Takrat pa je bolezen æe napre-
dovala. Zaradi zlomov vretenc, 
ki so najpogostejπi zlomi zaradi 
krhkosti kosti in ostanejo v dobri 
polovici neprepoznani, se bolniki 
zmanjπajo za veË centimetrov, 
njihov hrbet postane ukrivljen, 
pojavijo se lahko teæave z diha-
njem. Skoraj vsaka druga æenska 
in vsak peti moπki po 50. letu 
starosti si bo do konca æivljenja 
zlomil kost zaradi neprepoznane 

V A B I L O
Druπtvo bolnikov z osteoporozo Ljubljana vabi obËanke in obËane  

obËine Kamnik, æenske starejπe od 55 let in moπke starejπe od 60 let 

na 

brezplaËno ultrazvoËno merjenje  
mineralne kostne gostote na petnici.

Merjenje bo 7. aprila od 9. do 13. ure

v prostorih galerije ©OLA IDEJ na ©UTNI 35 v Kamniku.

Prijavite se lahko po telefonu na πtevilko 01/ 540 19 15 vsak torek in 
Ëetrtkih med 10. in 12. uro.

Ne pozabite, zdravje vaπih kosti je odvisno predvsem od vas!

Druπtvo bolnikov z osteoporozo Ljubljana, PotrËeva 16 

gostitelj Miha Golob pa z æeno 
Nejko poskrbel, da se grla obis-
kovalcev niso osuπila. VeËer je 
potekal v sproπËenem, prijatelj-
skem vzduπju. Poleg Brezjanov 
smo z navduπenjem pozdravili 
tudi prijatelje iz GodiËa, Vodic, 
Stranj, Tuhinja, Kamnika, Mengπa 
in Domæal. 

Brezjani pa ne bi bili Brez-
jani, Ëe ne bi poskrbeli πe za 
piko na i. Srca navzoËih je ogrel 
in razvnel priljubljen zvok har-
monike, ki so jo Ëez rame za-
vihteli Kamnitarjevi deËki. Bratje 
Osolnik so poskrbeli, da nihËe 
ni ostal ravnoduπen, na plesiπËe 
pa so zvabili marsikaterega ples-
nega navduπenca. Zares, bilo je 
veselo in takπnih veËerov si πe 
æelimo. Da vsaj za hip odmisli-
mo vsakdanje skrbi, da ukrade-
mo trenutek zase in za prijatelje, 
da se nasmejimo, poklepetamo in 
prisluhnemo trenutku, ki nas na-
govarja. Le enkrat æivimo. Vred-
no se je potruditi in se prijazno 

nasmehniti. Najprej sebi, potem 
pa πe sosedu.

Iskrena hvala vsem, ki ste s 
svojo navzoËnostjo poskrbeli, da 
veËer ne bo πel v pozabo. Hvala 
Kulturnemu druπtvu Tuhinj za 
velikoduπni prispevek, druæini 
Golob za nudenje ≈zatoËiπËa« 

in pogostitev, hvala upravnemu 
odboru, predvsem predsedniku 
Marjanu Osolniku in tajnici, po-
budnici in organizatorki Pavli 
Tomec za vso poærtvovalnost, 
trud in prizadevnost. 

BOJANA LUÆAR

in nezdravljene osteoporoze. Vsi 
ti zlomi pa povzroËajo razliËne 
stopnje invalidnosti in odvisnost 
od tuje pomoËi. Predvsem zlom 
kolka in vretenc tudi pomemb-
no poveËata smrtnost. Tveganje 
æenske, da bo umrla zaradi za-
pletov po zlomu kolka, je enaka 
tveganju smrti zaradi raka dojke. 
V Sloveniji imamo zaradi osteo-
poroze 400 zlomov kolka letno, 
od teh ostane 60% invalidov. V 
Evropi vsakih 30 sekund pride do 
zloma kosti zaradi osteoporoze.

Zato je potrebno osteoporo-
zo ugotavljati, diagnosticirati in 
zdraviti ter s tem prepreËevati 
zlome zaradi osteoporoze.

KljuËnega pomena je ugotav-
ljanje dejavnikov tveganja za 
nastanek osteoporoze  in Ëim 
zgodnejπe odkrivanje zmanjπe-
vanja kostne gostote.

Najpomembnejπi  dejavni-
ki tveganja so: starost nad 50 
let æenske, moπki nad 60  let, 
zgodnja menopavza pri æenskah, 
osteoporoza pri starπih, zlom 
pri manjπem  udarcu ali padcu, 
nizka telesna teæa, telesna viπina, 
ki se je zniæala za  veË kot 4 

cm, pojav grbe v prsnem delu 
hrbtenice, malo gibanja, prehrana 
z  malo kalcija in vitamina D, 
kajenje, uæivanje alkohola v ve-
Ëjih koliËinah,  jemanje nekate-
rih zdravil in nekatere kroniËne 
bolezni...

Iz poslanske pisarne

Rozi Lavrinc se je razveselila toplega 
stiska roke in cveta ob 8. marcu.

Mobilna enota presejalnega programa za  
raka dojk DORA priËenja s slikanjem v Kamniku

V torek, 29. marca, bo v Kamniku v okviru dræavnega presejalnega pro-
grama za raka dojk DORA priËela delovati mobilna enota. Na presejalno 
mamografijo v to mobilno enoto bodo vabljene vse æenske med 50. in 69. 
letom iz Osrednjeslovenske regije. ©iritev programa DORA, ki sovpada 
s praznikom obËine Kamnik, bo pozdravila slavnostna govornica gospa 
Barbara MikliË Türk, pokroviteljica DORE, predstavniki Ministrstva za 
zdravje in Onkoloπkega inπtituta pa bodo predstavili πiritev programa v 
Osrednjeslovensko regijo. Slavnosti dogodek se bo priËel ob 12. uri na 
Glavnem trgu v Kamniku, kjer je mobilna enota tudi postavljena.

Na Glavnem trgu je æe postavljena mobilna enota presejalnega pro-
grama za raka dojk DORA, ki bo priËela delovati v torek, 29. marca. 
≈Naredite korak za svoje zdravje, odloËite se za presejalno mamogra-
fijo«, je povabilo na presejalno mamografijo vsem æenskam med 50. 
in 69. letom, zapisano tudi na mobilni enoti.

Brezjani praznovali dan æena in muËenike

Prepoznajmo osteoporozo!

O B V E S T I L O 
O SPREMEMBI DELOVANJA EKO TRÆNICE

ObveπËamo vas, da bo eko trænica od 1. aprila 2011 dalje 
ponujala svoje izdelke ob istih dnevih in urah 
kot deluje tudi obiËajna kamniπka trænica, 
in sicer v letnem Ëasu

TOREK in SOBOTA od 7. ure dalje
Ponudniki bodo imeli svoj prostor oznaËen z napisom ≈eko kotiËek«. 
Dobrodoπli! 

ObËina Kamnik
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Z roko v roki z nogometnim 
zvezdnikom na tekmo UEFA 
Lige prvakov

Kateri od otrok si ne bi æelel pospremiti nogometnega zvezdnika na 
nogometno igriπËe na pomembni tekmi Lige prvakov? Verjetno ga ni, a 
takπne sanje se uresniËijo le redkim, med njimi πe ne 8-letnemu Maticu 
©krjancu iz Kamnika. 

Nogometaπe osmine finala UEFA Champions League, kjer sta 15. fe-
bruarja moËi pomerili moπtvi AC Milan in Tottenham Hotspur FC, so na 
nogometno igriπËe pospremili otroci, med njimi tudi KamniËan Matic 
©krjanc in Tim VreËiË iz ©kofje Loke. Mlada nogometna navduπenca sta 
bila namreË sreËna nagrajenca nagradne igre UniCredit Bank, v kateri se 
je za mesto spremljevalcev nogometaπev na igriπËe potegovalo veË kot 
150 otrok iz vse Slovenije. Skupina UniCredit Group, katere Ëlanica je 
tudi UniCredit Banka Slovenija d.d., je uradni sponzor UEFA Champions 
League, kar jim je omogoËilo, da so nogometno vroËico delili tudi s svojimi 
strankami, in to kar otroci.

Gianni Rijavec v slovenskem 
glasbenem svetu velja za veËne-
ga romantika. Njegove balade 
seæejo do srca, πe posebej æen-
skega, zato je ob letoπnjem 8. 
marcu kot darilo æenskam na 
predveËer praznika pripravil 
skupaj s svojo zasedbo in gosti 
koncert v domæalski hali. Na 
odru je gostil Miπo Molk, s ka-
tero sta v duetu zapela pesem 
≈Poljub«, mlado italijansko pev-
ko Zuleiko Morsut, s katero sta 
zapela tudi skladbo ≈Ljubezen 
je le ena«, zmagovalko πova Slo-
venija ima talent Lino Koduzo-
viÊ, Nataπo Madjar ter godalno 
zasedbo Glasbene πole Domæale 
Anastasia strings z nadarjenim 
mladim saksofonistom Andre-
jem Omejcem pod vodstvom 
Anastazije Juvan, ki je nastopi-
la tudi samostojno ob spremljavi 
moæa Mirana Juvana, pianista 
in skladatelja. Vrhunec veËera 
je predstavljal nastop 260-Ëlan-

VeËina nas je æe kar æeljno 
priËakovala tople sonËne æarke 
in veselo ævrgolenje ptic, ki po-
zdravljajo pomlad. Tudi najlepπi 
kotiËek naπe obËine se je pov-
sem prebudil. ≈»ez zimo nismo 
lenarili, ampak smo se intenzivno 
pripravljali na novo sezono, saj 
æelimo obiskovalcem ponuditi πe 
kakovostnejπe in Ëim bolj razno-
like dogodke,« pravijo v Arbore-
tumu VolËji Potok. 

Razstavi kultivarjev iglavcev za 
zgradbo stare uprave se je v za-
Ëetku marca pridruæila stalna raz-
stava kaktusov v rastlinjaku poleg 
orhidej. Na prijetno sonËen dan 
muËenikov, 10. marca, so v Ar-
boretumu pripravili slovesno od-
prtje najveËje razstave eksotiËnih 
rastlin v Sloveniji. Duπan Hrova-
tin je svojo zbirko pribliæno 900 
redkejπih vrst eksotiËnih rastlin, 
med katerimi je okrog 600 vrst 
kaktusov in 200 vrst sukulent ter 

60 vrst æivih kamenËkov ∑ pu-
πËavskih rastlin Juæne Afrike, ki 
kot kameleoni spreminjajo barvo, 
prepustil v oskrbo Arboretumu 
VolËji Potok. Kot je povedal, bo-
sta tu na enem mestu zdruæeni 
strokovna nega in dostopnost 
πirπemu krogu ljubiteljev rastlin. 
Sam je zaËel prve kaktuse zbirati 
zaradi stave leta 1960. V nekaj 
letih je zbral nekaj sto vrst, leta 

skega otroπkega pevskega zbora 
osnovnoπolcev iz sedmih osnov-
nih πol iz Kamnika, Komende, 

Trzina, Mengπa, Dola pri Ljub-
ljani, Domæal in Glasbene πole 
Domæale. NajveË otrok, kar 91, 

je priπlo iz kamniπkih O© Ma-
rije Vere in O© Toma Brejca z 
mentoricama Matejo Kaliπnik in 
Alenko Markus. 

Pod vodstvom zborovodkinje 
in profesorice glasbe Joæice Vi-
dic so otroci skupaj z Gianni-
jem zapeli pesem ≈Mamica je 
kakor zarja«. Po odpeti pesmi 
so svojim mamicam podarili 
cvet, ki jih je izdelala rokodel-
ka z Vranskega. Mnogi obis-
kovalci niso mogli skriti solze 
sreËe in ganjenosti. 

Z roæami je Gianni med 
koncertom presenetil tri obis-
kovalke, izredne æenske: stolet-
nico FranËiπko Kitin iz Doma 
upokojencev Domæale, Marijo 
RadkoviË z Vira, ki kot Ëlanica 
Medgeneracijskega druπtva Je-
senski cvet veliko svojega Ëasa 
namenja prostovoljstvu, in Ivi-
lijano iz Ljubljane.

Besedilo in foto:  
VERA MEJA»

RomantiËen Giannijev veËer za mamice in æene 

Otroci so z Giannijem ubrano zapeli prisrËno pesmico ≈Mamica je kakor zarja«, nato pa stekli k mamicam in babicam ter jim podarili cvet.

Na pot v Milano sta se Matic z mamico Blanko in Tim z oËkom podala 
v torek, 15. februarja, zveËer pa se jima je uresniËila æelja πtevilnih otrok 
po vsem svetu: nogometaπem sta se pridruæila æe v garderobi, ob 20. 45 
pa sta na zelenico ogromnega πtadiona San Siro z roko v roki popeljala 
nogometaπa Wilsona Palaciosa in Vedrana »orluko.

O tem, kako je priπlo do uresniËitve nogometne æelje, smo po vrnitvi 
iz Milana povpraπali Matica ©krjanca in mamico Blanko KalËiË, oba πe 
pod vtisom velikega doæivetja. Mamica Blanka je bila zgovorna: ≈Vse se 
je zaËelo med plaËevanjem ≈nehvaleænih« poloænic preko Unicredit on-
line banke, ko mojo pozornost pritegne oglas: Vaπ otrok lahko pospremi 
na nogometno igriπËe nogometaπa na osmini finala UEFA Champions 
League. Kliknem in preberem oglas, izpolnim nagradno igro in poπljem. 
Paket Unicredit banke, ki vkljuËuje vstop na nogometno igriπËe San Siro 
v Milanu z roko v roki nogometnega zvezdnika, vstopnico za ogled tek-
me za starπa, noËitev v hotelu v dvoposteljni sobi, in prevoz na relaciji 
Lj-Milano-Lj, me veË kot prepriËa. Kaj lahko πe veË ponudiπ mlademu na-
dobudnemu nogometnemu navduπencu, kot to, da z roko v roki pospremi 
nogometnega zvezdnika na igriπËe πtadiona? 

Sledilo je Ëakanje na æreb. Sedmega februarja pa... citiram: ≈Z velikim 
veseljem vas obveπËamo, da je danaπnji æreb nagrado naklonil vaπemu 
sinu Maticu ©krjancu«. Saj 
ne morem verjeti in prebe-
rem, πe enkrat in πe enkrat. 
Matic mi tisti dan vsaj dvaj-
setkrat reËe: ≈Mami hvala, 
ker si me prijavila.«

Sledi eden daljπih ted-
nov mojega in MatiËevega 
æivljenja, teden dni do od-
hoda na nogometni derbi 
med moπtvoma AC Milan 
in Tottenham Hotspur FC. 
Na dan odhoda, 15. febru-
arja, zaËetna evforija malo 
popusti, a le do vhoda na 
πtadion San Siro v Milanu. 
Tam se z Maticem za nekaj 
ur razideva, saj se Matic v 
spremstvu organizatorja 
Mastercard pridruæi nogo-
metaπem æe v garderobi, 
jaz pa na tribuni nestrpno 
Ëakam kdaj ≈vkorakajo« 
nogometaπi takπnega in 
drugaËnega kova na igri-
πËe in z njimi Ëisto navaden 
fant Matic iz Kamnika. 

Katero moπtvo in katere-
ga igralca bo dræal za roko 
nihËe ni vedel. Pozneje, ko 
se mi Matic pridruæi na tribuni ve le za πtevilko 22 igralca Tottenham. Po-
tem hitro izveva, da je to Vedran ∆orluka, hrvaπki reprezentant. Tekma 
se potem nadaljuje v buËnem navijanju osemdesettisoË glave mnoæice in 
mine hitreje kot sva si midva æelela. Tekmo in poraz AC Milana z 0:1 sva 
hitro pozabila, za vedno pa bodo ostali spomini na zelenico πtadiona San 
Siro, Vedrana ∆orluko, dres UEFA Lige prvakov, 80.000 glavo mnoæico 
in seveda Unicredit banko, brez katere vsega tega ne bi bilo. Hvala za 
najine sanje.«

Matic ©krjanc 
je uæival tako 
na zelenici kot 
na tribuni πta-
diona San Siro 
v Milanu med 
osemdesettisoË-
glavo mnoæico 
ljubiteljev no-
gometa.

Mladima nogometnima navduπencema 
Maticu in Timu se je uresniËila prav po-
sebna æelja: kot sreËna nagrajenca nagrad-
ne igre UniCredit Bank sta na nogometno 
igriπËe pospremila nogometne zvezdnike 
osmine finala UEFA Champions League, 
kjer sta 15. februarja moËi pomerili moπtvi 
AC Milan in Tottenham Hotspur FC.

Stalna razstava kaktusov za dan muËenikov
1970 postavil prvi 
rastlinjak in se 
zaËel ukvarjati s 
træenjem. Potoval 
je po razstavah in 
sejmih nekdanje 
Jugoslavije, sadil 
nove vrste in vse-
skozi poveËeval 
zbirko. Njegov 
cilj je bil saditi 
vrste, teæavnejπe 
za vzgojo, vrste, 
ki jih nima vsak 
zbiratelj. NajveË, 
okrog 3000 vrst 
kaktusov, suku-
lent, æivih kam-
nov, bulb ipd. je 
zbral v stekleni-
ku v ©kofijah, ki 
je bil namenjen 
samo zbirki. Leta 1991 je zaradi 
nizkih temperatur zmrznila veË 
kot polovica rastlin, preæivele so 

le najbolj odporne 
in veËino od teh 
lahko odslej ob-
Ëudujemo v Ar-
boretumu VolËji 
Potok. Rastline so 
s svojimi prilago-
ditvenimi naËini 
suπnemu okolju 
gotovo zelo eks-
otiËne in drugaËne 
- vredne ogleda. 

Arboretum Vo-
lËji Potok je za sprostitev, ob-
Ëudovanje lepot narave in izob-
raæevanje zanimiv v vseh letnih 
Ëasih, zato ima vse veË rednih 
obiskovalcev. Tudi letos lahko 
obËani obËin Kamnik, Komenda, 
Domæale, Mengeπ in Lukovica na 
podlagi sporazuma o sofinancira-
nju letnih vstopnic med Arbore-
tumom VolËji Potok in obËinami 
kupijo letne vstopnice po 20 evrov 

za odrasle in po 14 evrov za otroke 
do 15. leta. Obiskovalci iz drugih 
obËin za letno karto odπtejejo 45 

evrov. Arboretum je odprt vsak 
dan od 8. do 18. ure.

VERA MEJA»

Duπan Hrovatin je bogato zbirko Hrovatin Exotica z okrog 900 vrstami zanimivih  
eksotiËnih rastlin ∑ kaktusov, sukulent, æivih kamenËkov, kristat ... prepustil v oskrbo 
Arboretumu VolËji Potok z direktorjem Aleπem Ocepkom (na sliki). V Arboretumu sta na 
enem mestu zdruæeni strokovna nega in dostopnost πirπemu krogu ljubiteljev rastlin.

• Stanovanja so skrbno načrtovana in prilagojena starejši populaciji.
• Dodatno udobje prispeva tudi 24-urna nujna pomoč prek klicnega centra pa tudi socialna in zdravstvena oskrba.
• Vsako stanovanje ima balkon ali atrij in parkirno mesto v podzemni garaži.
• Lokacija je umaknjena iz mestnega vrveža v naravo, a je hkrati le 5 minut hoje do centra Kamnika.
• Parkirno mesto 10.000 EUR z DDV 
• Lokacija je v neposredni bližini doma starejših občanov Kamnik.

od 56,52 m2

naprej

     29,87 m2

od 47,98 m2

naprej

od 63.215,00 EUR
+ parkirno mesto

od 94.588,43 EUR
+ parkirno mesto

od 108.568,54 EUR
+ parkirno mesto

Gianni in 21-letna imenitna italijanska pevka Zuleika sta v slovenπËini 
in italijanπËini v duetu zapela tudi ≈Ljubezen je ena sama«, ki je bila 
tokrat prviË javno predstavljena. 
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Iz Calcit Bike Teama

Tina Perπe πesta na 
mednarodni tekmi v Italiji

Dræavno prvenstvo INDOR 18 m

Srebro za DL Lucky art

V Koroπkem mestu Radlje ob 
Dravi se je koroπki lokostrelski 
klub Muta prviË lotil zahtevne 
organizacije dvoranskega dræav-
nega prvenstva v lokostrelstvu, 
ki je potekalo 12. in 13. marca v 
tamkajπnji novi πportni dvorani.

Sobota, 12. marca, dræavno 
prvenstvo in kvalifikacije za ab-
solutno dræavno prvenstvo:

Tekma je potekala v dveh iz-
menah. V jutranji izmeni so stre-
ljali vsi z dolgim in golim lokom, 
prav tako otroci do 12 let in od 
12 do 14 let z ukrivljenim lokom, 
popoldne pa ostali tekmovalci z 
ukrivljenim lokom in s sestav-
ljenim lokom. Vsi so streljali na 
razdaljo 18 m.

Sobotnega tekmovanja se je 
udeleæilo 17 kamniπkih lokostrelk 
in lokostrelcev. VeËina je zopet 
pokazala svojo kvaliteto in pri-
pravljenost za velika tekmovanja. 
S ponosom smo zaploskali tistim, 
ki so prejeli dræavna odlikovanja 
in Ëestitali tistim, ki se jim to-
krat ni uspelo prebiti med prve 
tri, so pa pokazali borbenost in 
πportni duh. 

Uvrstitve kamniπkih lokostrelk 
in lokostrelcev z ukrivljenim lo-
kom na dræavnem prvenstvu max.
πt.krogov je 600):

1. mesto: KLEMEN ©TRAJ-
HAR, kadeti, 571 krogov 

1. mesto: MATEJA ANDREJ-
KA, Ëlanice, 568 krogov

1. mesto: GREGOR RAJH, 
mladinci, 569 krogov

1. mesto: GA©PER ©TRAJ-
HAR, deËki, 558 krogov

Najmlajπi tekaËi Kluba gorskih 
tekaËev Papeæ so se 19. marca 
zelo uspeπno udeleæili tekme v 
Obersbachu v Avstriji, saj je kar 
16 tekaËev prejelo pokale.

Maπa Oraæem, Iza ©krtiË, Tjaπa 
»iroviÊ, Igor »osiÊ, Klemen Go-
lob, Ana MiloviÊ, Karmen Ore-
hek in Matevæ ©krtiË so dosegli 
1. mesto v svojih kategorijah.

Iris KreË, Rok Suπnik sta za-
sedla 2. mesto. 3. mesto so prite-
kli Luka UraniË, Nuπa UraniË in 
Manca Oraæem. Ana KreË, Matej 
©lebir in Suzana Orehek so bili 
na 4. mestu. Prav tako Ëetrti je 
bil Domen Obreza, Leon Obreza 
pa tretji (oba Trisport).

Vsem iskreno Ëestitamo!
MIRA PAPEÆ

V zadnjem krogu prvega dela 
dræavnega prvenstva Ëlanov je 
VD Kamnik Slovan izgubil z 
AVK Triglav z 11 : 20. Poraz 
je bil priËakovan, razveselila je 
solidna igra vse ekipe, πe posebej 
se je zopet izkazal vratar Ga-
πper Jeran. KamniËani smo se æe 
videli v nadaljevanju prvenstva 
Ëlanov, saj smo vsi priËakovali 
poraz Olimpije proti Braniku v 
zadnjem krogu, vendar so Ljub-
ljanËani poskrbeli za presene-
Ëenje in nas razæalostili. Kljub 
temu smo z doseæenim zado-
voljni, dosegli smo pet zmag v 
mednarodni ligi in zasedli peto 
mesto, kar je za mlado kamniπko 
ekipo, ki v povpreËju nima niti 
20 let, lep uspeh.

V nedeljo, 20. marca, je v 
Mariboru potekal prvi turnir 
dræavnega prvenstva mladincev. 
KamniËani smo igrali proti AVK 
Triglav in AVK Kokra, obe tek-
mi smo zmagali, proti Triglavu 
s 7 : 5, proti Kokri pa z 19 : 5. 
Prva tekma je bila pravi derbi, 
igro smo imeli ves Ëas v svojih 
rokah, z nerazumljivimi odloËit-
vami pa sta jo pokvarila sodnika. 
Pri KamniËanih je bil tokrat da-
leË najboljπi vratar Gaπper Æur-

2. mesto: MAJA FIDER©EK, 
mladinke, 508 krogov

2. mesto: BARBARA ©TEFU-
LA, deklice, 461 krogov

3. mesto: JAKA KOMO»AR, 
mladinci, 557 krogov

3. mesto: ÆIGA RAVNIKAR, 
mlajπi deËki, 506 krogov

4. mesto: JAN VRHOVNIK, 
mlajπi deËki, 502 kroga

5. mesto: ADRIAN KRIÆMAN, 
mlajπi deËki, 499 krogov

7. mesto: JURE KOSMA», de-
Ëki, 466 krogov

8. mesto: ANÆE PODBEV©EK, 
mladinci, 530 krogov

8. mesto: ANDREJ MAJDI», 
kadeti, 524 krogov

12. mesto: LUKA GJURIN, ka-
deti, 395 krogov

13. mesto: ÆIGA LIPOV©EK, 
kadeti, 355 krogov.

Goli lok:
16. mesto: DU©AN FIDER©EK, 

Ëlani, 427 krogov
17. mesto: BORIS ANDREJKA, 

Ëlani, 408 krogov.

Nedelja, 13. marca, absolutno 
dræavno prvenstvo za posamez-
nike od deËkov (deklic) do Ëlanov 
(Ëlanic) in ekipe:

Æe pred zaËetkom tekmovanja 
je bilo med tekmovalci, ki so se 
po sobotnih kvalifikacijah uvrstili 
na absolutno dræavno prvenstvo, 
Ëutiti napetost. Zavedali so se, 
da se bodo pomerili v dvobojih 
na izloËanje. Nekateri KamniËani 
so se v dvobojih na dræavnem 
prvenstvu pomerili prviË (Anæe 

Podbevπek, Gaπper ©trajhar in 
Andrej MajdiË) in to je za njih 
predstavljalo posebno doæivetje. 
Igra æivcev, koncentracije in fizi-
Ëne pripravljenosti je za tekmo-
valce na takih tekmovanjih po-
seben izziv, Ëe pa je prisoten πe 
kanËek πportne sreËe, je uspeh 
na dlani. 

V prvem delu tekmovanja smo 
spremljali dvoboje po-
sameznikov. Kamni-
Ëani so se pomerili z 
ukrivljenim in golim 
lokom. Po razburljivih 
dvobojih, ki so v naπe 
vrste prinesli tako 
veselje kot tudi ne-
kaj razoËaranja, so se 
kamniπki tekmovalci in 
tekmovalke uvrstili na 
naslednja mesta:

Ukrivljeni lok, Ëla-
ni: 2. mesto: Klemen 
©trajhar,  3.  mesto: 
Gregor Rajh, 6. mesto: 
Gaπper ©trajhar, 8. me-
sto: Jaka KomoËar, 10. 
mesto: Andrej MajdiË, 
15. mesto: Anæe Pod-
bevπek.

Ukrivljeni lok, Ëla-
nice: 5. mesto: Mateja 
Andrejka, 7. mesto: 
Maja Fiderπek

Goli lok, Ëlani: 18. mesto: Du-
πan Fiderπek, 19. mesto: Boris 
Andrejka.

Sledil je dvoboj ekip. V kon-
kurenci ukrivljeni lok je med Ëla-
ni tekmovalo 8 ekip, od tega dve 
kamniπki. Naπe najmoËnejπi adut 

je predstavljala ekipa Kamnik 1, 
ki je zadnje tri sezone nepre-
magljiva trojka v sestavi Klemen 
©trajhar, Gregor Rajh in Jaka 
KomoËar in o tudi tokrat so z 
lahkoto pometli s konkurenco in 
æe tretjiË zapored postali dvo-
ranski absolutni dræavni prvaki. 
Naπa druga ekipa Kamnik 2, ki 
so jo sestavljali Anæe Podbevπe-
k,Gaπper ©trajhar in Andrej Maj-
diË, je v prvem dvoboju dolgo 
kljubovala ekipi iz ©enËurja, toda 
na koncu so ©enËurci pokazali 
premoË. Naπi trije fantje niso 

bi, ki je poleg dobrih obramb iz 
igre obranil kar tri petmetrovke, 
pohvaliti pa je treba tudi ostale 
igralce, ki so zdræali velik pritisk 
in kljub izkljuËitvi trenerja in πe 
dveh igralcev tekmo uspeπno pri-
peljali do konca. 

V Kopru so deËki do 11 let 
igrali svoj Ëetrti turnir in z 9 : 2  
izgubili proti Triglavu. V igri 
vseh igralcev se vidi velik 
napredek, Ëeprav jih je ve-
Ëina v druπtvu πele dobro 
leto.

V zaËetku aprila bodo 
v Litvi kvalifikacije za ev-
ropsko prvenstvo kadetov. 
Iz Kamnika je bilo na pri-
prave povabljenih pet ig-
ralcev: Sebastijan Novak, 
Nik NikoliË, Gaπper Æurbi, 
Martin Stele in Robin Pan-
tiË. Na pripravljalni turnir 
v Makedonijo je selektor 
Tadej PeranoviË vzel πtiri 
naπe igralce, doma je pustil 
samo Robina. 

V Ëetrtek, 17. marca, smo 
imeli kamniπki vaterpolisti 
obËni zbor, pregledali smo 
delovanje druπtva v letu 
2010 in potrdili plan za 
leto 2011. Doseæki iz pre-

teklega leta so visoki — dvakrat 
dræavni prvaki in enkrat drugi 
ter kar pet fantov na EP kade-
tov je res dober izkupiËek. Kljub 
temu smo si postavili visoke cilje, 
saj imamo tudi letos nekaj æelez 
v ognju in jih nameravamo do-
bro unovËiti. 

Na obËnem zboru se je po-
stavilo tudi vpraπanje, kdaj bo 
v Kamniku zimski bazen — æal 
moram na ta vpraπanja πe ved-
no odgovarjati z ne vem. V letu 

2011 bomo organizirali nekaj 
manjπih prireditev in eno veËjo, 
dan slovenskih vaterpolistov, ki 
bo organiziran æe osemnajstiË. 
Tako kot vsako leto se bo tudi 
letos v Kamniku od 24. do 25. 
junija zbralo staro in mlado, ki 
igra vaterpolo. Vse, ki jih vadba 
v vodi veseli, vabimo, da se nam 
pridruæite, πe posebej bomo ve-
seli fantov in deklet v starosti od 
8 do 10 let.

DARE

Tini Perπe slovenski strokovnjaki pripisujejo izreden gorsko kolesarski 
talent (foto: Iztok Kuret).

Dræavnega prvenstva v Radljah ob Dravi, ki je potekalo 12. in 13. marca 
v organizaciji lokostrelskega kluba Muta, se je udeleæila tudi ekipa iz 
Druπtva lokostrelcev Lucky art. Tekmovanje je potekalo v dveh delih. V 
soboto dræavno prvenstvo, v nedeljo pa absolutno dræavno prvenstvo 
posamezno in ekipno v dvobojih na izpadanje. Prvi dan DP smo dosegli 
naslednje rezultate:

goli lok: MoËnik Duπan vet. 388 toËk 6. mesto
sestavljeni lok: Majer Damjan Ëlan 584 toËk 2. mesto
 Gorenc Maja Ël. 539 toËk 6. mesto
 Æagar SreËo vet. 555 toËk 5. mesto
 Novak Aleπ vet. 555 toËk 6. mesto
Ekipno smo do-

segli 3. mesto (1694 
toËk) po seπtevku re-
zultatov posamezno 
v  pos tav i  Majer , 
Novak, Æagar, vsi se-
stavljeni lok.

V nedeljo je bilo 
v dvobojih na izpa-
danje bolj napeto. 
Izmed 32 tekmoval-
cev, ki so se kvalifici-
rali za dvoboje, smo 
dosegli naslednje 
rezultate: 

 Majer Damjan 4. mesto
 Novak Aleπ 5. mesto
 Æagar SreËo 7. mesto
 Gorenc Maja 7. mesto
V ekipnih dvobojih je sodelovalo 13 ekip. Najprej smo premagali ekipo 

LK Dravograd, potem drugouvrπËeno LK Koroπka in se uvrstili v finale, 
v katerem smo se pomerili z ekipo LK Feniks, ki je osvojila naslov dræav-
nega prvaka za razliko piËlih 3 toËk, DL Lucky art pa je osvojil srebrno 
medaljo.

Tekem pa πe zdaleË ni konec, zaËenjajo se tekmovanja na zunanjih 
streliπËih v disciplinah 3D, Arowhead, Gozdni krog ter Fita. Potrudili se 
bomo, da tudi tam poseæemo po dobrih rezultatih.

SRE»O ÆAGAR

DVORANSKO DRÆAVNO PRVENSTVO V LOKOSTRELSTVU 

Kamniπki lokostrelci z novimi uspehi

Jaka KomoËar, Klemen ©trajhar in Gregor 
Rajh se veselijo ekipne zmage na DP.

bili razoËarani, saj so se prviË 
pomerili z nasprotniki na takπen 
naËin. 

S tem tekmovanjem se je za-
kljuËila notranja sezona, naπi 
fantje in dekleta pa æe zrejo 
novim ciljem naproti.

LKK

H2O POLO NOVICE 

Kamniπki vaterpolisti - stojijo: Luka Jeretina, Tadej Debevec, Sebastijan No-
vak, Nik NikoliË, Urban Stele, Blaæ BenkoviË, Martin Stele in Robin PantiË, 
Ëepijo: Gaπper Æurbi, Kristijan Novak in Tilen Leskovec.

Uspeπen nastop najmlajπih tekaËev KGT Papeæ v Avstriji 

RumenËki KGT Papeæ  
se veselijo zasluæenih pokalov.

©estnajstletna Tina Perπe, ki æe drugo sezono po prestopu iz KK Za-
vrπnice uspeπno nastopa za Calcit Bike Team, je v italijanskem mestecu 
Sirmione s πestim mestom med mladinkami potrdila odliËno formo, ki jo 
je nakazala æe na pripravljalnih tekmah pred zaËetkom sezone. Tako je 
izboljšala rezultat izpred treh tednov, ko se ji je v Toskani na prvi med-
narodni tekmi sezone pripetila neljuba nezgoda s poËeno pnevmatiko. 
V moËni mednarodni konkurenci, s katero se je Tina spopadala na obeh 
tekmah, pa je to lepa napoved za nadaljevanje sezone, ki bo dosegla 
vrhunec z evropskim in svetovnim prvenstvom. Kot πe dodajajo v klubu, 
verjamejo, da bo Tina, ki trenira pod budnim oËesom trenerja Luke Æeleta, 
ta pa je æe veËkrat dokazal, da zna formo svojih tekmovalcev in tekmovalk 
pravilno tempirati, najbolje pripravljena ravno v Ëasu obeh prvenstev. 

Matevæu Kirnu naziv Ëastnega Ëlana kluba 
Minuli vikend je potekal obËni zbor kluba Calcit Bike Team, kjer so 

med drugim podelili prvi naziv Ëastnega Ëlana kluba. Ta je veË kot zaslu-
æeno pripadel Matevæu Kirnu, direktorju podjetja Calcit, ki æe 15 let kot 
sponzor stoji ob strani kolesarkam in kolesarjem. Ob tem ne gre pozabiti, 
da podjetje podpira tudi druge kamniπke πportne klube, od koπarkarjev, 
odbojkaric in odbojkarjev, plavalcev, nogometaπev, gorskih tekaËev, kar 
le πe potrjuje velik doprinos Calcita kamniπkemu πportu. 

Na obËnem zboru so Ëlani potrdili tudi predsednika kluba — na to mesto 
je bil ponovno izvoljen Ciril Grkman, za podpredsednika so izvolili Iztoka 
Arbajterja, kot πportni direktor pa bo ekipo Calcit Bike Teama πe naprej 
vodil Mohor Vrhovnik.
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CALCITOVKE 
V POLFINALU 
DRÆAVNEGA 
PRVENSTVA

Odbojkarice Calcit Volley-
balla v Ëetrtfinalnih tekmah 
dræavnega prvenstva proti 
osmouvrπËeni ekipi Jesenice 
Bled po priËakovanjih niso 
imele veËjih teæav. Æe na go-
stovanju na Jesenicah so za-
beleæile gladko zmago s 3 : 0, 
svojo premoË pa so dokazale 
πe v Kamniku. Zaradi velike 
kakovostne razlike med eki-
pama velja omeniti le to, da 
so se pri KamniËankah naig-
rale tudi igralke, ki v letoπnji 
sezoni niso dobile veliko pri-
loænosti za igranje. Tako so 
na povratni tekmi v Kamniku 
na veselje domaËega obËinstva 
priloæ nost za dokazovanje do-
bile tudi vse mlade kamniπke 
igralke.

Æe v polfinalu pa jih Ëaka 
veliko resnejπi tekmec, saj se 
bodo Calcitovke merile s prvo-
uvrπËeno ekipo dræavnega pr-
venstva, ekipo Alianse. V mo-
dri skupini so bile KamniËanke 
sicer obakrat veliko boljπe, kar 
pa predvsem pri dekletih ne 
pomeni prav niË. Prva tekma 
bo po vsej verjetnosti v sredo, 
30. marca, v ©empetru, povrat-
na pa bo 2. aprila ob 20. uri v 
kamniπki πportni dvorani. Mo-
rebitna tretja tekma bo zopet 
v sredo, 6. aprila, v Kamniku.

HUD BOJ 
ZA DRUGO MESTO

Igralci Calcit Volleyballa so v 
zadnjih dveh krogih igrali pro-
ti zadnjeuvrπËenima ekipama 
modre skupine. V Radovljici so 
proti Kropi prikazali vrhunsko 
igro in domaËe brez veËjih te-
æav premagali s 3 : 0. Na go-
stovanju pri PrvaËini, ki je bilo 

izredno pomembno v boju za 
drugo mesto, pa so KamniËani 
povedli z 2 : 1 in vsi so priËa-
kovali πe eno zmago Calcitov-
cev, ki letos s PrvaËino πe niso 
izgubili. A kot je pri odbojki 
rado, se je razmerje moËi na 
igriπËu spremenilo in domaËi 
so brez teæav izenaËili, v izred-
no pomembnem tie breaku za 
KamniËane pa v sami konËnici 
tudi sreËno zmagali. Tako se 
je ekipa Calcit Volleyballa s 
toËko iz PrvaËine na lestvici 
z ekipama Salonita in Galexa 
izenaËila na drugem mestu. O 
tako æelenem drugem mestu 
bo tako odloËal zadnji krog, 
kjer se bodo Pomurci doma 
pomerili s PrvaËino, tako kot 
KamniËani s Salonitom. Kakrπ-
nakoli zmaga nad Primorci bo 
dovolj, da bi se Calcitovci v 
morebitnem polfinalu izognili 
ACH Volleyu. Prvo Ëetrtfinal-
no tekmo bodo KamniËani ig-
rali v gosteh, povratna tekma 
pa bo 2. aprila ob 17.30 v kamni-
πki πportni dvorani. Morebitna 
tretja bo v sredo, 6. aprila, v 
Kamniku.

OSMO MESTO 
ZA DRUGO 
EKIPO CALCIT 
VOLLEYBALLA

Druga ekipa Calcit Volley-
balla, ki nastopa v 3. DOL za-
hod, je v predzadnjem krogu 
v gosteh pri Kostanjevici na 
Krki po priËakovanjih zabe-
leæila gladko zmago s 3 : 0. 
V zadnjem krogu so se doma 
pomerili z ekipo Mokronoga, 
ki se πe bori za uvrstitev v 
drugo ligo. Calcitovci so kljub 
dobri igri izgubili s 3 : 1 in 
bodo tako po koncu prven-
stva zasedli osmo mesto. V za-
dnjem krogu se bodo 2. aprila 
doma pomerili z ekipo ACH 
Volley 2.

TEKMOVANJA 
PRI MLADIH V 
POLNEM TEKU

Ker so tudi mlade ekipe Cal-
cit Volleyballa izjemno uspeπne 
v vseh kategorijah, turnirjev in 
tekem kar ne zmanjka.

Tako so z drugim delom tek-
movanj zaËeli tudi starejπi de-
Ëki in deklice. Pri starejπih de-
Ëkih so v klubu priËakovali boj 
za najviπja mesta v dræavi, a 
jih po prvih treh turnirjih zdaj 
Ëaka izjemno teæka naloga. Cal-
citovci so namreË po poπkodbi 
najboljπega slovenskega igralca 
Pina Lenarta Laha izgubili na 
prvem turnirju v PrvaËini proti 
domaËim in Salonitu. Vtis so 
popravili z dvema zmagama na 
domaËem terenu proti Lubniku 
in Logatcu, nato pa sta sledila 
poraza v Ljubljani proti doma-
Ëi ekipi Olimpije in Brezovici. 
Tako bodo morali v preostalih 
turnirjih le πe zmagovati, Ëe se 
hoËejo boriti za finalni turnir. 
Glede na kakovost ekipe so 
tega tudi sposobni. Nekoliko 
manj zahtevna priËakovanja 
pa so pri starejπih deklicah v 
A-ligi, ki so do zdaj odigrale 
le en turnir. V Stranjah so za-
beleæile zmago proti Grosuplju 
in poraz proti Kanalu. Kamni-
Ëanke vseeno ciljajo na zgornji 
del lestvice.

DeËki v mali odbojki so na 
domaËem terenu v Stranjah v 
tretjem krogu repasaæa osvo-
jili Ëetrto mesto in se bodo 
tako v nadaljevanju borili za 
mesta od devet navzdol, tako 
kot tudi druga ekipa deklic v 
tej kategoriji. Prvo ekipo pa ta 
teden Ëaka boj za polfinale. 

DeËki v mini odbojki so v 
tretjem krogu tekmovanja prav 

tako gostili in osvojili tretje 
mesto, ki jih je popeljalo v 
repasaæ. A glede na prikazano 
se bodo tudi oni borili za pol-
finale prvenstva, tako kot tudi 
minice, ki letos πe ne poznajo 
poraza. Najmlajπa ekipa deklet 
pa πe vedno ostaja v tekmova-
nju za deveto mesto. Tokrat 
so v Ljubljani osvojile prvo 
mesto.

Cico1.

Lahko bi rekli: konËno! V zadnjem kolu 1. ÆKL so kadetinje 
premagale nasprotnice z rezultatom 42 : 51. Z zmago so se 
uvrstile na finalni turnir najboljπih πtirih ekip v dræavi. V za-
dnjih letih je to eden veËjih uspehov ÆKK Domæale, kar kaæe 
na kakovostno delo pri mlajπih kategorijah. Dekleta prihajajo 
iz Domæal (Sabina AjkiÊ, Leja Cunja, Barbara GavranoviË, Maja 
Grintal, Tjaπa Krobot, ©pela Æura), Trzina (Ula Dremel, Anna-
maria Prezelj, Vanja Tajher), Kamnika (Lara Klemenc, Manca 
Smolnikar, Tina VavpetiË), Lukovice (Tjaπa Kreft) in Vodic (Katja 
KeræiË). Da je ekipo v pravih trenutkih motiviral za dobro igro, 
je zasluæen njihov trener Drago KlemenËiË.

Upamo na dobro igro deklet tudi v nadaljevanju tekmovanj. 
Vsi lepo vabljeni na ogled tekem, saj je spodbuda iz tribun 
vedno dobrodoπla. Pozivamo tudi druga dekleta, da se nam 
prikljuËijo v klubu. Prav tako hvala vsem, ki klubu pomagajo in 
nam stojijo ob strani. 

BARBARA GRINTAL
ÆKK Domæale

OdliËen doseæek ekipe 
kadetinj ÆKK Domæale

V soboto, 19. marca, se je 
zaËel spomladanski del 3. SNL 
zahod. Jesenski del so kamniπki 
nogometaπi konËali na 4. me-
stu. Nadaljevanje lige je pri-
neslo nekaj sprememb v klubu. 
Najbolj oËitna sprememba je 
novo ime Ëlanske ekipe, katera 
v spomladanskem delu nastopa 
pod imenom NK Cal-
cit Footbal. V klub so 
kot okrepitve priπli 
tudi trije novi igral-
ci. Cilj kluba v nada-
ljevanju prvenstva je 
ohranitev ali izboljπ-
anje trenutnega pol-
oæaja na lestvici.

Tekmo 14. kroga 
so naπi nogometaπi 
odigrali minulo so-
boto pred velikim 
πtevilom navijaËev. 
V kolikor se bodo 
gledalci na stadionu 
prijateljstva v Meki-
njah veËkrat zbrali 
v tako velikem πte-
vilu, bodo morali v 
klubu razmiπljati o 
dodatnih tribunah, 

ZA»ETEK SPOMLADANSKEGA DELA 
3. SLOVENSKE NOGOMETNE LIGE-ZAHOD
Calcit Football : NK Kalcer Radomlje 0:0

saj tokrat za veËino gledalcev 
oziroma navijaËev na njih ni 
bilo prostora. Tekma je veljala 
za derbij tega kroga, saj so se 
Calcitovi nogometaπi pomerili 
s trenutno vodilnim NK Kalcer 
Radomlje. Ob πtevilni in zelo 
buËni podpori navijaËev so 
KamniËani na dokaj mehki, a 

dobro pripravljeni igralni po-
vrπini, prikazali zelo dobro in 
kolektivno igro. VeËino Ëasa so 
narekovali ritem igre in igralci 
Radomelj so le steæka prihaja-
li do priloænosti za strel proti 
vratom domaËega vratarja, ki 
je nekajkrat zelo dobro po-
sredoval, predvsem po pred-
loækih s strani. KamniËanom je 
zakljuËek tekme prinesel nekaj 
lepih priloænosti, vendar pa ob 

zakljuËkih akcij niso bili dovolj 
zbrani. 

Predsednik kluba Calcit fo-
otball ©vajger je po tekmi po-
vedal: ≈Glede na dogajanje na 
igriπËu lahko reËem, da so bili 
naπi igralci boljπi nasprotnik 
vendar pa se je tekma po za-
dnjem sodnikovem pisku konË-

ala z neodloËenim izidom brez 
zadetkov. Potrebno je pove-
dati, da je sodnik zelo dobro 
opravil svoje delo«. 

V nadaljevanju prvenstva 
Ëaka Calcit Football πe 12 te-
kem. V soboto, 26. marca, se 
bodo v 15. krogu ob 15.30 uri 
v gosteh pomerili z ekipo NK 
Naklo. 

B. B.
Foto: Mohor

Sprejemalki Calcit Volleyballa ∑ Vrhovnikova in KramolËeva.

Prva postava ekipe CALCIT FOOTBALL na sobotni tekmi proti Radomljam. 

Iz odbojkarskega tabora

Kamniπki navijaËi pod imenom Mamut so dobro opravili svoje delo. 
Calcitovci so kar nekajkrat ogreli roke gostujoËemu vratarju. 

CALCITOVCI IZGUBILI 
DOBLJENO TEKMO

Pravo dramo pa so kamniπki navijaËi spremljali to sredo v Kam-
niku. Calcitovci so v odloËilni tekmi za boljπe izhodiπËe povedli 
proti Salonitu z 2:0 in imeli celo zakljuËno æogo za zmago s 3:0 
v zraku, ki pa je na æalost konËala v outu. Tudi v Ëetrtem setu so 
vodili s 23:21, a prednost zapravili. V petem pa jim je zmanjkalo 
moËi in zmaga je odπla v Kanal. Calcitovci se bodo tako v Ëetrt-
finalu pomerili z PrvaËino. Povratna tekma bo 2.4., ob 17.30 v 
Kamniku. Isti dan se bodo dekleta v povratni tekmi polfinala ob 
20.00 merile z ekipo Alianse. Torej obeta se prava odbojkarska 
sobota, ki je ne gre zamuditi.

ZADNJA NOVICA
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AO PD Kamnik je imel lani 
obËni zbor skupaj z odsekom za 
πportno plezanje (O©P), letoπnja 
zbora pa sta bila loËena. Iz po-
roËil letnega obËnega zbora AO 
Kamnik, ki je potekal v Ëetrtek, 
3. marca, je bilo razvidno, da AO 
Kamnik nedvomno spada med 
najboljπe odseke v Sloveniji. 

Odsek ima 106 Ëlanov (60 al-
pinistov in 46 pripravnikov) 
in 39 teËajnikov, med njimi 39 
æensk. 56 Ëlanov je registriranih 
pri KA PZS. Za vzgojo in uspo-
sabljanje novih Ëlanov skrbi 25 
inπtruktorjev. Odsek redno izvaja 
alpinistiËno πolo, ki se zaËenja v 
septembru. Tako je predlansko 
πolo, ki se je konËala v zaËetku 
poletja 2010, vodil Jure Prezelj, 
njegov namestnik pa je bil Matej 
Kladnik. ©ola je potekala v skladu 
s programom KA PZS, vendar po 
prenovljenem konceptu, tako da 
so vsi udeleæenci alpinistiËne πole 
najprej opravili teËaj πportnega 
plezanja, ki je bil izveden skupaj 
z odsekom za πportno plezanje, 
nato pa nadaljevali z alpinistiËnim 
usposabljanjem. Obiskovalo jo je 
11 teËajnikov, od katerih je πtirim 
uspelo pridobiti status mlajπega 
pripravnika. V okviru πole je bil 
izveden tudi ledeniπki teËaj v gor-
ski skupini Mont Blanca. ©olo, ki 
se je zaËela v septembru 2010, vo-
dita Ambroæ Bajde in Urban No-
vak, obiskuje pa jo 14 teËajnikov, 
od tega dve dekleti. Andrej Rezar 
je po uspeπno opravljenem izpitu 
in krstu na Kamniπkem sedlu po-
stal kamniπki alpinist, mednje pa 
sta bila sprejeta tudi Matej Bizjak 
in Primoæ Hostnik.

AO je izvedel tudi 5 taborov 
∑ tradicionalni tabor Pipa miru 
na Koroπici, tabor v Ospu, dva 
tabora v Dolomitih in πe manjπi 
tabor v okviru A© v Paklenici. 
Skupaj z druπtvom GRS je bil 
uspeπno izpeljan Kamniπki memo-
rial za smuËko in cepin. V sklopu 
festivala Kamfest je O©P (odsek 
πportnega plezanja) organiziral 
promocijo plezanja, na kateri so 
Ëlani AO pomagali s prostovolj-
nim deæurstvom. Januarja je bil 
izveden tudi tradicionalni spomin-
ski pohod na Grintovec, oktobra 
pa nogometna tekma na najviπji 
ravni ∑ na Koroπici. »lani AO so 

AO KAMNIK Z OB»NIM ZBOROM 
USPE©NO ZAOKROÆIL LETO

redno objavljali na druπtvenih 
spletnih straneh in obËasno tudi 
v Ëasopisu. Cene Griljc je prosto-
re AO opremil s svojimi slikami 
vrhov. Uspeπno je delovala tudi 
knjiænica, kjer si lahko Ëlani iz-
posojajo vso najpomembnejπo 
alpinistiËno literaturo.

Vreme je prepreËilo  
precej vzponov

Veliko se je plezalo doma in v 
tujini ∑ Evropi, kjer je s svojimi 

vzponi precej izstopal mladi Tadej 
Kriπelj. To je bila tudi priprava za 
odprave, ki jih je bilo v tem letu 
kar precej, vendar je predvsem 
slabo vreme prepreËilo, da bi do-
segli vse zastavljene cilje. Marko 
Prezelj je plezal na Aljaski (v 
stenah Moose’s Tootha in Mount 
Huntingtona), zaradi birokratskih 
zapletov pa ni dobil dovoljenja za 
plezanje v Indiji in je zato odπel 
na mednarodni festival skalnega 
plezanja v Iran, kjer je preplezal 
prvenstveno smer v veË kot 1000 
m visoki steni Bisotuna. Monica 
KambiË se je udeleæila odprave 
v Karakorum, vendar je slabo 
vreme prepreËilo plezanje v vi-
sokih stenah, poleg tega si je πe 
poπkodovala dlan in se je morala 
predËasno vrniti. 

Ambroæ Bajde, Tadej Kriπelj 
in Urban Novak so se udeleæili 
odprave na Gaπerbrum 1. Zaradi 
slabega vremena in neugodnih raz-

mer sicer niso dosegli osnovnega 
cilja, vzpona na vrh, jim je pa 
zato uspelo izpolniti nekaj drugih 
ciljev, predvsem pa pridobiti veli-
ko izkuπenj iz plezanja v visokih 
hribih. Poleg tega sta Ambroæ Baj-
de in Urban Novak v dveh dneh v 
alpskem stilu splezala prvenstveno 
smer (Insha’Allah, TD, 70/50-60°, 
2000 m) na 7109 m visoki predvrh 
Gaπerbruma, Hidden Sud, kar je 
bil pravzaprav najveËji plezalski 
doseæek odprave. Tadej Kriπelj je 

skupaj z Lukom Ajnikom in Mi-
hom Zupinom poskusil preplezati 
novo smer v 2000 metrov visoki 
steni Gaπerbruma VI. V neugodnih 
razmerah so plezali 50 ur, samo 
ponoËi, nato pa zaradi slabih sne-
ænih razmer obrnili 400 metrov 
pod vrhom. Tudi na odpravi na 
Gauriπakar, katere se je udeleæil 
Matej Kladnik, ni bilo sreËe z 
vremenom. Zaradi slabih razmer, 
snega in sneænih plazov ∑ Kladnik 
in Tratnik sta imela celo bliænje 
sreËanje s plazom, poleg tega pa 
je resno zbolel tudi kuhar ∑ so 25. 
oktobra prenehali s plezanjem. 

Tudi (smuËarska) odprava na 
Mustag Ato (7564 m) v Sinkiangu, 
ki so se je udeleæili Janez Aæman, 
Cene BerËiË, Lado Kladnik, Rok 
Kvas, Pavle Ocepek, Anæe Oso-
lnik, Tomaæ Pibernik, Vital Vek, 
Matjaæ Vrhovnik in Peter Zarnik, 
poleg njih pa tudi nekdanja kam-
niπka vrhunska alpinistka, Irena 

Podbevπek, ni imela sreËe z vre-
menom in je dosegla viπino 6.800 
m, nato pa zaradi omejenega Ëasa 
in slabega vremena odnehala. Bo-
jan Pollak pa je spet pomagal v 
Nepalu pri usposabljanju vodni-
kov NMA. 

Po enotni kategorizaciji sloven-
skih πportnikov sta imela med-
narodni razred Matej Kladnik in 
Marko Prezelj, dræavnega Ambroæ 
Bajde, Monica KambiË, Aleπ Koæelj 
in Urban Novak, mladinskega pa 
Tadej Kriπelj. Tadej je dobil poseb-
no priznanje KA PZS za posebne 
alpinistiËne doseæke v letu 2010, 
Tone ©karja Bloudkovo plaketo 
za æivljenjsko delo in Marko Pre-

zelj posebno priznanje Eiger za 
uspeπno mednarodno promocijo 
planinstva in alpinizma. 

Tudi za letos  
veliko naËrtov

ObËni zbor je izvolil tudi ≈man-
datarja« (naËelnika odseka) ∑ Tadeja 
Kriπlja, ki bo izbral πe namestnika, 
blagajnika, tajnika, knjiæniËarja in 
gospodarja opreme, da bodo sku-
paj pomagali izvesti precej ambi-
ciozen program, v katerem izstopa 
aprilsko-majska slovenska odprava 
pod vodstvom Marka Prezlja na 
Makalu s ciljem v alpskem slogu 
preplezati smer v juæni ali zahodni 
steni ali po zahodnem stebru ali 
se povzpeti po normalni smeri na 
vrh. V naËrtu so tudi zelo kvali-
tetni cilji: Xuelian Feng v Tibetu, 
kamor bo odpravo vodil Aleπ Holc, 
pa »arakuza v Pakistanu, kjer bo 
vodja Urban Novak.

BojË

KamniËani so 12. marca v Slo-
venski Bistrici gostovali pri eni od 
ekip z vrha prvenstvene lestvice, 
ekipi Bistrice. OdliËen zaËetek 
KamniËanov je nakazal, da nji-
hove dobre igre niso le nakljuË- 

KO©ARKARJI CALCIT BASKETBALL 
PREMAGALI TUDI UNION OLIMPIJO

je in bodo dostojni nasprotnik 
tudi ekipi, ki doma praktiËno ne 
pozna poraza. ZaËetno vodstvo 
s πestimi toËkami prednosti so 
domaËini izniËili πele ob koncu 
prve Ëetrtine. Slabπa igra koπar-

karjev Calcita v drugi Ëetrtini 
je domaËim prinesla obËutnejπo 
prednost in na odmor so odπli s 
prednostjo devetih toËk. Vendar 
tekma πe zdaleË ni bila odloËena. 
Nekaj odliËnih obramb in domi-
selnih napadalnih akcij je prines-
lo manjπi preobrat in koπarkarji 
Calcit Basketball so dve minuti 
pred koncem tekme vodili z 
rezultatom 78 : 77, kar pa ni 
zadostovalo za konËno zmago. 
DomaËini so bili ob koncu za 
odtenek bolj zbrani in zmagali 
z rezultatom 83 : 78.

Vendar pa KamniËanov ta po-
raz ni potrl, saj so v petek, 18. 
marca, pred lepim πtevilom gledal-
cev doma premagali mlajπo ekipo 
Uniona Olimpije.

»eprav smo priËakovali gladko 
zmago domaËih, se to ni zgodilo. 
Nekaj odliËnih mladih igralcev 
Olimpije je skozi celotno tekmo 
nudilo dostojni odpor domaËim, 
ki so z raztreseno igro z obili-

co napaËnih podaj in neizdelanih 
metov pripomogli k napeti tekmi. 
©e posebno se je to poznalo v pr-
vem polËasu, ki so ga dobili gostje 
iz Ljubljane. K sreËi so KamniËani 
v drugem polËasu znali izkoristiti 
prednost viπine pod koπema in za-
ostanek pretvoriti v prednost de-
setih toËk. ©e posebej se je v tem 
delu tekme izkazal MartinËiË in 
s svojo nepopustljivostjo za seboj 
potegnil πe ostale soigralce, da so 
dosegli novo zmago v sezoni, ki 
gre poËasi h koncu. 

V zadnjih dveh krogih ekipo 
Calcit Basketballa Ëakata dve iz-
jemno pomembni sreËanji. Naj-
prej se v soboto, 26. marca, od-
pravljajo v Nazarje, ki v drugem 
delu tekmovanja igrajo precej 
bolje, zato bo za uspeh ponovno 
treba prikazati dobro igro iz pre-
teklih sreËanj. V zadnjem krogu 
te sezone pa v Kamnik prihaja 
neposredni tekmec za 5. mesto, 
ekipa PodboËja. Tekma bo v petek, 
1. aprila, ob 20.15. Pomagajte kam-
niπki ekipi do zmage, s katero bi 
sklenili eno najuspeπnejπih sezon 
v zgodovini naπega kluba. 

Robert Prosen

V soboto, 26. marca, bo Ivan Urh v okrilju Kluba gorskih tekaËev 
Papeæ organiziral æe 16. tradicionalni gorski tek k cerkvici Sv. Primo-
æa. Tek pomeni otvoritev gorsko-tekaπke sezone, zato priËakujemo 
πtevilËno udeleæbo.

Start dolge proge (3,5 km z viπinsko razliko 400 m ) bo ob 10. uri pri 
Lovskem domu na Vegradu. »as teka je omejen na 40 minut. Na dolgi 
progi teËejo æenske in moπki v razliËnih kategorijah ter deËki/deklice 
letnik 1996-97 / 1988-1999. 

Kratka proga za Pokal Calcita (600 m, viπinska razlika 30 m) je na-
menjena mlajπim kategorijam deËkov in deklic. Start za tekaËe kratke 
proge je ob 10.20. Calcit d.o.o., ki je pokrovitelj Pokala, je prispeval 
praktiËne nagrade, spominske medalje in pokale. Startnina za dolgo 
progo je 10 ¤, za mlajπe kategorije startnine ni. Razglasitev rezultatov, 
podelitev medalj, priznanj, bogatih praktiËnih in denarnih nagrad bo 
ob 12.15 pri Lovskem domu na Vegradu.

Vabljeni prijatelji gorskega teka, pohodniki in ljubitelji Sv. Primoæa.
Mira Papeæ

V soboto 16. gorski tek 
k Sv. Primoæu

UËenci 9. razredov so pri pouku likovne vzgoje izdelali vsak svoj ekslibris 
v grafiËni tehniki linoreza, kar je bilo za njih nekaj novega, saj so se s to 
tehniko sreËali prviË. Kljub temu so vsi uspeπno izdelali prve male grafike. 
Vsak uËenec si je izbral svoj znak oz. podobo, ki ga predstavlja in v celo-
to vkljuËil πe napis ekslibris ali ex libris in svoje ime. Pri izdelavi ekslibrisa 
je bila pomembna idejna zasnova, kot tudi nadaljnja kvalitetna izdelava 
linoreza. Kar nekaj uËencem je uspelo pokazati svojo domiselnost in v svoja 
dela vkljuËiti ravno pravi odnos svetlih in temnih povrπin ter uravnovesiti 
celotno kompozicijo.

Najboljπe izdelke smo poslali na 8. Mednarodno razstavo otroπkih eks-
librisov, ki jo v Komendi æe vrsto let organizirata Druπtvo Exlibris Sloveniae 
in Osnova πola Komenda Moste. Organizatorji so prejeli kar 890 otroπkih 
ekslibrisov iz 71 πol, med njimi je bilo 6 πol iz πtirih tujih dræav.

Domen Ogrinec, Luka Milnar, Æiga Straæar, Sebastijan ©orn in Jaka Zorman 
so s svojimi ekslibrisi predstavljali Osnovno πolo Toma Brejca.

Ekslibrisi vseh naπih uËencev so bili s strani strokovne æirije izbrani med 453 
izdelkov, ki so bili v februarju razstavljeni v prostorih Osnovne πole Komenda. 
Izdelka Jaka Zormana in Domna Ogrina sta bila izbrana med 65 ekslibrisov, 
ki so natisnjeni v razstavnem katalogu. Ekslibris Domna Ogrina si je prisluæil 
posebno Ëast, saj je bil med vsemi 890 otroπkimi ekslibrisi izbran za naj-
boljπega in krasi naslovnico razstavnega kataloga. Domen se je pri izdelavi 
svojega ekslibrisa res izjemno potrudil. Æe na zaËetku je imel veliko zanimivih 
idejnih zasnov, nato pa se je odloËil, da izdela ekslibris s podobo traktorja. 
Pri izdelavi linoreza se je kljub majhnemu formatu linoleja dobro spopadal 
z grafiËnimi noæki. Poleg Domna si tudi ostali uËenci za svoje umetniπko iz-
delane male grafike oz. ekslibrise zasluæijo pohvale in Ëestitke.

Mentorica: Vesna Repanπek

U»ENCI O© TOMA BREJCA NA 8. MEDNARODNI 
RAZSTAVI OTRO©KIH EKSLIBRISOV  
V O© KOMENDA MOSTE

Domnov ekslibris krasi 
naslovnico razstavnega kataloga

xxxxx

PUST V MEKINJAH!
Pust je Ëas, ki se ga najbolj veselijo otroci, saj se na ta dan lahko naπe-

mijo v maπkare. ObiËaj izhaja iz pradavnine, ko so naπi predniki verovali, 
da bodo na ta naËin pregnali zimo in priklicali pomlad.

V druπtvenem domu Mekinje, se je na pustno soboto, 5. marca, zbralo 
lepo πtevilo maπkar, ki so pod vodstvom gusarja in miπke plesale in norele 
ter se sladkale z nepogreπljivimi pustnimi krofi. Od hiπe do hiπe, od vrat 
do vrat pa naj gre tudi glas o naπem pustovanju in upamo, da se drugo 
leto sreËamo v πe veËjem πtevilu.

©KDM

Zavod za gozdove Slovenije 

prodaja poslovno stavbo 
na lokaciji Pot na Poljane 1, Kamnik, 

v izmeri 86 m2 s pripadajočim zemljiščem v izmeri 706 m2 na 
parc. št. 361/6 k.o. Kamnik. Izhodiščna cena je 110.000,00 EUR.

Rok za zbiranje ponudb je 18. 4. 2011 do 8.30 ure.

Za dodatne informacije se obrnite na vodjo lovišča 
Kozorog Darka Veternika, tel. 031-235-709.
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Izberi pravilno, 
zapleši v 

Plesni šoli ART

Intenzivni poročni tečaj: sobota, 16. 4., ob 17. uri
Pokličite za informacije ali si oglejte: www.porocniplesi-art.com
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Začetni tečaj: nedelja, 3. april, ob 18.30
Nadaljevalni tečaj 1: sobota, 2. april, ob 18.30

Tečaj potekajo v CIRIUS-u  Kamnik

Informacije in prijave: www.plesniklub-art.com
ali 041 244 244

Nadaljevalni tečaj 2: nedelja, 3. april, ob 17.00
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1525. marec 2011

Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi upanja, trpljenja,
bolezen je bila moËnejπa od æivljenja.

ZAHVALA

V 84. letu je po teæki bolezni odπel 
od nas stric in boter

VIKI KROPIV©EK
Iskrena hvala vsem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, 
sveËe ter darove za svete maπe in cerkev. Hvala vsem, ki 
ste naπega Vikija pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvala 
UKC Ljubljana, Nevroloπki kliniki, sosedom in prijateljem za 
pomoË v teækih trenutkih in pri zadnjem slovesu ter gospodu 

æupniku za opravljen pogrebni obred.

ÆalujoËi: Vsi njegovi

Marec 2011

Ni te veË na vrtu, ne v hiπi,
niË veË glas se tvoj ne sliπi,
Ëe luËko na grobu bo upihnil vihar, 
v naπih srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA

V 86. letu æivljenja nas je zapustil 
naπ dragi moæ, oËe, tast, dedek, 

brat in stric

IVAN HOMAR
s Podhruπke 7

Iskrena hvala vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem za podporo v teækih trenutkih. Zahvala pevcem, 
g. æupniku in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 

poti in darovali za sv. maπe, sveËe in cvetje.

ÆalujoËi: æena Marija, sin Marjan z druæino, brat France in 
Tone z druæinami in ostalo sorodstvo

Marec 2011

PoËivaj tiho, mirno spavaj,
v grobu ni gorja in ne skrbi.

ZAHVALA
V 82. letu starosti nas je zapustil naπ 
dragi moæ, oËe, stari oËe, brat in stric

VILJEM 
SLAPNIK

Po domaËe ©emnetov Vilko
Iskrena hvala vsem, ki ste bili v teækih trenutkih z nami 
in izkazali spoπtovanje do pokojnega oËeta, posebno πe 

sosedom.
Zahvaljujemo se dr. Ahlinu, patronaæni sluæbi in ostalemu 
osebju Zdravstvenega doma Kamnik ter Kliniki za pljuËne 
bolezni Golnik za njihov trud pri zdravljenju. Hvala tudi 
pevcem cerkvenega zbora ©martno v Tuhinju za zapete pesmi 
v slovo in gospodu æupniku Simonu Lorberju za obiske pri 

oËetu in lepo opravljen pogrebni obred.
Vsi, ki smo ga imeli radi

Marec 2011

Kako? Kako naj te povrnem?
Ko tvoj korak je nem,
ker kliËe glas viπin.
Dovoli mi vsaj to, da krila ti razgrnem...
ostane naj tvoj zven
in lep prelep spomin...

V SPOMIN

IVANU PE»NIKU
Mineva leto dni, odkar je v 76. letu starosti tiho in 
nepriËakovano ugasnil tvoj plamen æivljenja. Bolezen ti ni 
prizanesla in ni ti uspelo v popolnosti uæiti svojega zadnjega 
æivljenjskega obdobja ... Ëeprav je bilo tvoje srce izredno 

toplo in πiroko.
Ujet v naπa srca, z najlepπimi spomini bo vsak naπ korak 

spremljal te v tiπini.

NeËakinja Nataπa z druæino

Kamnik, marec 2011

Poπle so ti moËi,
zaprla trudne si oËi,
zdaj tiho, mirno spiπ,
trpljenja, boleËin veË ne trpiπ.
Tam, kamor si odπla, ni ne sonca ni luËi.
NihËe ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te veË ni.

ZAHVALA
V 84. letu starosti nas je zapustila 

draga mama, stara mama, teta in taπËa

ANTONIJA KLEMEN»I»
Od nje smo se poslovili 10. marca na kamniπkih Æalah.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, znancem in sodelavcem, ki ste nam v teækih 
trenutkih stali ob strani, nam pisno in ustno izrazili soæalje, 

besede soËutja in tolaæbe ter darovali cvetje in sveËe.
Zahvaljujemo se Domu poËitka Mengeπ za vso skrb in nego, 
Zvezi borcev Duplica, Druπtvu izgnancev Kamnik, gospodu 
Suhadolcu za poslovilne besede, praporπËakom, gospodu 
æupniku Janezu GerËarju za opravljen obred, pevcem Krt 
za lepo zapete pesmi in trobentaËu za zaigrano æalostinko. 
Zahvala tudi Komunalnemu podjetju Kamnik za pomoË pri 

izvedbi zadnjega slovesa.
Najlepπa hvala tudi tistim, ki vas nismo posebej imenovali in 
ste nam kakorkoli pomagali ter naπo drago mamo pospremili 

na njeno zadnjo pot. Hvala.
ÆalujoËi: Vsi njeni

Marec 2011

UGODNO - služnostno klanje živine:
cca 15% nižja cena klavnine in nič stroškov prevoza.
Še vedno ugoden odkup krav, bikov in telic za izvoz.

Tel.: 831-76-28, GSM: 041/612-646

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:

* SEMENSKEGA KROMPIRJA
* ČEBULNIC ZA VAŠ VRT
* SEMEN ZELENJAVE
   IN CVETLIC

* SADIKE SADNEGA 
DREVJA

* gozdarskega programa
   (zagozde, verije, olja ...)
   in ostalega programa po ugodnih cenah

��������������������������������������������

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

MALI OGLASI

Kiper prikolico, trosilec gnoja in 
pajka SIP kupim. 
Tel.: 031/604-918.

Kupim starinska vhodna vrata, 
lahko so v slabem stanju. 
Tel.: 031/491-381.

Prosimo, Ëe kdo podari stolËek za 
hranjenje otroka. 
Tel.: 030/922-504.

Motorna ladja Kamnik je bila 
zgrajena kot zadnja iz serije pe-
tih sestrskih ladij (Velenje, Ce-
lje, Maribor, Kranj) izboljπanega 
standardnega japonskega tipa 
≈Mitsui Concord 18«. Prevzeta je 
bila 30. maja 1977 v ladjedelnici 
Mitsui Shipbuilding & Engineer-
ing Co., Osaka, Japonska, njen 
prvi poveljnik je bil kapitan 
Marijan LaziÊ.

Bila je veËnamenska ladja, ki 
je lahko prevaæala razsute in 
generalne tovore ter najveË 232 
kontejnerjev dolæine 20 nog. Za-
poslena je bila preteæno v linijski 
dejavnosti, in sicer na liniji okoli 
sveta, na liniji Sredozemlje - 
Srednja Amerika - pacifiπka pri-
staniπËa ZDA in Kanade, zadnja 
leta pa na liniji Srednji vzhod ∑ 
Daljni vzhod.

Za takratne razmere je bila 
moderno opremljena z najno-

vejπimi navigacijskimi naprava-
mi (bila je med prvimi ladjami 
Sploπne plovbe s satelitsko navi-
gacijo), s centralnim avtomatskim 
kontrolnim sistemom v strojnici, 
s popolnoma klimatiziranimi bi-
valnimi prostori in sofisticirano 
tovorno opremo, katere dvigala 
lahko posamiËno in na mah dvig-
nejo tovor do 120 ton teæe.

Poganjal jo je pogonski stroj, 
izdelan v ladjedelnici Mitsui po 
licenci znanega danskega proiz-
vajalca ladijskih motorjev Bur-
meister & Wain iz Kopenhagna, 
moËi 6319kW (9400KS). Polno 
natovorjena je dosegala hitrost 
15 vozlov pri dnevni porabi t.i. 
teækega goriva 34 ton. Elektriko 
so zagotavljali trije dizelski gene-
ratorji vsak po 500 KVA, 450V, 
ki so za delovanje uporabljali 
dizelsko gorivo - pribliæno 2 toni 
dnevno.

Na ladji je bilo prostora za 36 
Ëlanov posadke, veËinoma pa je 
posadka πtela nekaj veË kot 20 
Ëlanov. Premer ladijskega vijaka 
je 5,1 m, teæa enega sidra pa 5,25 
tone.

Ladji Kamnik so KamniËani 
izrekli dobrodoπlico v nedeljo, 
8. avgusta 1977, na sidriπËu pred 
Piranom. Med gosti iz obËine 
Kamnik sta bila predsednik Ob-
Ëinske skupπËine Franc Svetelj in 
botra ladje, predmetna uËiteljica 
likovne vzgoje in zgodovine na 
O© Stranje, Majda ©teblaj, ki je 
celo prekinila dopust, ker je æele-
la biti prisotna na sprejemu.

Kot so zapisali v glasilu Sploπ-
ne plovbe, so ≈KamniËani svojo 
ladjo pozdravili tudi s pristno do-
maËo pesmijo in plesom, saj je bila 
v delegaciji tudi folklorna skupina 
in obvezni trio s kmeËko harmo-
niko«.

Ladja Kamnik bo v zgodovini 
Sploπne plovbe zapisana z zlati-
mi Ërkami. Je ladja z najdaljπim 
staæem v podjetju, saj je tovore 
pod zastavo Sploπne plovbe pre-
vaæala Ëastitljivih 33 let in 9,5 
meseca. V torek, 8. marca 2011, 
na Dan æena, jo je Sploπna plov-
ba d.o.o. v indijskem pristaniπËu 
Alang prodala v razrez za staro 
æelezo. Sploπna plovba d.o.o. bo 
obËini Kamnik, kot spomin na 
≈njeno« ladjo, podarila tablo z 
imenom ladje.

Besedilo in fotografije: 
BORIS VIDMAR, 

tehniËni direktor 
Sploπne plovbe d.o.o.

Zadnja pot motorne ladje Kamnik

�����������������
ŽELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203
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UGODNE CENE
LCD TV

MALI GOSPODINJSKI 
APARATI, POSODA, 

SESALNIKI

-15%

AKCIJA
od 30. 3. do 9. 4. 2011
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Znanstvenica 

Lek farmacevtska družba d.d., Verovškova 57, 1526 Ljubljana, Slovenija  �  www.lek.si

»Mami nas je peljala na obisk v 
njeno službo. Zaposlena je v Leku, 
kjer delajo zdravila za bolne otroke 
in odrasle. V njeni službi smo srečali 
prijazne ljudi, ki so nam pokazali 
zanimive eksperimente. 

Takšne, ki jih še nikoli nisem videla. 
Velikokrat sem razmišljala, kaj bom, 
ko bom velika. Morda športnica ali 
glasbenica. A najrajši bi bila to, 
kar je moja mami. Znanstvenica 
bom.«

bom.
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Stahovica 20, telefon 01/83 25 410
odprto od 10. do 22. ure, torek zaprto

���������������������������������������������������������������������� (LCD TV, 
���������� �� ���������� ��������, �����, ����� ����������������������������������������������
��������������������������������������������������.
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Market Veronika na Kranjski cesti
(tel.: 01/831 10 41) je odprt od ponedeljka do petka od 7.30 do 19.30,
ob sobotah od 7.30 do 17.00, ob nedeljah od 8.00 do 12.00.

Ko zaužijemo ekološko pridelano mleko, ki mu pogovorno pravimo tudi BIO mleko, zaužijemo celostno 
živilo, ki nudi vse, kar potrebuje naš organizem, hkrati pa je tudi veliko polnejšega okusa kot konvencionalno 
mleko. Že z manjšo količino zaužitega BIO mleka zadostimo dnevnim potrebam po mineralih in vitaminih. 
Posledično vse prednosti veljajo tudi za BIO mlečne izdelke, ki so predelani iz ekološko prirejenega mleka.

Oznake EKO, EKOLOŠKO, BIO
so vse v pravilni uporabi, če jih spremlja kontrolna št. organizacije za kontrolo in certificiranje ter znak, ki ga 
podeljuje Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano za ekološko pridelavo.

Te oznake potrošniku zagotavljajo, da sta pridelava in predelava strogo kontrolirani

Kupujmo domače in naravno!

* MESO (teletino, mlado govedino, piščance)

* MLEKO IN MLEČNE IZDELKE

* KRUH IN PECIVO

* SADJE IN ZELENJAVO

GRADBENA DELA
Adaptacije ali novogradnje, od izkopa do 
vselitve, urejanje dvorišč, ASFALTIRANJE 
in tlakovanje dvorišč, delo s kamnom, 
slikopleskarska in pečarska dela, čistilni 
servis objektov.

S. BOR RASTODER d.o.o.
Klavčičeva 3, Kamnik, tel. 041/790-075
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